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Podravje, Slovenija � Žitna veriga (spet) zategnila zanko okrog vratu kmetom

Odkupne cene pšenice letos še nižje

Foto: Črtomir Goznik
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V središču
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Lastnikom zemljišč z 
žično ograjo odškodnina?

� Stran 24

Predstavniki žitne verige so minuli teden v Murski Soboti sedli za skupno pogajalsko mizo, da bi dogovorili odkupne 
cene pšenice. Kmetje so svoje stolčke protestno zapustili, saj so jih partnerji v verigi s predlagano ceno ponižali, je 
prepričan predsednik komisije za prodajo slovenske pšenice Franc Küčan. Več na straneh 4 in 5.
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(Ne)povezanost 
Nedavno je na Bistriškem poteka-

la okrogla miza o priložnostih ra-

zvoja ene izmed najperspektivnej-

ših panog – turizma. Ugotovili smo 

lahko, da imamo gostinsko ponud-

bo, nočitvene kapacitete, izjemno 

naravo in bogato kulturno dedišči-

no. Kje je potem težava, da v naše konce zatavajo le 

redki radovedneži? Nepovezanost, je bila ugotovitev. 

No, če temu lahko rečemo ugotovitev. 

In četudi se vsi zavedamo, da smo povezani moč-

nejši in uspešnejši, pa se vse bolj zdi, da besedi sode-

lovanje in povezovanje obstajata le v slovarju slo-

venskega knjižnega jezika. Namreč te dni smo priča 

žolčnim pogovorom o cenah po barvi najžlahtnejše 

poljščine – pšenice. Čeprav je pri nas vzpostavljena 

žitna veriga, katere namen je sodelovanje kmetov, 

mlinarjev in pekov, pa se vedno znova pokaže, kako 

različno močni so členi te verige in kako razčlenjeni 

so med seboj. Prav tako se postavi vprašanje, ali ti de-

ležniki razumejo pomen besede sodelovanje, ki zago-

tovo ne pomeni tega, da te nekdo postavi pred dejstvo 

in ti reče vzemi ali pusti. Ob tem seveda odkupovalci, 

peki in mlinarji ne pozabijo pripomniti, da bi kme-

tom privoščili višje plačilo, a da je pač trg tisti hudob-

ni stric iz ozadja, ki povečuje dobiček trgovcem in v 

obup spravlja pridelovalce. 

Za povrh pa se trgovci, ki so, kot je dejal eden izmed 

kmetov, ušli iz vajeti, še širokoustijo, kako spoštujejo 

slovensko in ljubijo domače. Kakšno spoštovanje ali 

ljubezenje to, da kitajski  fižol, ki je zgolj pakiran v 

Sloveniji, nekdo prodaja kot slovenski izdelek, pa naj 

presodi vsak sam. Očitno je tudi poštenost beseda, ki 

bo počasi postala arhaizem.

Ko poznamo težave, lahko začnemo iskati rešitve, 

pravijo. A kaj je bilo doslej storjenega, da bi učvrstili 

skrhano ne samo žitno, temveč prehransko verigo? 

Trgovci še naprej skrbno čuvajo svoje marže, nepo-

vezani kmetje životarijo, odkupovalci se izgovarjajo 

na trg, politiki pa na Bruselj in evropsko zakonodajo. 

Blaznost je vedno znova in znova ponavljati isto 

stvar in pričakovati drugačne rezultate, je rekel Ein-

stein.
Mojca Vtič

Uvodnik

Ptuj � Sodna bitka med Čelanom in Kalchbrennerjem za zdaj končana

Tožilec se je opravičil in od primera 
V četrtek se je na ptujskem okrajnem sodišču z odstopom tožilstva od zadeve končal kazenski pregon zoper švicarsko-nemškega 
brennerja. Tožilstvo ga je po ovadbi nekdanjega ptujskega župana Štefana Čelana obtožilo razžalitve in žaljive obdolžitve.

Kot smo poročali, sta Kalch-

brenner in Čelan v sporu zara-

di gradnje centralne čistilne 

naprave (CČN) na Ptuju. Če-

lan je podjetnika ovadil, ker ga 

je ta obdolžil korupcije. Trdil 

je tudi, da Čelan laže. Po obšir-

ni prvi glavni obravnavi, ki je 

bila konec maja, se je na četrt-

kovem naroku sojenje v tem 

primeru končalo. Tožilstvo je 

od pregona odstopilo, saj da 

po spremembi kazenskega 

zakonika (julij 2015) več nima 

pravne podlage za pregon po 

uradni dolžnosti na predlog 

lokalnega funkcionarja. »To-

žilstvo je po proučitvi ugovo-

ra obrambe, ki je bil pravne 

narave, ugotovilo, da je le-ta 

utemeljen in upravičen. 20. 

julija lani je v veljavo stopila 

novela kazenskega zakonika, 

ki v drugem odstavku 168. čle-

na določa, da lokalni funkcio-

narji več ne morejo predlagati 

tožilstvu kazenskega pregona 

po uradni dolžnosti. Lahko ga 

pa izvajajo kot zasebni tožilci 

ali pa se odločijo za civilne 

pravne postopke. Novelo je 

treba upoštevati. Tožilstvo ka-

zenskega pregona zoper ob-

dolženega več ne sme voditi, 

zato obtožni predlog umika-

mo. Na tožilstvu smo uporabo 

novele kazenskega zakonika v 

tem delu spregledali, ker je bil 

obtožni akt zoper Kalchbren-

nerja vložen pred spremem-

bo. V vmesnem času se je za-

konik spremenil, česar na mi-

nuli glavni obravnavi nismo 

opazili, saj tovrstni postopki 

niso pogosti. Za navedene 

nevšečnosti se v imenu tožil-

stva opravičujem,« je povedal 

okrožni državni tožilec Bran-

ko Puppis in od kazenskega 

pregona zoper obdolženega 

Kalchbrennerja odstopil. 

Čelan se je nato moral od-

ločiti, ali bo kazenski pregon 

zoper Kalchbrennerja nada-

ljeval sam kot zasebni tožilec, 

lahko bi se odločil za civilno 

tožbo ali pa od primera odsto-

pil. Da se je lahko odločil, kako 

nadaljevati, je sodnica Bernar-

da Galun odredila odmor. Po 

odmoru je Čelanova odvetni-

ca Zdenka Pavlovič sodišču 

sporočila, da njena stranka 

kazenskega pregona zoper 

podjetnika Kalchbrennerja ne 

bo nadaljevala. »Vse sodne in-

stance v Sloveniji so potrdile, 

da je bila gradnja CČN Ptuj za-

konita in pravilna, mestna ob-

čina (MO) Ptuj Kalchbrenner-

jevemu podjetju ne dolguje 

ničesar. Oškodovanec (Štefan 

Čelan) kazenskega pregona 

ne bo nadaljeval, saj že leto in 

pol županske funkcije več ne 

opravlja,« je dejala Pavloviče-

V nekaj letih se je finančno 

stanje v podjetju popravilo in 

danes Komunala Ptuj posluje 

z dobičkom. Dobiček iz po-

slovanja v letu 2015 je znašal 

dobrih 357.000 evrov, bilančni 

dobiček na dan 31. december 

2015 pa je bil 1.204.031 evrov. 

Lastnice KP Ptuj so občine. Naj-

večja družbenica je MO Ptuj z 

dobrim 59-odstotnim deležem. 

Občina Gorišnica ima slabih 

deset odstotkov, Kidričevo in 

Markovci vsaka dobrih sedem, 

Cirkulane 3,5 in Zavrč 3,3 od-

stotka. Solastnice KP Ptuj so še 

občine Žetale, Videm, Trnovska 

vas, Sv. Andraž, Starše, Podleh-

nik, Majšperk, Juršinci, Hajdi-

na, Dornava in Destrnik. Deleži 

naštetih občin so manjši od 

treh odstotkov. Za leto 2014 je 

Komunala del dobička razdeli-

la med občine lastnice in izpla-

čala za 100.000 evrov dividend. 

Tudi za poslovno leto 2015 je 

predlog uprave, da se manjši 

del dobička razdeli med lastni-

ke. »Bilančni dobiček na dan 31. 

december 2015 znaša 1.204.031 

evrov. Predlagamo, da se ga 

700.000 evrov odvede v dru-

ge rezerve iz dobička, 100.000 

evrov se razdeli med delničarje 

(dividende), 400.000 evrov se 

kot preneseni dobiček prenese 

v naslednje leto,« je v sklepu za 

sklic skupščine delničarjev KP 

Ptuj, ki bo 17. avgusta, navedla 

uprava družbe.

Sp. Podravje � Občina Gorišnica nasprotuje delitvi bilančnega dobička 

Ko preveč denarja preds 
Po tem, ko je vodenje Komunalnega podjetja (KP) Ptuj pred leti prevzel direktor Janko Širec, 
finančne izgube pri gradnji centralne čistilne naprave na Ptuju in domnevnega izčrpavanja 

Za leto 2014 je Komunala del dobička razdelila med občine lastnice in izplačala za 100.000 evrov dividend. 
uprave, da se manjši del dobička razdeli med lastnike.



Bodo občine kupile zemljišče za vodnjak po 6 ali 60 
evrov za m2?

Nedavno smo razkrili, da se je MO Ptuj za nakup zemljišča, na katerem bi KP Ptuj ob 
Mariborski cesti zgradila nov globinski vodnjak, dogovarjala z bratom podžupana Gorazda 
Oreška. Za kvadratni meter kmetijskega zemljišča, na katerem bi stal vodnjak, bi občine 
investitorke plačale vrtoglavih 60 evrov. Sporno je tudi to, da se je o nakupu zemljišča odlo-
čala županova (Senčarjeva) komisija za ravnanje s stvarnim premoženjem MO Ptuj. Pojasniti 
je treba, da ne gre za komisijo kot delovno telo občinskega sveta, temveč za skupino ljudi, 
ki jim je župan Senčar samovoljno podelil pooblastila, da lahko v imenu MO Ptuj odločajo. 
Na mestu je tudi vprašanje, zakaj je o nakupu zemljišča brez pooblastila preostalih občin 
soinvestitork odločala samo ptujska mestna občina.

V roke smo dobili ponudbo za prodajo zemljišča, ki jo je za potrebe gradnje globinskega 
vodnjaka na KP Ptuj predložil Martin Turnšek iz Skorbe. Njegova parcela je samo za streljaj 
oddaljena od Oreškove, ponujena cena za prodajo pa desetkrat nižja. Turnšek je zemljišče 
za gradnjo vodnjaka pripravljen prodati za ceno šest evrov po kvadratnem metru. Da so na 
Komunali to ponudbo prejeli, nam je potrdil tudi direktor Janko Širec.

Foto: Črtomir Goznik

Foto: ČG

Čelan napovedal 
novo tožbo

»Odločitev državnega tožilca 
jasno kaže, da je v naših sodnih 
procesih forma pomembnejša 
od vsebine in bi vsi nadaljnji so-

dni procesi v tem primeru pred-
stavljali zgolj zapravljanje časa in 

denarja. Za tožbo sem se kot takra-
tni župan odločil izključno zaradi za-

ščite vseh tistih Slovenk in Slovencev, ki 
pridno in pošteno dela(m)jo v javnem interesu 

in so nam zasebni kapitalski ter preko njih politikantski interesi tuji in obžalo-
vanja vredni. V državi, v kateri ni več spoštovanja do zdravniškega, učiteljske-
ga, sodniškega, političnega in številnih drugih poklicev, nimajo državljanke in 
državljani nobene možnosti za normalno življenje in delo.

Izjava, da župan laže in manipul ira, ki jo je na sojenju izrekel Bojan Kalch-
brenner in je zapisana v zapisniku, pa bo doživela nov sodni epilog, ki se mu 
tokrat Bojan Kalchbrenner ne bo mogel izogniti niti z drago plačanimi izvede-
niškimi mnenji,« je po koncu četrtkove glavne obravnave poudaril nekdanji 
prvi mož MO Ptuj Štefan Čelan.
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odstopil
podjetnika hrvaških korenin Bojana Kalch-

Foto: Črtomir Goznik

KP Ptuj

tavlja problem …
se je podjetje postavilo na noge. Pred tem je bilo, med drugim zaradi 
s strani mestne občine (MO) Ptuj, precej izžeto in na kolenih.

Foto: Črtomir Goznik

Tudi za poslovno leto 2015 je predlog 

Foto: Črtomir Goznik

Po tem, ko je vodenje Komunalnega podjetja (KP) Ptuj pred leti 
prevzel direktor Janko Širec, se je podjetje postavilo na noge.

Občina Gorišnica kot drugi 

največji delničar se s predlo-

gom o delitvi dobička ne stri-

nja. Župan Jože Kokot meni, 

da je treba podjetje kapitalsko 

okrepiti, prav tako je treba raz-

mišljati še o povrnitvi preveč 

zaračunane okoljske dajatve 

iz minulih let uporabnikom. 

Gorišniški župan meni, da bi 

bilo bolj racionalno, da bilanč-

ni dobiček iz leta 2015 ostane 

v celoti nerazporejen. In sicer 

do tedaj, dokler se ne bo razja-

snilo, kdaj in če sploh bo treba 

obveznosti, ki znašajo dober 

milijon evrov, plačnikom ko-

munalne dajatve povrniti. »V 

primeru izplačila bilančnega 

dobička podjetje več ne bi 

operiralo z nikakršno rezervo, 

da bi lahko pristopilo k vrači-

lu preveč pobrane okoljske 

dajatve in bi se lahko znašlo v 

resnih likvidnostnih težavah. 

Zaradi odrtega vprašanja v zve-

zi z okoljsko dajatvijo bi delitev 

dobička za družbo predstavlja-

la preveliko tveganje. Predlaga-

li bomo, da se dobiček ne deli 

in da ostane nerazporejen,« 

razmišlja prvi mož občine Go-

rišnica Jože Kokot.

Zanimalo nas je tudi stališče 

MO Ptuj glede delitve dobička 

- kot največje družbenice v Ko-

munali. Pojasnili so, da se MO 

Ptuj s sklepi, kot jih za skup-

ščino predlaga uprava druž-

be, strinja. V tem tednu bodo 

predloge sklepov obravnavali 

člani delovnih teles mestnega 

sveta, na 20. redni seji 18. julija 

pa tudi mestni svetniki. 
Mojca Zemljarič

iz kazenskega postopka in me 

napotilo na zasebno tožbo. Ra-

zlog, da sodnega procesa zoper 

Kalchbrennerja ne bom nada-

ljeval z zasebno tožbo, so tudi 

že izrečene pravnomočne sod-

be Okrajnega sodišča na Ptuju, 

Višjega sodišča v Mariboru in 

Vrhovnega sodišča v Ljubljani. 

Vse tri sodne instance so v sko-

raj pet let trajajočem sodnem 

procesu zavrgle vse tožbene 

zahtevke podjetja Tibora Inter-

national in Bojana Kalchbren-

nerja. Vsa navedena sodišča so 

tudi ugotovila, da smo na MO 

Ptuj in sam kot takratni župan 

ravnali zakonito in podjetju 

Tibora International ne dolgu-

jemo nobenega denarja,« je po 

četrtkovi obravnavi povedal 

nekdanji ptujski župan Štefan 

Čelan. 
Mojca Zemljarič

va. Sodnica Galunova je nato 

sprejela sklep, da se kazenski 

pregon zoper podjetnika Bo-

jana Kalchbrennerja ustavi. Ta 

je na koncu glavne obravnave 

še enkrat poudaril, da Čelan 

laže in manipulira. Izrecno je 

zahteval, da se te besede doda-

jo v zapisnik. 

Kako se je na 
odstop tožilstva 
od primera odzval 
Čelan

»Da je delo v javnem inte-

resu v tej državi popolnoma 

razvrednoteno, mi je že dol-

go znano. Na tokratnem so-

jenju sem spoznal, da s(m)o

politiki tudi z zakonom postali 

državljani drugega reda. Te-

meljno načelo ustave in zako-

nodaje je, da se za storilca ka-

znivih dejanj uporabljajo ustav-

na in zakonska določila, ki so 

veljala ob storitvi kaznivega 

dejanja. V primeru moje tožbe 

zoper Bojana Kalchbrennerja 

je državno tožilstvo odstopilo 

od teh temeljnih načel, in to 

brez tega, da bi me o svoji na-

meri predhodno obvestili. Za 

to namero sem izvedel v sodni 

dvorani ob pričetku sojenja. 

Kljub temu, da sem pravoča-

sno v skladu z ustavo in zako-

nodajo vložil obtožni predlog, 

je državno tožilstvo poseglo po 

izjemnem ukrepu, se izločilo 



smo bili tako ponižani, meni-

mo, da bi partnerji v verigi mo-

rali upoštevati drug drugega, to 

je enostransko, kmet ne more 

biti vedno žrtev v verigi, pokri-

tih je le od 65 do 75 odstotkov 

vlaganj, za nas je to sramotno.«

Da so ponujene cene tudi za 

tretjino nižje kot lani, čeprav 

so bile že lanske zelo nizke, je 

izpostavil tudi Ivan Brodnjak s 

ptujskega kmetijskega zavoda. 

»Ne vem, kako bodo kmetje na-

daljevali, če bodo ostale takšne 

odkupne cene.« Opravičeva-

nje nizkih cen s sklicevanjem 

na poceni moko iz tujine pa je 

pokomentiral: »Mlinarji in od-

kupovalci bi morali slovenskim 

kmetom plačati takšno ceno, 

kot jo plačajo za uvoženo pše-

nico, to pomeni borzna cena 

s stroškom prevoza seveda.« 

Poudaril je tudi, da če je nek-

daj cena pšenice v ceni kruha 

predstavljala 9 odstotkov, se je 

ta delež sedaj znižal na zgolj 6 

odstotkov. Kako se razdeli 94 

odstotkov cene, se načeloma ne 

ve. Ob tem pa je tudi slišati, da 

pri nas odkupovalci zahtevajo 

strožje parametre kot v tujini 
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Slovenija � Predlagane odkupne cene pšenice letos še nižje

Cena pšenice v ceni kruha predstavlja 
Predstavniki žitne verige so se minuli teden v Murski Soboti usedli za skupno pogajalsko mizo, da bi dogovorili odkupne cene pšenice. 
protestno zapustili, saj so jih partnerji v verigi s predlagano ceno ponižali, je prepričan predsednik komisije za prodajo slovenske 

Cirkulane � Dvanajsta seja občinskega sveta

Bo občina Cirkulane izstopila 
iz skupne občinske uprave?
Čeprav je cirkulanski župan Janez Jurgec odločanje o tem vprašanju prestavil 
na eno prihodnjih sej, je bilo sporočilo jasno. Na občini Cirkulane se ne stri-
njajo, da bi skupaj z završko občino zbirni center za odpadke zgradili izključ-
no na lastne stroške. Večje občine na ptujskem območju so namreč za to v 
preteklosti dobivale precej denarja …

Župan je prepričan, da ob-

čine v Skupni občinski upravi 

(SOU) občin Spodnjega Po-

dravja niso v enakopravnem 

položaju: »Letos je bilo za 

zbirne centre zbranih okoli 

70.000 evrov, Mestna obči-

na Ptuj pa je ta sredstva z re-

balansom prerazporedila in 

jih zdaj ni več na razpolago. 

Na SOU so nam pojasnili, da 

lahko z občino Zavrč zbirni 

center zgradimo le na svoje 

stroške. Takšne SOU ne potre-

bujemo!«

Direktorica občinske upra-

ve Milena Debeljak dodaja: 

»Večje občine so dobile odloč-

be, da morajo zgraditi zbirne 

centre za odpadke. Sredstva 

za to so se zagotovila iz pro-

računskega sklada SOU. Zdaj, 

ko smo na vrsto prišli mi, pa 

denarja ni več …« Občinski 

svetniki o predlogu za izstop 

še niso ne razpravljali ne od-

ločali, saj bodo na občini z di-

rektorico SOU Alenko Korpar 

najprej skušali doseči za obe 

strani sprejemljivo rešitev.

Ponovno soglasje
Občina Cirkulane je Komu-

nalnemu podjetju Ptuj soglas-

je za izgradnjo globinskega 

vodnjaka in namestitev doda-

tnih filtrov že dala. Ker pa bo 

financiranje investicije znaša-

lo med 20 in 50 % omrežnin 

in ne le prvotno predvidenih 

20 %, so ga morali popraviti. 

Investicija naj bi se podražila 

zaradi vodovodne povezave 

levega in desnega brega reke 

Drave ter menjave azbestnih 

cevi, župan pa pravi: »Bojim 

se, da nad ceno odkupa ze-

mljišč ne bomo imeli nobene-

ga nadzora. Komunala to sicer 

kupuje z našim denarjem, 

vendar ni javno podjetje …«
Eva Milošič

Celoten odkup v času 
žetve (krušna in krmna 
pšenica) – v kg. 
2004 81.054.063
2005 46.622.898
2006 64.733.149
2007 83.344.329
2008 91.519.202
2009 69.660.517
2010 67.444.846
2011 94.614.531
2012 94.931.094
2013 85.122.948
2014 101.292.256
2015 102.918.438     

Vir: AKTRP

Za mnenje glede gradnje silo-

sov smo povprašali tudi Kmetij-

sko zadrugo Ptuj (do zaključka 

redakcije odgovorov nismo 

prejeli) in že omenjeno podje-

tje Polje-dom. Direktor slednje-

ga Albin Milošič je povedal: 

»Svojih silosov za skladiščenje 

pšenice ne bomo gradili, saj se 

investicija ne povrne v amorti-

zacijskem roku. Kljub temu, da 

razpolagamo z lastnimi skla-

diščnimi prostori kapacitete 

približno 1.000 ton, se špeku-

lacije glede rasti cene pšenice 

po končani žetvi v veliki večini 

primerov za nas ne obnesejo 

pozitivno. Tako večino odku-

pljenih količin pšenice takoj po 

zaključenem odkupu prodamo 

na trgu zainteresiranim kup-

cem. Bolj smiselno bi bilo, da 

bi silose oz. ustrezna skladišča 

za svoje pridelke zgradili kme-

tje sami in se tako vsaj malce 

izognili pritiskom na odkupne 

cene, ki so vsako leto najhujši 

ravno v času žetve.«

Letina kljub pozebi 
dobra

Sezona žetve je torej na vr-

huncu. Ječmen je že spravljen, 

74.000 evrov vredno inve-

sticijo izgradnje brvi čez Stu-

denčnico je financirala Mestna 

občina Ptuj. Gre za brv, ki, kot 

je poudaril župan Miran Senčar, 

predstavlja pomembno pove-

zavo med četrtno skupnostjo 

Breg-Turnišče in mestom. Obe-

nem pa je nezanemarljiva tudi s 

turističnega vidika, ker pomeni 

dodatno povezavo do ptujskih 

Term ali na drugo stran do tre-

tjega Mitreja na Bregu. 

Pobuda za izgradnjo brvi je 

bila na ptujski občini sicer že 

leta 2012, kmalu za tem so ste-

kli tudi dogovori in leto kasneje 

je bil izdelan gradbeni projekt. 

Sledili so številni zapleti, zato 

je bilo gradbeno dovoljenje iz-

dano šele lani, 18. februarja le-

Ptuj � Odprta brv čez Studenčnico

Končno pridobitev tudi na desni strani 
Po štirih letih čakanja je bila namenu predana brv čez Studenčnico (pri starem Koroščevem mlinu). 
kratski mlini, zahteve raznih okoljevarstvenih zavodov in vsi drugi zapleti,  vse to je od otvoritve brvi 

Foto: ČG 

Brv predstavlja pomembno pridobitev predvsem za okoliške stanovalce, a tudi za turiste. 

Izhodiščne cene prideloval-

cev so bile 145 evrov za razred 

C oziroma krmno pšenico, 165 

evrov za razred B 2, 175 za B 1 

in 185 evrov za tono najboljše 

pšenice. Mlinarji pa so vztrajali 

pri izhodiščnih cenah od 110 

do 120 evrov za najslabšo, od 

120 do 130, od 135 do 150 in 

od 155 do 165 evrov za kako-

vost A. Znotraj teh cen bodo 

tako mlinarji plačevali pšeni-

co pridelovalcem, je podatke 

zbrala STA. 

Letošnje cene je Küčan poko-

mentiral: »Razočarani smo, ker 

in da je enaka pšenica v tujini 

boljše ocenjena in plačana kot 

pri nas. 

S postavljenimi cenami mli-

narjev niso zadovoljni niti od-

kupovalci. »Želeli bi si, da so 

odkupne cene vsaj na ravni 

lanskih, če že ne morejo biti 

višje. Žal pa ponudba in pov-

praševanje oziroma borzno sta-

nje na evropskem žitnem trgu 

neusmiljeno vpliva tudi na od-

kupne cene slovenske pšenice. 

Splošna finančna kriza se tako 

kot v drugih panogah gospo-

darstva zadnja leta vedno bolj 

odraža tudi v kmetijstvu, kar še 

posebej močno občutijo manj-

ši kmetovalci. Tudi evropska 

politika subvencioniranja kme-

tijstva postaja v preteklih letih 

vedno bolj pisana 'na kožo' ve-

čjim kmetijskim obratom,« je 

povedal direktor podjetja Po-

lje-dom Albin Milošič.

Naj žitne silose 
postavijo kmetje ali 
odkupovalci?

Da bi morali tudi odkupo-

valci na tem področju prevzeti 

večjo odgovornost, je prepri-

čan Peter Pribožič s ptujskega 

kmetijskega zavoda. »Pogajanja 

o ceni pšenice so ponavljajoča 

se zgodba. Če bi zadružni sis-

tem deloval tako, da bi imeli 

pšenico v silosih in bi potem 

nastopali kot pogajalci, bi bila 

zgodba drugačna. Pri nas pa se 

glavnina proda z njive.«

Primerjava cen krušne pšenice 
2013 2014 2015

Prevzeto v kg, bruto 69.388.541 64.143.128 80.162.873
Odkupna cena (€/100 kg) 18,43 16,41 16,75

Vir: Aktrp
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le 6 %
Kmetje so svoje stolčke 
pšenice Franc Küčan.

Foto: Črtomir Goznik

Deloma je odprto tudi kro-

žišče K5 pri ribniku v Tržcu, 

njegov zadnji manjkajoči krak 

proti Pobrežju pa bodo naj-

verjetneje uredili še ta mesec. 

Marjan Koler z DARS-a poja-

snjuje, da bosta kmalu prevo-

zna tudi dva od načrtovanih 

sedmih nadvozov na celotnem 

avtocestnem odseku: »Predvi-

doma do 22. julija letos bosta 

odprta nadvoz v Lancovi vasi 

(s pripadajočimi deviacijami 

in krožiščem K3, razen dveh 

krakov) in nadvoz pri gostišču 

Majolka (vključno z deviacijo 

proti Podlehniku in kroži-

ščem, razen enega kraka).«

Še ta mesec bodo izvedli 

tudi minerska dela za predor 

Log tik pred mednarodnim 

mejnim prehodom Gruškovje, 

termini miniranj pa bodo odvi-

sni od dinamike izvedbe grad-

benih del na terenu. »Cesta bo 

morala biti vsaj v času mini-

ranja in potrebnega pregleda 

delovišča po miniranju zaprta, 

v primeru sicer malo verjetnih 

razmetov materiala pa tudi v 

času čiščenja cest. Izvajalec je 

pridobil dovoljenje za zapo-

ro ceste, ki dovoljuje izvedbo 

kratkotrajnih zapor v dveh do-

poldanskih terminih v trajanju 

15 minut,« pravijo na DARS-u.

Zaradi povečanega obse-

ga prometa v času turistične 

sezone izvajalci del miniranj 

ne bodo opravljali v času pro-

metnih konic, torej ne med 

petkom in nedeljo. Predor, 

dolg okoli 105 metrov in z ma-

ksimalno višino nadkritja 34 

metrov, sicer v geotehničnem 

smislu naj ne bi bil zahteven 

projekt. Na DARS-u dodajajo: 

»Število delavcev, ki nepo-

sredno gradijo predor, ne bi 

smelo v nobeni fazi presegati 

števila 30. Pogodbena obveza 

izvajalca za izgraditev predora 

je 20 mesecev, za celoten po-

dodsek avtoceste Podlehnik–

Gruškovje pa 32 mesecev.«
Eva Milošič

Foto: EM

Predvidoma bo že konec tega meseca gradbiščna cesta bodočega avtocestnega odseka Dražen-
ci–Gruškovje občutno razbremenjena.

Videm, Podlehnik � Gradnja avtoceste

Lokalna cesta skozi Tržec je odprta
V Tržcu so odprli nov most čez potok Polskava. Izvajalci so dela v sklopu ureditve vzporedne ceste ob gradnji avtoce-
stnega odseka Draženci–Gruškovje končali v dogovorjenem roku, prvi julijski dan pa je svoja vrata ponovno odprla tudi 
Mercatorjeva trgovina v Tržcu.

prav tako se žanjejo zadnje 

njive oljne ogrščice. »Čeprav 

je skoraj polovica ječmena po-

zebla, bo letina letos izredno 

dobra, še posebej pri tistih, 

ki so ječmen dobro oskrbeli z 

dušikom in so opravili zadnje 

škropljenje proti ramulariji. 

Tudi letina oljne ogrščice je 

letos dobra, saj je bilo manj bo-

lezni in škodljivcev kot prejšnja 

leta. Pravkar pa se je začela tudi 

žetev pšenice zgodnejših vrst, 

kakovost bo odvisna od priho-

dnjih dni, saj vsaka rosa ali dež 

kakovost zmanjšuje.«
Mojca Vtič

promet.si1970

Varno in srečno na poti vam želi DARS.

Drave
Finančne težave, dolgotrajni biro-
naprej le še preteklost. 

Razstava pisano bero ume-

tnikov, držav, likovnih tehnik 

in idej predstavlja v obeh 

nadstropjih in podstrešju sa-

mostana. Prenovitvena dela 

v drugem nadstropju sicer še 

niso končana, a so organiza-

torji prostor kljub temu (ali 

prav zato?) uporno spremeni-

li v galerijo. Odprtje razstave 

sta zaključila še performans 

češkega umetnika Jiříja Surův-

ke ter koncert na Slovenskem 

trgu. Ženski pevski zbor Kom-

binat pod vodstvom Mateje 

Mavri je občinstvo navdušil s 

pesmimi upora z vsega sveta, 

odpetimi v izvirnih jezikih. 

Poslanstvo zbora, pojasnjujejo 

pevke, je »z glasom ohranjati 

spomin na glas(be)no tradici-

jo pokončne hrbtenične drže, 

ki ne podlega družbeni skoli-

ozi.« Art Stays je h kritični mi-

sli in uporni drži tako pozval 

tudi z glasbo.

Festival najaktualnejše 

domače in tuje produkcije 

sodobne umetnosti je doslej 

gostil že več kot 600 umetni-

kov. Letos se jih bo na Ptuju, 

v Majšperku in Strnišču pri 

Kidričevem predstavilo oko-

li 100, prihajajo pa iz več kot 

20 različnih držav. Festival 

bo ponudil raznovrstne do-

godke: razstave, performanse, 

pogovore z umetniki, delavni-

ce (tudi za otroke), video in 

filmske projekcije, koncerte 

in celo javno večerjo s poli-

tičnim golažem. Organizatorji 

vsa leta sodelujejo tudi s šte-

vilnimi domačimi in tujimi 

muzeji in galerijami, pri pri-

pravi festivala pa so pomagali 

še Mestna občina Ptuj in spon-

zorji. Ptujski župan Miran Sen-

Ptuj � Odprtje festivala Art Stays

Uporno in udarno srečanje s sodobno umetnostjo
V ptujskem dominikanskem samostanu so z osrednjo festivalsko razstavo odprli 14. festival sodobne umetnosti Art Stays. Kulturno umetniško društvo 
Art Stays je lani v mesto pripeljalo kabinet čudes, letošnja edicija festivala z naslovom Politic(s) oz. Politike pa daje misliti s politično umetnostjo.

Foto: ČG

Utrinek z letošnjega festivala Art Stays. Osrednja festivalska razstava se je po letu 2012 sicer 
spet vrnila v dominikanski samostan.

čar pravi: »Pomembno je, da so 

razstavišča po vsem Ptuju, pa 

tudi v Strnišču in Majšperku.«

Osnovni koncept in obseg 

festivala, ki napolni vsa razpo-

ložljiva razstavišča v mestu in 

okolici, ostaja nespremenjen, 

vendar vsako leto izberejo dru-

go naslovno temo. Umetniški 

vodja festivala Jernej Forbici 

pojasnjuje: »Tema politike še 

ni bila posebej obdelana, če-

prav smo vsa leta gostili tudi 

ogromno umetnikov, ki so se 

ukvarjali s politično umetno-

stjo. Umetniki so vedno ustvar-

jali dialog, in kjer je dialog, je 

politika.« Letošnji festival se 

bo končal 16. julija, razstave 

pa bodo na ogled še do 5. sep-

tembra. Tema prihodnjega fe-

stivala bo ekologija, na težave 

onesnaževanja pa bodo ume-

tniki opozorili tudi s posebno 

zvrstjo umetnosti, land artom.

Eva Milošič

tos pa so stekla gradbena dela. 

Uporabno dovoljenje je bilo iz-

dano konec maja letos, brv čez 

Studenčnico pa so v uporabo 

predali minuli teden, v sredo. 

Dela je izvajalo VGP Drava Ptuj. 

Za izdelavo 18 metrov dolge 

brvi so porabili 20 kubikov 

lesa, primerna in uporabna pa 

je za vse pešce, kolesarje in gi-

balno ovirane osebe.

Zadovoljstvo je izrazil tudi 

Vilko Pešec, predsednik ČS 

Breg-Turnišče, ki je spomnil 

na številne zaplete, ki so spre-

mljali ta projekt in dodal, da je 

opazil, da v zadnjih dneh to brv 

uporablja zelo veliko turistov in 

domačinov.

Za veselo in kulturno noto 

odprtja so poskrbeli učenci Za-

sebne glasbene šole sv. Petra in 

Pavla in člani Društva Poetovio 

LXIX. Dženana Kmetec
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Za omrežje 140.000, za 
Cajnkarjevo domačijo 68.000 evrov 

Župan Mirko Cvetko je zbrane svetnike seznanil s fi-
nančno konstrukcijo obnove Cajnkarjeve domačije. Grad-
bena dela so stala 60.368 evrov, oprema, nadzor, elektri-
ka, pleskanje in reklamna tabla pa 8.000 evrov, skupaj 
torej nekaj več kot 68.000 evrov. 

»Glede na to, kakšna je končna cifra Cajnkarjeve do-
mačije, upam, da nam ne bodo občani očitali, da nismo 
uredili raje kakšne ceste. Upam in želim si, da jo bomo do-
bro izkoristili, saj je res lepo urejena,« je komentirala Pavla 
Hebar. Župan je odgovoril, da razmišljajo o vzpostavitvi av-
tobusne linije od Bioterm Mala Nedelja do Sv. Tomaža, saj 
imajo turistom kaj za pokazati. Na koncu pa je svetnike še 
seznanil o načrtovani izgradnji širokopasovnega omrežja, 
ki ga občina namerava zgraditi po principu javno-zasebne-
ga partnerstva. Pogodbeni znesek znaša 140.000 evrov, 
pri čemer je delež občine 70 %, delež zasebnega partner-
ja pa 30 %. Dela naj bi začeli avgusta.

Foto: ML

Politika

Kidričevo � Z rebalansom dodatnih pol milijona evrov za investicije

Povišanje cen vrtcev zaradi sprostitve 
različno od vrtca to vrtca
Občinski svetniki v Kidričevem so julija sprejeli rebalans proračuna, ki je največje spremembe zabeležil na odhodkovni 
račun investicijskih odhodkov, ki se povečujejo za več kot pol milijona evrov.

Svetniki so med drugim razglabljali o razlogih za padec števila prebivalcev. 
dodal, da bodo morali začeti izvajati redukcijo elektrike v zimskem času. 

višanje cen vrtca, ki deluje pod 

okriljem OŠ Kidričevo. Razlog 

za povišanje je sprostitev na-

predovanj v plačne razrede in 

nazive. Za prvo starostno ob-

dobje bo polna cena višja za 

8,99 % in bo znašala 466 evrov 

(za primerjavo – cena pro-

»Menimo, da je letošnje leto 

ugodno za investicije, saj pra-

viloma vse projekte izvajamo 

po cenah, ki so precej nižje 

od projektantskih. Želimo iz-

koristiti ugodne ponudbe in 

izpeljati čim več projektov,« je 

pojasnil župan Anton Leskovar.

Tako so v Kidričevem 

200.000 evrov predvideli za iz-

gradnjo krožišča na Tovarniški 

cesti, za modernizacijo cest so 

namenili 100.000 evrov, enak 

znesek nameravajo porabiti za 

obnovo ceste Lovrenc–Pleter-

je. Obnovo naj bi začeli v drugi 

polovici leta 2016, dela pa naj 

bi bila končana naslednje leto. 

Za 120.000 evrov se je povišala 

tudi postavka za obnovo stav-

be nekdanjega zdravstvenega 

doma. »Obnova zdravstvenega 

doma bo končana že letos, ker 

nam to finančne zmožnosti do-

voljujejo. So pa nastala nepred-

videna dela; ob prekritju stre-

he smo izvedeli, da moramo 

menjati tudi ostrešje,« je poja-

snil župan. Posledica številnih 

investicij je proračunski pri-

manjkljaj, ki skupaj z dolgom 

znaša 875.028 evrov. Občina 

bo ta proračunski primanjkljaj 

pokrila iz presežka preteklega 

leta.

Svetniki so pozdravili reba-

lans proračuna. »Gre predvsem 

za spremembe na postavkah 

investicij. Moja pripomba je le, 

da naj se investicije, na primer 

v cestno infrastrukturo, izva-

jajo po vsej občini, da bomo 

beležili enakomeren razvoj,« 

je pripomnil Milan Strmšek. 

Miran Golub je opozoril na 

potrebo po zamenjavi lesenih 

stebrov za javno razsvetljavo na 

cesti od Apač do Lancove vasi, 

saj da so ti dotrajani. »Zagotovo 

je strošek zamenjave manjši, 

kot pa da kakšen izmed stebrov 

pade na avto,« je dodal.

Tudi za 9 % višje 
cene vrtca

Svetniki so imeli na dnev-

nem redu tudi predlog za po-

Kidričani s svojim denarjem
Občina je zagotovila tudi 2700 evrov za vredno-

stne bone. Slavka Krajnca je zanimalo, kaj so ti boni. 
»To je namenjeno izdaji lastnega denarja. Občina na-
merava izdati svoje vrednostne bone, ki bi jih lahko 
kupci unovčili pri lokalnih ponudnikih,« je povedal 
direktor občinske uprave Damjan Napast. Župan 
Anton Leskovar pa je dodal: »To med drugim tudi po-
meni, da bodo občani namesto 100 evrov plačali 95 
evrov, ta petodstotni popust pa jim bo zagotovila ob-
čina, s tem spodbujamo, da denar ostane v občini.«

Foto: arhiv

V primerjavi s prejšnjim od-

lokom, ki je še iz časa nekdanje 

velike občine Ormož, je en 

spomenik odvzet, in sicer kme-

tija Trnovci, na novo pa niso 

dodali nobenega spomenika.

 Zakaj stare šole ne 
smejo porušiti

Sicer pa je bilo v razpravi od-

prtih več zanimivih vprašanj, 

med drugimi tudi vprašanje 

svetnika Mirka Lovreca, ki ga 

je zanimalo, zakaj v dokumen-

tu ni zajeta stara šola. Kot je 

pojasnil Srečko Steinbacher iz 

Zavoda za zaščito kulturne de-

diščine, stavba ni zaščitena kot 

spomenik. Nadalje je Lovrec 

povprašal, zakaj torej stavbe ne 

smejo porušiti. »V veljavnem 

odloku ste imeli naselje Sv. To-

maž zavarovano kot kulturni 

spomenik. Ta odlok še zmeraj 

velja. Mi smo pri presoji vsega 

tega odločali na osnovi tega 

odloka in pripravili spremem-

bo, da naselje ne bo več zava-

rovano kot kulturni spomenik, 

mislim celo, da bomo predla-

gali izbris iz registra, vendar 

pa smo zadevo spremenili pri 

cerkvi. Zdaj zavarujemo samo 

stavbišče cerkve, zraven pa 

neko vplivno območje, kjer 

stoji tudi stara šola,« je pojasnil 

Steinbacher ter še dodal, da 

objekt ni v tako slabem stanju, 

da bi ga bilo treba porušiti.

Kaj vse naj bi bilo v 
bodočem centru

V nadaljevanju je tekla be-

seda o načrtovanem medge-

neracijskem centru. Namreč 

svetniki so na mizi imeli OPPN 

za ureditev Medgeneracijske-

ga centra Sv. Tomaž (druga 

obravnava). Kot predvideva 

prostorski akt, je predvidena 

postavitev dvoetažnega objek-

ta. Pritličje bo namenjeno biva-

nju starejših oseb z demenco, 

v nadstropju bodo prostori, 

namenjeni dnevnemu ali stal-

nemu bivanju starejših oseb, 

v mansardi pa društveni pro-

stori, namenjeni drugim ob-

čanom, prostori za rekreacijo, 

medgeneracijsko druženje ipd. 

V pritličju in nadstropju načr-

tujejo skupaj 16 dvoposteljnih 

sob, v obeh etažah pa bodo v 

osrednjem delu skupni bivalni 

prostori s kuhinjo in jedilnico. 

Svetnika Lovreca je pri tem 

zanimalo, ali samostojne ku-

hinje, kjer bi se kuhalo za vse 

uporabnike, ne bo. »Moramo 

gledati, da bo projekt finančno 

vzdržen. Samostojna kuhinja 

bi bila predraga investicija, pa 

tudi glede na to, da imamo za 

oskrbo v neposredni bližini še 

možnosti (osnovna šola),« je 

pojasnil župan Mirko Cvetko. 

Svetniki so s soglasnim dvigom 

rok potrdili omenjeni odlok. 

Sedaj jih čaka še pridobitev 

gradbenega dovoljenja, gra-

dnjo pa naj bi začeli prihodnje 

leto.

Svetniki pa so na minuli seji 

odločili tudi, da bodo sredstva 

iz proračunske rezerve v višini 

10.000 evrov namenili za sana-

cijo škode na več cestnih odse-

kih po občini, ki so jo povzroči-

li zadnji obilni nalivi.
Monika Levanič

Foto: Občina Sv. Tomaž

Tako naj bi izgledal medgeneracijski center, ki je predviden za 
največ 32 oseb.

Sveti Tomaž � Z julijske seje občinskega sveta

Kakšen bo nov medgeneracijski center?
Tudi v občini Sveti Tomaž so se tako kot v Središču ob Dravi in Ormožu lotili nadomeščanja zastarelega odloka o kulturnih spomenikih iz leta 1984 z novim. Odlok, ki so 
ga na julijski seji potrdili tomaževski svetniki, po novem vključuje skupaj 17 enot kulturnih spomenikov lokalnega pomena, od tega pet arheoloških najdišč in 12 stavb.
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Sprejeli rebalans proračuna
Z rebalansom proračuna občine Središče ob 

Dravi za tekoče leto, ki ga je na julijski seji potrdil 
tamkajšnji občinski svet, se prihodki znižujejo za 
83.000 evrov, in sicer na 1.793.000 evrov. Ti se za 
90.000 evrov znižujejo predvsem na račun nižjih 
prihodkov različnih obveznih javnih gospodarskih 
služb. 

Se pa na drugi strani zvišujejo odhodki in so tako 
planirani v višini 1.722.850 evrov. Največji delež 
povišanja predstavlja znesek odplačila kredita v 
vrednosti 90.000 evrov, ki ga je občina v letu 2015 
najela za zagotavljanje likvidnosti do prejema sred-
stev iz projekta IPA – Dobra voda za vse. Vse do 
sprejemanja rebalansa namreč teh sredstev še 
vedno niso prejeli. »Država nas zopet razigrava. Mi 
smo že do 17. junija lani morali poplačati izvajalce 
za ta projekt. Denar smo torej pričakovali lani, zdaj 
smo že v juliju, pa sredstev še vedno ni,« je pri tem 
opozoril župan Jurij Borko. 

Ptuj � Podpis sporazuma o sodelovanju

Občine in univerza v skupni 
želji za razvoj regije
Mestna občina Ptuj in Univerza v Mariboru sta v petek podpisali sporazum o sodelo-
vanju na področju trajnostnega in družbeno odgovornega razvoja. Cilj je povezovanje 
gospodarstva in lokalnih skupnosti z raziskovalnimi organizacijami, z namenom ra-
zvoja naše regije.

Številčni družini občin, ki 

so že podpisale sporazum 

o sodelovanju z Univerzo v 

Mariboru, se je v petek pri-

družila tudi ptujska. Kot je 

povedal župan Miran Senčar, 

je Mestna občina Ptuj kot par-

tnerica in članica Konzorcija 

inovativne odprte tehnologije 

s tem le še potrdila, da želi ak-

tivno sodelovati in prispevati 

k doseganju glavnega cilja 

tako oblikovanega regijskega 

partnerstva: povezovanja med 

univerzo oz. raziskovalnimi 

organizacijami z gospodar-

stvom, podpornimi oz. razvoj-

nimi organizacijami in lokal-

nimi skupnostmi skozi odprte 

inovacije in tehnologije.

S tem namenom so podpi-

sali tudi sporazum o sodelova-

nju na področju trajnostnega 

in družbeno odgovornega 

razvoja, pod katerega sta se 

podpisala ptujski župan ter 

rektor Univerze v Mariboru 

Igor Tičar. 

Kot je izpostavil Senčar, gre 

za pomemben sporazum, ki 

predvideva široko zastavlje-

no sodelovanje, tudi v smislu 

razvoja regij. Podobno je po-

vedal tudi Tičar, ki meni, da 

je njihova naloga pomagati tej 

skupnosti občin, ki so se zdru-

žile v tako imenovani vzho-

dno kohezijski regiji. „Gre za 

združitev za novo kakovost,“ 

je še poudaril Tičar, ki je pre-

pričan, da v tej regiji imamo 

ljudi, ideje in možnosti, a da je 

pomembno, da za razvoj regi-

je stopijo skupaj vsi akterji.

Po podpisu sporazuma sta 

delegaciji univerze in občine 

obiskali ptujsko podjetje MZK 

Elektro, d. o. o., kot primer 

uspešnega podjetja.

Dženana Kmetec

omejitev ZUJF 

strani. Namreč odhodki so se povišali za 12 %, predvsem na 

Foto: Mojca Vtič

Župan Anton Leskovar je hudomušno 

Foto: DK

Sporazum sta podpisala župan MO Ptuj Miran Senčar in rektor 
Univerze v Mariboru Igor Tičar. 

bo višja za 5,33 % in bo znašala 

340 evrov (na Bistriškem 299 

evrov). Svetniki so ob tem opo-

zorili, da se število občanov 

Kidričevega zmanjšuje in da 

višje cene vrtca zagotovo ne 

bodo pripomogle k priseljeva-

nju (po podatkih statističnega 

urada je število prebivalcev 

letos za 66 manjše v primerjavi 

z lani). Župan je zato svetnike 

vprašal: »Kaj predlagate? Ima-

mo možnost, da ne dvignemo 

cene in da nadomestimo ta pri-

manjkljaj iz proračuna. Država 

nam zmanjšuje glavarino, na 

drugi strani pa dviguje plače. 

Štiri leta nismo dvignili cen 

vrtcev.« Svetnica Ivanka Korez 

pa je dodala, da občina že sedaj 

v povprečju krije 70 % cene 

vrtca. 

Svetniki so tudi sprejeli, da 

športne dvorane v Kidričevem 

ne bo več upravljalo občin-

sko podjetje Vzdrževanje in 

gradnje, temveč bo to nalogo 

prevzel NK Aluminij. »Vseskozi 

stvari niso bile narejene, kot bi 

morale biti. Ni slabo, če posku-

simo s kom drugim,« je predlog 

pokomentiral Milan Fideršek. 

Miran Golub pa je dodal: »Gre 

za optimiziranje, verjamem, da 

bo lahko športno društvo več 

naredilo.« Tudi Ivanka Korez, 

sicer ravnateljica OŠ Cirkovce, 

je soglašala s spremembo upra-

vljavca: »Upam, da bo to dobra 

izkušnja, morda tudi dvorano 

v Cirkovcah v prihodnosti pre-

damo v upravljanje športnemu 

društvu, ker imamo tudi mi 

občutek, da upravljanje ne po-

teka, kot bi moralo.« 

Župan je svetnike na pred-

počitniški seji seznanil še z 

informacijo, da naj bi direkcija 

za infrastrukturo še letos za-

čela odkupovati zemljišča za 

obvoznico Kidričevo. »Naročili 

so projektno dokumentacijo, 

letos bodo potekali odkupi, v 

letih 2018/2019 pa naj bi se za-

čela gradnja.«

Mojca Vtič

grama na Bistriškem po 4-od-

stotnem povišanju cen znaša 

410,80 evra), cena programa 

za drugo starostno obdobje pa 

Središki svetniki in svetnice 

so na julijski največ časa po-

svetili obravnavi odloka o raz-

glasitvi kulturnih spomenikov 

lokalnega pomena v središki 

občini. Kot je v uvodu pojasnil 

Srečko Steinbacher iz Zavoda 

za varstvo kulturne dedišči-

ne (ZVKD), sedanji odlok po 

skoraj 32 letih ni več skladen 

s stanjem na terenu in pravili 

stroke. Zaradi tega so v mari-

borski območni enoti zavoda 

pripravili nov predlog za raz-

glasitev kulturnih spomenikov 

lokalnega pomena, v katerega 

je vključenih osem arheoloških 

najdišč, deset stavb, štirje spo-

minski kraji in objekti ter eno 

naselje oz. del naselja Središče 

ob Dravi. »Največja spremem-

ba je v Središču ob Dravi. Kot 

veste, je bil večji del naselja za-

varovano območje zavoda, zdaj 

se je to območje bistveno skr-

čilo, razen posameznih zgradb, 

in je omejeno na območje trga 

in kapele, stare pošte in naselja 

ob Trški ulici do Slovenske ce-

ste in potoka Trnava,« je pove-

dal župan Jurij Borko.

Sicer pa odlok na novo pred-

videva varovanje 12 spomeni-

kov: rimsko gomilno grobišče 

v Šalovcih, spomenik padlim 

domačinom v I. sv. vojni v Gra-

bah in spomenik NOB v Sredi-

šču ob Dravi, Rakuševa doma-

čija in Domačija pri Gašparci v 

Obrežu, hiši Trg talcev 1 in 4, 

Sokolski dom, Domačija Koče-

var v Središču ob Dravi ter tri 

arheološka najdišča. 

Za vsak spomenik je dolo-

čen varstveni režim. Omenjene 

stavbe pa v prihodnje ne bo 

mogoče prenavljati brez upo-

števanja spomeniških zahtev, 

omejitve so tudi za arheološka 

najdišča in druge spomenike.

Kako bo z gradnjo 
okoli cerkve v 
Grabah?

Steinbacher pa je svetnike 

seznanil tudi z novostmi glede 

vplivnega območja okrog cer-

kve v Grabah: »Prej smo imeli 

okoli cerkva ogromna območja, 

ki so bila zavarovana kot kul-

turni spomenik, po novi zako-

nodaji pa se zavaruje samo cer-

kev (razen če je okrog kakšno 

obzidje), okoli pa je določeno 

vplivno območje. To pomeni, 

da se zgradbe morajo v gabari-

tih, predvsem višinskih, podre-

diti cerkvi oz. temu dominan-

tnemu objektu v prostoru.« 

V zvezi s tem odlokom so na 

zavod prejeli dva dopisa lastni-

kov, ki se ne strinjata z namero 

o spomeniški zaščiti Domačije 

Pinterič in Domačije pri Ga-

šparci. Kljub temu je občinski 

svet potrdil odlok v prvem bra-

nju. Drugo branje bo potekalo 

predvidoma septembra.

Cene vrtca se ne 
bodo spremenile

Svetniki so v nadaljevanju 

potrdili tudi odlok o oskrbi s 

pitno vodo v občinah Ormož, 

Središče ob Dravi in Sveti To-

maž ter odlok o pogojih za po-

delitev koncesije. Vse tri obči-

ne naj bi jo prek razpisa pode-

lile za 10 let. Občinski svet pa 

je potrdil tudi cene v vrtcu Na-

vihanček za prihodnje šolsko 

leto. Čeprav je predlog vodstva 

Središče ob Dravi � Kaj prinaša nov odlok o kulturnih spomenikih

Na novo zaščitenih 12 spomenikov
Nov odlok o kulturnih spomenikih lokalnega pomena v občini Središče ob Dravi predvideva varovanje vsega skupaj 23 spomenikov, med njimi je kar 12 novih.

Foto: ML

Čeprav so imeli svetniki na mizi predlog o spremembi cen v vrtcu Navihanček za novo šolsko leto, so 
odločili, da teh ne bodo spreminjali.

OŠ Središče ob Dravi predvidel 

spremembo cen (za prvo staro-

stno obdobje 40 evrov več oz. 

437 evrov, za drugo starostno 

skupino pa šest evrov manj na 

308 evrov), se je svet odločil, 

da cen ne bodo spreminjali. Te 

tako ostajajo na enaki ravni kot 

v preteklem šolskem letu. »Tudi 

če bo kaki primanjkljaj, ga mi 

tako ali tako kot ustanovitelji 

moramo pokriti,« je pri tem še 

pripomnil Borko.
Monika Levanič
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Dela so v polnem teku, končana pa bodo do konca avgusta.

Na občini Videm so za izgra-

dnjo prizidka in rekonstrukcijo 

zdravstvenega doma v leto-

šnjem občinskem proračunu 

rezervirali 157.343 evrov, za iz-

vajalca del pa izbrali pobreško 

podjetje Nival Invest. V kleti 

prizidka bodo pridobili dobrih 

50 kvadratnih metrov obrtni-

ških prostorov (skladišče, sani-

tarije za zaposlene, garderobo 

in butik), v pritličju okoli 47 

kvadratov za zobozdravstveno 

ordinacijo (s čakalnico, garde-

robo, umivalnico, sanitarijami 

za zaposlene in paciente itd.), 

ravna streha prizidka s površi-

no slabih 41 kvadratnih metrov 

pa bo pravzaprav ograjena po-

hodna terasa dveh stanovanj.

S tem bodo vsaj deloma rešili 

prostorsko stisko in ublažili pri-

tiske, da bi v videmski zasebni 

zdravstveni ambulanti spreje-

li še več pacientov. Doslej sta 

namreč v Vidmu delali samo 

zdravnica, specialistka družin-

ske medicine, in medicinska 

sestra, glede na število obča-

nov Vidma pa bi potrebovali 

še dodatnega zdravnika. Župan 

Friderik Bračič pojasnjuje: »Pri-

dobili bomo eno zdravstveno 

ambulanto, ni pa še znano, ka-

teri zdravnik jo bo prevzel.«

V zobozdravstvu Cuspis 

pravijo, da bodo po končanih 

gradbenih delih potrebovali še 

nekaj časa za preselitev svoje 

opreme: »Površina naših novih 

prostorov pa bo približno ena-

ka površini prostorov, v katerih 

smo poslovali doslej.« 

Direktor podjetja Nival In-

vest Marko Peter nam je zago-

tovil: »Dela tečejo po načrtih, 

tako da bodo končana do kon-

ca avgusta.« Tudi v času gradnje 

prizidka bo zdravstveni dom 

obratoval nemoteno.
Eva Milošič

Videm � Prizidek zdravstvenega doma

V Vidmu bodo dobili še enega zdravnika
Zdravstveni dom Videm bodo še to poletje razširili s prizidkom. Vanj se bo preselila zobozdravstvena ambulanta, v njenih dosedanjih 
prostorih pa bodo uredili še eno zdravstveno ambulanto.

V nedeljo, 3. junija, so pri-

redili srečanje starejših obča-

nov. Minulo soboto je potekala 

tradicionalna vaška olimpija-

da, včeraj pa teniški turnir za 

otroke in odrasle. Ta četrtek 

bodo organizirali tekmovanje 

v kegljanju, nordijsko hojo in 

tek. Osrednja prireditev ob pra-

zniku bo v petek ob 18. uri. V 

soboto popoldan sledi kolesar-

jenje in ob 16. uri slovesnost v 

Forminu – odprtje novozgra-

jene kanalizacije in čistilne na-

prave. V nedeljo, 17. julija, bodo 

proslavili farni praznik, 25. 

julija bo za konec praznovanja 

organiziran pohod po občini.

Župan Jože Kokot ob leto-

šnjem praznovanju poudarja, 

da so s postorjenim delom 

zadovoljni: »Največji dosežek 

je sprejetje občinskega pro-

storskega načrta (OPN), na 

katerega smo čakali leta in 

leta. Takoj po sprejetju smo 

začeli postopek dopolnitev 

OPN, za določene predele v 

občini je v pripravi podrob-

ni občinski prostorski načrt 

OPPN. Končali smo obsežen 

projekt gradnje kanalizacije 

in čistilne naprave v Forminu. 

Čistilna naprava sedaj deluje 

brezhibno. Sočasno s kanali-

zacijo smo uredili cestno in-

frastrukturo, javno razsvetlja-

vo, položili optiko in na dolo-

čenih odsekih zgradili pločni-

ke. Končana je kanalizacija v 

Zagojičih in Cunkovcih, prav 

tako z vso preostalo infra-

strukturo. Asfaltirali smo dva 

cestna odseka – enega v Ti-

bolcih in enega v Zamušanih. 

En krak kanalizacije moramo 

Gorišnica � 21. občinski praznik

Beležijo bogato naložbeno obdobje
V občini Gorišnica te dni zaznamujejo 21. občinski praznik. Praznične prireditve so začeli v soboto, 2. julija, ko so v Gajevcih proslavili Dan gasilcev Gasilske zveze 
Gorišnica in namenu predali novo gasilsko vozilo. 

Foto: Črtomir Goznik

Župan občine Gorišnica Jože Kokot

zgraditi še v Forminu, tam nas 

potem čaka tudi ureditev cest. 

S podjetjem Asfalti Ptuj smo 

sklenili pogodbo za moderni-

zacijo slabih dveh kilometrov 

cest, v Gorišnici in Forminu. 

Vrednost del je 110.000 evrov, 

predvidoma bodo končana 

v roku dveh mesecev. Te dni 

začenjamo nadzidavo na delu 

poslopja osnovne šole. Izbra-

ni izvajalec del je Cestno pod-

jetje Ptuj, vrednost naložbe je 

248.000 evrov, večja gradbena 

dela bodo končana v času po-

letnih počitnic. V delu naselij 

Zamušani in Tibolci bomo 

zgradili še nekaj kanalizacije, 

za območje razpršene gra-

dnje pa bomo sicer občanom 

ponudili sofinanciranje vgra-

dnje malih čistilnih naprav. 

Ob novem športnem igrišču v 

Gorišnici bomo zgradili atlet-

sko stezo, po sprejemu OPPN 

pa bi potem začeli z gradnjo 

preostale športne infrastruk-

ture.« 

Župan Kokot dodaja, da 

bodo letos z lastnimi prora-

čunskimi sredstvi obnovili 

most čez Pesnico med Gori-

šnico in Zamušani, s finančno 

pomočjo Dravskih elektrarn 

pa še most čez dravski kanal 

v Zagojičih. Od države se po 

dolgih letih čakanja obeta so-

financiranje gradnje krožišča 

pri bencinskem servisu Žiher 

v Moškanjcih. V prihodnje 

naj bi stekle aktivnosti za gra-

dnjo poslovno-stanovanjskega 

objekta na mestu stare dvo-

rane v Gorišnici, načrtujejo 

pa tudi izgradnjo tretje faze 

gradnje namakalnega sistema 

na okrog 150 hektarjih kmetij-

skih površin.

Mojca Zemljarič
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Upravičenec za prijavo na 

razpis je mladi kmet, ki je na 

dan oddaje vloge na javni razp-

is star od 18 do vključno 40 let, 

ima ustrezno poklicno znanje 

in ustrezno usposobljenost 

ter prvič vzpostavlja kmetijo. 

Okvirna višina razpisanih ne-

povratnih sredstev znaša do 

vključno 12 milijonov evrov. 

Od tega za sklop A deset mili-

jonov evrov (če je upravičenec 

zaposlen oz. predvidi zaposli-

tev) in za sklop B dva milijona 

evrov (brez zaposlitve mladega 

kmeta). Znesek podpore znaša 

45.000 evrov na upravičenca, 

če predvideva zaposlitev na 

kmetiji, če pa upravičenec na 

prevzeti kmetiji ni zaposlen, 

niti tega ne načrtuje, znaša zne-

sek podpore 18.600 evrov na 

upravičenca. 

Vstopni pragovi 
Mladi kmet mora imeti v 

upravljanju najmanj šest hek-

tarjev primerljivih kmetijskih 

površin (PKP) in največ 80 

hektarjev PKP oz. najmanj 15 

glav velike živine ... Ob tem 

mora prijavitelj na razpis med 

drugim predložiti tudi poslov-

ni načrt za obdobje treh let. »To 

je povsem na kratko napisana 

vizija kmetije, nekaj stavkov, 

vendar pa morate cilje iz po-

slovnega načrta izpolniti, saj 

sicer sledi vračanje denarja,« je 

pojasnil Neudauer.

S pogoji in omejitvami je 

zainteresirane mlade kmete 

seznanil tudi ptujski kmetijski 

zavod. Ob tem je Uroš Neudau-

er izpostavil: »Tisti, ki še nimate 

urejenih lastniških prenosov, 

to uredite čim prej, namreč 

bližajo se sodne počitnice, po-

goj na razpisu pa je, da imate 

lastništvo urejeno. Glede last-

ništva je novost tega razpisa, da 

sta lahko prevzemnika kmetije 

partnerja, to pomeni, da se lah-

ko 50 % kmetije prenese tudi 

na partnerja. Prej tega ni bilo 

možno narediti.«

Ta razpis je bil v okviru izva-

janja programa razvoja pode-

želja 2014–2020 objavljen že 

lani. Podpora je bila dodeljena 

220 mladim kmetom v višini 

8.896.800 evrov. V celem ob-

dobju 2007–2013 je bilo izp-

lačanih 55,4 milijona evrov 

2.651 mladim prevzemnikom, 

od teh je bilo manj kot polovica 

zaposlenih na prevzeti kmetiji. 

Povprečno je bilo na upravi-

čenca izplačanih 21.000 evrov. 

Med več kot 2.900 mladimi 

prevzemniki je tudi Jani Čelan 

s Sestrž. »Za prevzem kmetije 

se nisem odločil zaradi podpo-

re, je pa bila ta pomoč v višini 

približno 18.000 evrov dobro-

došla, saj smo denar vložili v 

ureditev hlevov.«
Mojca Vtič

Slovenija � Za mlade prevzemnike v osmih letih 64 milijonov evrov

Ministrstvo spodbuja mlade k prevzemu kmetije
Junija je kmetijsko ministrstvo objavilo javni razpis za pomoč za zagon dejavnosti za mlade kmete. Okvirna višina razpisanih nepovratnih sredstev znaša do vključ-
no 12 milijonov evrov. »Cilj je izboljšanje starostne strukture nosilcev kmetijskih gospodarstev in izboljšanje konkurenčnosti,« je na predstavitvi razpisa povedal 
Uroš Neudauer s ptujskega kmetijskega zavoda.

Foto: Črtomir Goznik

Fotografija je simbolična.

Podravje � K namakanju pristopila le tretjina

Kmetje so premalo podjetni
Slovenski kmetje radi izpostavljajo primere dobrih praks v tujini, a preko meja se ozirajo predvsem takrat, 
ko jim je to povšeči. Kmetijsko-gozdarski zavod Ptuj kmetovalce z Dravskega in Ptujskega polja že več let 
nagovarja, da bi pristopili k namakalnemu sistemu. Pregovoriti in prepričati, jim je uspelo lastnike le tretji-
ne zemljišč, ki so bile predvidene za namakanje.

Foto: Črtomir Goznik

»Namakalni sistem je pose-

bej dobro razvit v Italiji, pa tudi 

v Avstriji ga imajo vzpostavlje-

nega, čeprav tam ni tako izrazi-

tih suš kot pri nas, ne moremo 

niti mimo Hrvaške. Naši južni 

sosedje v Podravini načrtujejo 

namakalne sisteme na 30.000 

hektarjih in verjetno jim bo 

tudi uspelo, saj je to v interesu 

Agrokorja,« je povedal Peter 

Pribožič s KGZ Ptuj. 

In kako je pri nas? V regij-

skem razvojnem programu za 

Podravje je načrtovan namakal-

ni sistem, ki bi obsegal 3000 ha 

površin, to pomeni približno 

15 milijonov vredno investici-

jo. A po treh letih prigovarjanja 

so zbrali soglasja kmetov, ki 

kmetujejo le na 1000 ha, če-

prav so stroški izgradnje črpa-

lišča in vodov kriti iz državnih 

sredstev. 

Ni vse v krompirju …
Kje je torej težava, da kme-

tje ne pristopijo k namakanju? 

Med razlogi za skromno odziv-

nost kmetov je tudi negotovost, 

saj ne vedo, kakšni bodo stroški 

namakanja, vzdrževanja opre-

me. A kot pravi Pribožič, se 

stroški razlikujejo od sistema 

do sistema, ob tem pa ne gre 

pozabiti, da so pridelki zaradi 

namakanja od 40 do 60 % višji, 

pa tudi proizvodnja je stabilnej-

ša. »Gre za pomanjkanje podje-

tniškega pristopa pri kmetih, 

ni vse v krompirju. Namreč ko 

je voda na njivi, imaš zagotovo 

več možnosti za pridelavo in-

tenzivnejših vrst rastlin. Seveda 

pa to na drugi strani pomeni, 

V katerih občinah 
se je zataknilo

Glede zbiranja soglasij oziro-
ma sedaj podpisovanja pogodb 
pa je Pribožič povedal, da v Or-
možu in Gorišnici poteka pod-
pisovanje pogodb, prav tako v 
Staršah in Hajdini, da pa se je 
podpisovanje pogodb po zbra-
nih soglasjih ustavilo v Markov-
cih, Vidmu, Kidričevem in Ptu-
ju. »V Ptuju je osnovni problem, 

da ima Semenarna v obdelavi 

več kot 67 % zemljišč znotraj 

predvidenega namakalnega sis-

tema, kar pomeni, da bi bilo tre-

ba povečati število vključenih, 

Perutnina Ptuj pa zaenkrat še ni 

pristopila k namakanju. To zaga-

to rešujemo, saj si želimo, da bi 

Semenarna in tudi biotehniška 

šola vzpostavili kompetenčni 

center za spremljanje in napo-

ved namakanja. Upamo torej, da 

se bodo podjetja odzvala, ena-

ko kmetje. Čudežev na zavodu 

ne moremo delati, lahko zgolj 

spodbujamo, da se kmetje od-

ločijo za investicijo. Trenutno je 

v državnem proračunu zagoto-

vljen denar za namakanje, nihče 

pa ne ve, kaj bo po tem.«

O namakanju bo Peter Pri-

božič, koordinator delovne 

skupine za namakanje, to sredo 

govorili v Cvetkovcih, kjer bo 

predstavil aktualne informacije 

o načrtovanju izgradnje velikih 

namakalnih sistemov v Podrav-

ju. »Smo v času, ko so aktualni 

razpisi za infrastrukturo in ko 

bi morali bolj smelo načrtovati 

prihodnji razvoj pridelave in-

tenzivnejših kultur zelenjadar-

stva,« je še povedal.

Mojca Vtič

Sklad zahteva 20 % višjo 
najemnino na zemljiščih z 
namakalnim sistemom

Za petino višja zakupnina za zemljišča Sklada 
kmetijskih zemljišč, kjer je vzpostavljen namakalni 
sistem, ne deluje ravno stimulativno na kmete, da 
bi se odločili za pristop k namakanju. Namreč sklad 
zgolj poda soglasje, stroški vzdrževanja, namakanja 
pa so na kmetu. Sklad smo povprašali, zakaj so se 
odločili za tovrsten ukrep. »Zakupnina za kmetijska 
zemljišča v upravljanju Sklada je določena s cenikom 
zakupnin, ki ga sprejme svet Sklada. Z zvišanjem za-
kupnine na območju velikih namakalnih sistemov se 
želi zakupnike še dodatno spodbuditi, da bodo upo-
rabljali namakalni sistem, ker je delež izkoriščenosti 
namakalnih sistemov nizek. Proizvodni potencial se 
zemljiščem, ki jih je možno namakati, poviša, hkrati 
pa Sklad kot upravljavec zemljišča prevzema tvega-
nje z obvezo za uporabo namakalnega sistema v pri-
meru, da zakupnik za namakanje ni zainteresiran,« 
je odgovorila direktorica sklada Irena Šinko.

da se mora vzporedno razviti 

tudi trg, to pomeni, da morajo 

večjo vlogo prevzeti zadruge, 

ki bodo pridelke prodale in po-

vezale pridelovalce, kmetje se 

zagotovo sami ne bodo. In če 

bi se vzpostavilo to podporno 

okolje, bi lahko o Podravju go-

vorili kot o zelenjavnem vrtu. 

Namreč vodo imamo zagoto-

vljeno iz kanala, pa tudi zemlja 

je prodnata, kar pomeni, da je 

primerna za namakanje.« 



torek � 12. julija 2016Kultura in izobraževanje10

V šolskem letu 2015/2016 

je osnovne šole v Sloveniji 

obiskovalo 170.681 učencev, 

od tega 17.424 devetošolcev. 

Čeprav prenosi prijav še po-

tekajo, je interes že izkazan 

in številke so za šolsko leto 

2016/2017 bolj ali manj znane.

Na razpis za vpis v srednje 

šole se je do 16. junija 2016 

prijavilo 18.562 kandidatov, 

medtem ko je bila ta številka 

lani višja za 598 dijakov.

Po podatkih Ministrstva 

za izobraževanje, znanost in 

šport, se je v programe nižje-

ga poklicnega izobraževanja 

prijavilo 444 kandidatov, kar 

je nekoliko več kot lani. Zelo 

majhen porast je tudi pri vpi-

su v programe srednjega po-

klicnega izobraževanja 3.940 

(lani 3.837), medtem ko upad 

beležijo pri vpisu na srednje 

strokovno in tehniško izobra-

ževanje: letos 7.822, lani 8.153 

kandidatov – torej 271 manj. 

Tudi v programe gimnazij 

je letos vpisanih manj kandi-

datov, in sicer kar 402 dijaka 

manj. Letos se je namreč v 

prvi letnik slovenskih gimna-

zij prijavilo 6.356 kandidatov, 

od tega 5.256 kandidatov v 

program splošne gimnazije in 

1.100 kandidatov v programe 

strokovne gimnazije.

Večina kandidatov je že vpi-

sanih, za preostale (okrog 500) 

pa je čas še do konca avgusta. 

Na spletni strani ministrstva je 

objavljeno število prostih mest 

za vpis v 1. letnik posameznih 

srednješolskih programov, 

kandidati pa se lahko na šolah, 

kjer bodo še prosta mesta, vpi-

šejo do 31. avgusta. 

Na Ekonomski šoli 
Ptuj v prvem letniku 
37 dijakov manj, na 
Gimnaziji Ptuj 17

Upad števila devetošolcev v 

preteklem šolskem letu in po-

sledično novincev v novem pa 

se pozna tudi na Ptuju. Manj 

kandidatov kot lani je vpisanih 

na ptujski Gimnaziji, kjer je sta-

nje prijav trenutno takšno: 97 

kandidatov v splošnem oddel-

ku gimnazije in 15 v športnem. 

Lanske številke so bile neko-

liko višje, skupno je ptujsko 

Gimnazijo obiskovalo 129 dija-

kov prvih letnikov, od tega 16 

športni oddelek. Ravnateljica 

Melani Centrih upad pripisuje 

dejstvu, da je letos manj deve-

tošolcev zaključilo šolanje in je 

zato manj kandidatov za vpis 

v srednje šole, pričakuje pa 

tudi, da se bodo številke do 1. 

septembra še spreminjale, saj 

še poteka prenos prijav. A ne 

glede na to, ali bo kak dijak več 

ali ne, je jasno, da bo na ptuj-

ski Gimnaziji v šolskem letu 

2016/2017 en oddelek manj 

gimnazijcev v prvem letniku 

kot lani.

Zanimivi pa so statistični 

podatki primerjave vpisa no-

vincev v prvi letnik šolskega 

leta 2016/2017 tudi na Šolskem 

centru Ptuj. Ti kažejo, da se 

ponekod interes za nekatere 

programe povečuje, za druge 

pa zmanjšuje. Največ težav z 

upadom števila novincev ima 

ptujska Ekonomska šola. Med-

tem ko so imeli lani 93 novin-

cev, jih je za prihajajoče šolsko 

leto za zdaj vpisanih le 56. 

Vse tri ostale srednje šole, ki 

delujejo v sklopu Šolskega cen-

tra Ptuj, pa beležijo rahel po-

rast. Konec avgusta lani je bilo 

na Biotehniški šoli Ptuj vpisa-

nih 74 dijakov prvih letnikov, 1. 

julija letos pa 76. 18 dijakov več 

(s 127 na 145) pa kaže primer-

java podatkov za Elektro in ra-

čunalniško šolo, 12 dijakov več 

(lani 145, letos 157) pa Strojna 

šola. V podatkih so primerjani 

podatki  med 1. 7. 2016 s podat-

ki 31. 8. 2015.

„Po dosedanjih podatki je vi-

dno, da se nadaljuje med mladi-

mi zanimanje za naravoslovno 

tehnične programe, dodatno 

pa je zaznati porast zanimanja 

za 4-letne programe in upad za 

3-letne programe. Morda bo v 

avgustu nekoliko manjši upad 

v 3-letnih programih. Med 

programi se nadaljuje upada-

nje v programih ekonomije in 

aranžerstva, najmanj v Ljublja-

ni, medtem ko se ostala okolja 

srečujejo s podobno težavo. 

Menim, da je razlog tolikšne-

ga upada posledica močne 

negativne promocije področja 

ekonomije v preteklih letih, 

verjetno tudi število brezposel-

nih ekonomistov, s podatkom 

za Ptuj ta trenutek ne razpo-

lagam, zgolj predpostavljam. 

Morda bomo v prihodnosti is-

kali tovrstne profile, podobno 

kot danes tehnična področja,“ 

pa je o tem, kako komentira 

upad, ki se najbolj pozna na 

področju ekonomije, povedal 

Branko Kumer, direktor Šol-

skega centra Ptuj, ki pa dodaja, 

da pričakuje, da se bodo števil-

ke novincev, ki bodo obiskova-

li Šolski center Ptuj v prihaja-

jočem šolskem letu, do konca 

avgusta še nekoliko povečale. 
Dženana Kmetec

Ptuj � Upad vpisanih dijakov na Ekonomski šoli in Gimnaziji

Iz leta v leto manj dijakov …
Primerjava vpisa novincev za prihajajoče šolsko leto na Ptuju kaže porast interesa za nekatere poklice, medtem ko spet 
druge šole beležijo precejšen upad. Najopaznejše je zmanjšanje števila novincev na ptujski Ekonomski šoli, ki bo imela 
septembra 37 dijakov manj v prvem letniku kot pred letom dni, med tistim z manjšim vpisom pa je tudi ptujska Gimnazija: 17 
dijakov oziroma 1 oddelek manj kot septembra 2015. Foto: ČG

Začetki središke godbe sega-

jo v leto 1886, ko je nadučitelj 

Pavel Unger zbral devet izobra-

ženih glasbenikov in nastala je 

godba. Skozi leta se je menje-

valo kar nekaj dirigentov in 

članov, med zadnjimi Branko 

Panič, ki je ob 115. obletnici 

obstoja godbe predal dirigent-

sko palico sedanjemu dirigen-

tu Radu Mundi. Godba je že 

od nekdaj s svojim udejstvo-

vanjem puščala pečat doma in 

po svetu. Njeni uspehi so vidni 

tako po naraščanju članstva, 

izboru programa ter nagradah. 

Pomembnejši v zadnjem času 

so zagotovo dosežki na tekmo-

vanju v zabavnem programu 

godb Slovenije za pokal Vinka 

Štrucla v Ormožu. Leta 2012 

so osvojili zlato plaketo in po-

kal, leto zatem zlato plaketo in 

leta 2015 zlato plaketo in pokal 

kot najboljši v kategoriji do 35 

članov. Redno se udeležujejo 

tudi regijskih srečanj. Letos pa 

so se udeležili tudi dveh festi-

valov v Franciji. Nastopajo na 

vseh pomembnih prireditvah 

v občini Središče ob Dravi in 

izven nje. Vsako leto pripravijo 

tradicionalni Martinov koncert 

ter koncert na štefanovo, 26. 

decembra. Trenutno šteje 35 

članov.

Prvo julijsko soboto so sredi-

ški godbeniki znova ogreli zve-

sto občinstvo z veliko slovesno-

stjo v čast 130 let neprekinje-

nega delovanja. Praznovanje 

so začeli s slovesno parado, v 

kateri je poleg jubilejne doma-

če središke godbe sodelovalo 

še pet gostujočih godb, in sicer 

Pihalni orkester občine Nedeli-

šće, KUD Gasilska godba na pi-

hala Spodnja Polskava, Pihalni 

orkester KD Ivana Kaučiča Lju-

tomer, Godba na pihala Sloven-

ske Konjice in Pihalni orkester 

Ormož. Program so popestrile 

tudi mažoretke iz Nedelišća. 

Po paradi in slavnostnih nago-

vorih je sledil zabavni program 

vseh sodelujočih godb, na ka-

terem je predstavnica Javnega 

sklada RS za kulturne dejav-

nosti iz Območne izpostave 

Ormož Barbara Podgorelec 

podelila Gallusove značke za 

večletno delovanje v Godbi na 

pihala Središče ob Dravi, samo-

stojni strokovni svetovalec za 

instrumentalno glasbeno de-

javnost na JSKD Danijel Lesko-

vic pa zlato jubilejno priznanje 

sklada za dolgoletno delovanje.

Veliko praznovanje so skle-

nili z veselico z ansamblom 

Ekart.

Monika Levanič

Središče ob Dravi � Častitljiv jubilej godbe na pihala

Glasba in prijateljstvo jih druži že 130 let
Že 130 let si v Središču ob Dravi ne morejo predstavljati nobene prireditve brez nepogrešljive središke godbe, ki je prvo soboto v juliju častitljiv ju-
bilej obeležila z velikim slavnostnim praznovanjem.

Foto: ML

Člani Godbe na pihala Središče ob Dravi so s svojim nastopom znova ogreli zvesto občinstvo.

Primerjava števila novincev, dijakov prvih letnikov, 31. avgust 
2015 in 1. julij letos. 
Šola 31. avgust 2015 1. julij 2016 Primerjava števila novincev 

julij 2016 in avgust 2015
Biotehniška šola Ptuj 74 76 +2
Ekonomska šola Ptuj 93 56 -37
Elektro in računalniška 
šola Ptuj 127 145 +18

Strojna šola Ptuj 145 157 +12

Gimnazija Ptuj 113 + 16 (športni 
oddelek) = 129

97 + 15 (športni 
oddelek) = 112 -17

Število dijakov na ptujskem 
Šolskem centru in 
Gimnaziji Ptuj

568 546 -22

Vir: podatki Šolski center Ptuj in Gimnazija Ptuj

Tudi v Sp. Podravju viden upad števila dijakov
Tabela prikazuje število vseh dijakov, ki so obiskovali Gimnazijo Ptuj, Šolski center Ptuj, Gimnazijo 

Ormož in Srednjo šolo Slovenska Bistrica v preteklih šolskih letih. Kot na večini drugih slovenskih šol so 
tudi v Spodnjem Podravju v zadnjih letih zabeležili precejšen upad. 

Šolsko leto 2007/
2008

2008/
2009

2009/
2010

2010/
2011

2011/
2012

2012/
2013

2013/
2014

2014/
2015

Razlika
2014/2015

in 2007/2008
Gimnazija 
Ptuj 870 862 852 814 778 729 662 568 -302

Šolski 
center Ptuj 1915 1848 1831 1773 1685 1588 1461 1391 -524

Srednja šola 
Slovenska 
Bistrica

711 693 649 593 570 511 476 459 -252

Gimnazija 
Ormož 238 196 181 135 116 115 97 124 -114

Vir: Ministrstvo za šolstvo Foto: ČG



Prijateljska tekma: 
ALUMINIJ – ALEKSAN-
DRIJA (Ukrajina) 1:2

STRELEC ZA ALUMINIJ: Ško-
flek

ALUMINIJ: Lipovac, Roškar, 
Jakšić, Turkalj, Zeba, Vrbanec, 
Rogina, D. Petrovič, Kurež, Biz-
jak, Škoflek. Igrali so še: Janže-
kovič, Vezjak, Brodnjak, Jelač, 
T. Petrovič, Florjanc, Klajnšek, 
Ahec. Trener: Bojan Špehonja.

Nogometaši Aluminija so 
v soboto odigrali generalko 
pred začetkom tekmovanja 
v 1. slovenski ligi (v nedeljo 
bodo ob 18.15 gostovali v 
Novi Gorici). Tekmec je bil 
zelo močan, ukrajinska ekipa 
Aleksandrija, ki je v zadnjem 
prvenstvu osvojila visoko 6. 
mesto. Kidričani so nastopi-
li brez rahlo poškodovanih 
Krljanoviča in Kramerja, saj 
niso želeli tvegati poslabšanja 
stanja.

Fizično močnejši gostje iz 
Ukrajine so bili za mlado eki-
po trenerja Bojana Špehonja 
težak zalogaj. »Aleksandrija 
je zelo dobra ekipa, ki igra 
zelo agresivno. Zaradi tega 

smo imeli precej težav v fazi 
organizacije igre in napada, 
manjkalo je nekaj izkušenj na 
sredini in nekaj uigranosti v 
napadu,« je dejal Bojan Špe-
honja, ki je imel na voljo tudi 

štiri od petih novincev: »Kra-
mer in T. Petrovič sta z nami 
opravila le 4 ali 5 treningov, 
zato bo potrebnega še kar ne-
kaj časa, da se bosta dodobra 
spoznala s soigralci. Glede 

obrambne vrste je stanje ne-
koliko boljše, samo čas in trdo 
delo na treningih pa bosta 
prinesla izboljšave do konč-
nega nivoja, ki si ga želimo.«

JM

ONŠ Golgeter
Uspešen zaključek še 
ene odlične sezone 

Stran 14
Nogomet
Športni turizem v 
razcvetu

Stran 15

Zvonko Jevšovar
V prvo ligo kadrovsko 
okrepljeni

Stran 12
Atletika
Bronasta medalja za 
Rennerja

Strani 13

Športno plezanje
Mina v novo sezono brez 
pritiska rezultatov

Stran 13
Atletika
Do državnih naslovov dva 
metalca in štafeta

Stran 13

Urednik športnih strani: Jože 
Mohorič. Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, Niko 
Šoštarič, Simeon Gönc, Janko Bez-
jak, Milan Zupanc, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak, Vesna 
Osterc,  Črtomir Goznik, Matija 
Brodnjak, Aleksandra Jelušič

EP v Amsterdamu, met diska, rezultati:
1. Sandra Perković (Hrvaška) 69,97 m
2. Julia Fischer (Nemčija)  65,77 m
3. Shanice Craft (Nemčija)  63,89 m
10. Veronika Domjan (Slovenija) 58,12 m

E-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.si

Vrhunec letošnje tekmo-
valne sezone za Veroniko 
Domjan je bil nastop na 
članskem evropskem prven-
stvu v Amsterdamu. To tek-
movanje je sijajno začela, saj 
je že v kvalifikacijah dosegla 
državni rekord v metu diska, 
ki sedaj znaša 60,11 metra. 
O tem metu je sijajna mlada 
atletinja povedala: »Mislim, da 
je bil sam met kar dober, a iz 
tehničnega vidika bi lahko bil 
izveden še bolje. Sama sem z 
novim državnim rekordom 
zelo zadovoljna, saj je to, da 
mi je uspelo vreči čez 60 me-
trov, zares lep rezultat.« 

Z novim osebnim mejni-
kom se je članica Atletskega 
kluba Ptuj uvrstila v veliki fi-
nale, v katerem je nastopilo 
kar 15 atletinj – toliko jih je 

izpolnilo normo, ki je znaša-
la 58 metrov. Veronika je bila 
med vsemi finalistkami daleč 
najmlajša. Pred finalom Do-
mjanova ni bila preveč živč-
na, ampak se je popolnoma 
posvetila svojim metom. Prvi 
je meril 58,12 metra, drugi 
55,44 metra, pri tretjem pa je 
naredila prestop, potem ko ji 
je orodje nekoliko zdrsnilo iz 
rok. Najboljša znamka 58,12 
metra je 19-letnico popeljala 
na končno 10. mesto v Evropi. 
Na najvišjo stopničko je priča-
kovano stopila hrvaška tek-
movalka Sanda Perković, ki 
je disk zalučala tik pod mejo 
70 metrov – 69,97 metra. 

Gre za velik uspeh Vero-
nike Domjan, ki ji je na 
poti do tega najbolj pomagal 
njej klubski trener Gorazd 

Rajher. O finalnem nastopu 

je metalka diska dejala: »Me-

nim, da je deseto mesto lepa 

nagrada za ves moj trud, ki ga 

vlagam v atletiko. Sama lahko 

rečem, da sem dosegla svoje 

začrtane cilje v Amsterdamu, 

a vseeno ostaja majhen gre-

nak priokus, saj sem si želela 

izpolniti tudi normo za na-

stop na olimpijskih igrah v 

Riu de Janeiru. Do tega dosež-

ka mi je tokrat zmanjkalo 89 

centimetrov, tako da so moje 

olimpijske sanje postavljene 

sedaj za leto 2020, ko bodo 

OI v Tokiu.«

Veronika je v Amsterdamu 

z desetim mestom na evrop-

skem prvenstvu dosegla ene-

ga največjih uspehov ptujske 

atletike v zadnjih letih. Ne-

dvomno bo ta uspeh dal nov 

zagon atletinji, ki izkazuje za-

res velik potencial za najvišje 

cilje. Za vrhunski mednarodni 

Foto: facebook

Veronika Domjan je svoj prvi nastop na članskem evropskem pr-
venstvu končala z 10. mestom v metu diska. 

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija so v generalki pred sezono 1. SNL minimalno izgubili proti močni ukrajinski 
ekipi.

Atletika � Člansko EP v Amsterdamu

Desetka za Veroniko Domjan

Nogomet � NK Aluminij

Močni Ukrajinci prevelik zalogaj

»Veronikin čas še prihaja«
Gorazd Rajher: »Veronikin nastop bi z eno besedo opisal 

kot – vrhunsko. Dosegla je osebni rekord, uvrstitev v finale in 
na koncu še deseto mesto v Evropi. Vrhunski športnik se kuje 
počasi, ne pozabimo, da je Veronika stara 19 let.«

Aleksander Lorenčič, predsednik AK Ptuj: »Veronika Do-
mjan je prihodnost slovenske atletike. Pri manj kot 20 letih 
je kot prva Slovenka vrgla disk preko 60 metrov, kar je izje-
men rezultat. Najpomembneje je, da iz leta v leto napreduje 
in izboljšuje rezultat. To je dokaz, da je trenažni proces, ki ga 
izvajata s trenerjem Gorazdom Rajherjem, pravilen in prime-
ren. Prepričan sem, da Veronikin čas še prihaja in da bo v 
naslednjih letih krojila vrh svetovnega diska. Obema, Veroniki 
in Gorazdu, iskrene čestitke in srečno na nadaljnji poti.«

Kidričani še naprej kompletirajo igralsko zasedbo za drugo 

sezono v prvoligaški konkurenci. V začetku prejšnjega tedna 

so za Aluminij podpisali Nemanja Jakšič, Josip Zeba in Blaž 
Kramer, ob koncu pa še dvojica: Marko Roškar in Toni Pe-
trović.

O prvem smo že namigovali v prejšnji številki Štajerskega 

tednika, gre za 23-letnega univerzalnega branilca Marka Ro-
škarja. Ta je nazadnje nosil dres matične ekipe, ptujske Dra-

ve, pred tem pa tudi Zavrča, Triglava in Interblocka. Roškar 

se je v pripravljalnih tekmah izkazal za odlično okrepitev, pa 

naj si ga je trener postavil na položaj bočni ali centralnega 

branilca.

Drugi novinec je 21-letni Hrvat Toni Petrovič, ki je naza-

dnje igral za NK Medžimurje (njegov soigralec je bil med dru-

gimi Nikola Šafarić, ki je močan pečat pustil v Zavrču), kamor 

je prišel iz Varaždina. Gre za igralca, ki bo zaostril konkurenco 

v napadalni vrsti.

Če ne bo večjih presenečenj, je igralska zasedba Aluminija 

za novo sezono zaključena, trener Bojan Špehonja mora se-

daj igralce dokončno postaviti na svoje mesto in jih uigrati v 

kompaktno celoto.
JM

Nogomet

V Kidričevem še 
dve okrepitvi – 
Marko Roškar in 
Toni Petrovič

rezultat, do katerega je prišla 

s trdim in načrtnim delom, si 

zasluži iskrene čestitke.

David Breznik
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sebej njihovega športnega 
direktorja. Vsekakor mi je 
ta klub od mladosti pri srcu. 
Lahko pa rečem to, da bodo 
tudi v Mariboru zagotovo 
spoznali, kje so naredili napa-
ke. Vprašanje pa je, kdaj bodo 
te razpoke sanirali – tega ne 
more napovedati nihče. Bo-
jim se, da letos še ne.«

Levji delež pri 
vzponu Črnica

V zvezi z Mariborom 
lahko omenimo primer 
Matica Črnica, ki je iz Ma-
ribora prišel v Aluminij, 
sedaj pa je po prestopu v 
Domžale postal celo re-
prezentant Slovenije.

Z. Jevšovar: »To vprašanje 
bi jaz obrnil v prid našega 
kluba: vsej javnosti govorimo, 
da v Sloveniji delamo z mla-
dimi, da delamo v dobrobit 
napredka našega nogometa, 
da smo do mladih pozitivno 
naravnani … Primer Matica 
pa – seveda poleg številnih 
drugih podobnih primerov 
– potrjuje, kako težka je pot 
od mladinca do uveljavitve 
pri članih. Mi smo Matica 
kot izhodnega mladinca Ma-
ribora sprejeli v naš klub in 
ga tolerirali, forsirali … Kot 
najstnik je imel svoje muhe 
in velikokrat ni dal od sebe 
tega, kar je hotel. Zaradi tega 
si bom drznil reči, da imamo 
levji delež zaslug za to, kar je 

Matic danes. Dajali smo mu 
priložnosti, igral je tekme in 
ne glede nato, da z njim ni-
smo imeli kakšnega zaslužka, 
smo v klubu zadovoljni po 
človeški in športni plati. To je 
tudi močan signal igralcem iz 
bližnje in daljne okolice, da je 
skozi naš klub možno napre-
dovati.«

Tudi letos imate veliko 
igralcev, ki so željni doka-
zovanja.

Z. Jevšovar: »To počne-
mo konstantno, zgodbe se 
ponavljajo vsako leto in niso 
enostavne. Za mladimi igralci 
velikokrat stojijo preveč am-
biciozni starši, ki pač mislijo, 
da je njihov otrok najboljši. 
Mi v klubu pa poskušamo 
vsakega igralca pravilno oce-
niti glede na trenutno formo, 
glede na stanje v ekipi in mu 
dati primerno minutažo. Nič 
drugače ne bo niti letos, ko 
bomo igrali v 1. ligi. Vsi, ki 
bodo ostali v klubu, bodo 
zagotovo dobili takšno minu-
tažo, da bo po koncu sezone 
pogled na njihovo pot jasen.«

Na koga stavite v svoji 
ekipi, kdo bi lahko ekipo 
povlekel naprej?

Z. Jevšovar: »Na to vpraša-
nje je težko odgovoriti, mor-
da bi lažje kaj o tem rekla tre-
ner in športni direktor, ki sta 
vendarle iz stroke in bolj bli-
zu igralcem. Jaz bi iz distance 
rekel, pustimo se preseneti-
ti, da bo to kakšen naš mlad 
fant, igralec iz naše šole.«

Tribune 
ostajajo glavni 
infrastrukturni 
problem

Obrnimo se proti infra-
strukturi v vašem klubu. 
Glavni problem je že leta 
v tem, da nimate pokrite 
tribune. 

Z. Jevšovar: »Meni je kot 
predsedniku kluba v tem po-
ložaju najtežje, verjemite mi. 
Neprijetno je, da me ljudje 
ustavljajo in govorijo o tem, 
da bi prišli na tekmo, a ne 
morejo biti na soncu ali na 
dežju, tribun pa nimamo. Do-
gaja se tudi, da ljudje pridejo 
na tekmo, ob prvem dežju pa 
odidejo domov. Dolgoletni 
igralec Aluminija Vindiš, tudi 
trener je bil v klubu, me več-
krat ustavi in reče: 'Predse-
dnik, moja največja želja je, da 
sedem na tribuno, potem pa 
mi je vseeno, kaj se z menoj 
zgodi'. Razumem vse te ljudi.

Tribuna zagotovo bo, saj so 
časi enostavno takšni, da bo – 
upam – tudi lokalna skupnost 
dojela, da je to potrebno in da 
se okoli tega vprašanja ne bo 
več skrivala za Talumom, ki je 
res naš dolgoletni spremlje-
valec. A poglejte stvar iz dru-
gega konca: za infrastrukturo 
smo doslej skrbeli sami, pre-
težno delavci v klubu. Pri tri-
buni pa smo nemočni. Tukaj 
bo lokalna skupnost morala 
stopiti na ta parket.«

Kje se pravzaprav zatika?
Z. Jevšovar: »Pristojni 

za to vprašanje so na občini 
Kidričevo. Zalogaj tribune 
s 1200 sedeži in reflektorji 
ni majhen, sami tega niti s 
Talumom ne zmoremo. Moj 
cilj je, da bi poskušali v tem 
vmesnem času postaviti vsaj 
reflektorje, seveda v sklopu 
projekta predvidenih tribun 
– tukaj bi startali s 100.000 
evri pomoči od Nogometne 
zveze Slovenije. Iz naslova 
'hattrick' izpred osmih let 
sta namreč ostala še dva pro-
jekta odprta, vsak je vreden 
100.000 evrov. Tukaj je treba 
za sofinanciranje zagotoviti 
del lastnih sredstev ali iz lo-

kalne skupnosti. Tako bi lah-
ko tekme prestavili na kasnej-
še termine, s tem bi pridobili 
kakšen neposreden prenos 
tekme. To bi bila potem tudi 
lažja pot, da bi vendarle prišli 
do tribun.«

Ste o tej možnosti že go-
vorili s kom na občini Ki-
dričevo?

Z. Jevšovar: »Nismo, saj se 
je ta ideja porodila šele pred 
nekaj dnevi, ob obisku dele-
gacije iz NZS. Najprej bomo 
imeli sestanek upravnega od-
bora in se odločili, ali bomo 
šli v to zgodbo in iskali sofi-
nancerja.«

Težav s pridobivanjem 
licence na NZS pa niste 
imeli?

Z. Jevšovar: »Ne. NZS skozi 
licenčno dokumentacijo po-
zna naš klub do podrobnosti. 
Lahko vam zaupam, da smo 
pogojno licenco za igranje v 1. 
ligi dobili celo prej, kot so nas 
obiskali tukaj v Kidričevem. 
Kot predsednik kluba si to šte-
jem v izredno čast, saj gre za 
izjemno zaupanje.«

Tudi slačilnice so že 
praktično pretesne za vse 
selekcije.

Z. Jevšovar: »Tega se zave-
damo, zato v tej smeri že po-
tekajo konkretni pogovori. 
Odločitev o širitvi objekta za 
slačilnice je že zelo blizu.«

Vidovič znova vodja 
nogometne šole

Pred vstopom v 1. ligo 
ste se kadrovsko okrepili 
tudi na drugih mestih v 
klubu.

Z. Jevšovar: »Rezerve smo 
videli v veliko stvareh, zato 
smo res povlekli nekaj po-
tez. Najprej smo ločili mesto 
športnega direktorja in vodje 
nogometne šole, kar je oboje 
doslej opravljal Mladen Daba-
novič. Ugotovili smo, da obo-
jega en človek v 1. ligi pač ne 
zmore, zato je Mladen odslej 
le športni direktor kluba. V 
klub smo po dolgih letih iz 
Celja vrnili Simona Vidoviča, 
ki bo odslej vodja šole. Od 
njega pričakujem napredek, 
saj si je v drugi sredini nabral 
dragocene izkušnje ter zato 
v naš klub prihaja z drugač-
nimi pogledi. Pripravljen je 
maksimalno poprijeti za delo, 
zato bomo rezerve v tej sme-
ri poskušali unovčiti preko 
njega. Naslednja sprememba 
je v tem, da je Miran Lipovac 
postal izvršni direktor kluba 
in da se povsem podal v ta 
nov izziv, kar me zelo veseli. 
Nedvomno smo izjemno po-
membno okrepitev – če se 
izrazim po nogometno – do-
bili tudi v Marjetki Orel, ki 
bo naša nova predstavnica 
za stike z javnostmi, skrbela 
pa bo tudi za trženje. Celotna 
kadrovska prenova je po mo-
jem največji napredek kluba v 
zadnjih letih. Tudi skozi to se 
vsi skupaj podajamo v 1. ligo 
precej manj obremenjeni in 
dosti lažjega koraka.«

Jože Mohorič

Aluminij je v lanski sezo-
ni 2. lige zasedel končno 2. 
mesto in se uvrstil v dodatne 
kvalifikacije za napredovanje 
v 1. ligo. Tam je bil Zavrč v 
dveh obračunih boljši, a ka-
sneje ni dobil licence za na-
stop v 1. ligi. Povabilo NZS je 
romalo na naslov Aluminija, 
ki je izziv sprejel. Dolgole-
tni predsednik NK Aluminij 
Zvonko Jevšovar je sprego-
voril o pripravah na 1. ligo, 
o kadrovskih okrepitvah v 
klubu, o mladih igralcih ... Ni 
se bilo mogoče izogniti vpra-
šanju o pokritih tribunah, 
reflektorjih in potrebni pre-
novi slačilnic.

»Naša tržna niša sta 
Krško in Radomlje«

Pred člansko ekipo Alu-
minija je izziv, imenovan 
1. liga. Kako potekajo pri-
prave?

Z. Jevšovar: »Glede na to, 
da smo časovno precej hen-
dikepirani, s tem mislim na 
to, da smo pozno prejeli po-
vabilo, šele po zavrnitvi Za-
vrča, potekajo priprave temu 
primerno. Na nek način smo 
nekoliko v zaostanku, a s ko-
ličino treningov in pravim 
pristopom bomo vendarle 
pripravljeni pričakali sezono. 
Za zdaj gre vse po načrtih.«

Določene izkušnje z 
igranjem v 1. ligi že imate 
izpred nekaj let.

Z. Jevšovar: »Te izkušnje 
so nam izredno pomagale že 
pri samem sprejemu odloči-
tve, da gremo v 1. ligo. Odlo-
čitev je bila zaradi tega lažja 
in hitrejša, pa tudi soglasna, 
tako pri članih upravnega od-
bora kot našem dolgoletnem 
glavnem sponzorju – Talu-
mu. Izkušnje izpred štirih 
let so dragocene in temu pri-
merno smo se tudi postavili 
pri oblikovanju načrtov za 
vstop v 1. ligo.«

V sezoni 2012/13 si v 1. 
ligi niste zagotovili ob-
stanka, kljub temu pa to 
ni zamajalo NK Aluminij.

Z. Jevšovar: »V Kidriče-
vem domuje klub, ki je od-
govoren za danes in tudi za 
jutri.«

S selektorjem se ne 
strinjam – kakovost 
se dviguje 

Kako pa na splošno oce-
njujete 1. slovensko ligo?

Z. Jevšovar: »Nogomet 
v Sloveniji se v zadnjih letih 
– hoteli priznati ali ne – dvi-
guje. Tukaj se z našim selek-
torjem (Srečkom Katancem, 

op. a.) ne strinjam. Po naših 
zelenicah teka zelo veliko 
igralcev, ki dvigujejo kako-
vost 3. lig, predvsem 2. lige 
in posledično tudi 1. lige. Še 
enkrat poudarjam, da je kako-
vost 2. lige zelo visoka, klubi 
z majhnimi proračuni igrajo 
zelo dober nogomet. Škoda je 
le, da je medijsko zelo slabo 
podprta.«

Prva liga je glede tega v 
veliko boljšem položaju. 
Lani je bil s povečanim 
številom prenosov stor-
jen izrazit napredek.

Z. Jevšovar: »Tudi statistič-
no je to dokazano, ob tem pa 
je zanimiv podatek, da se je z 
večjim številom prenosov po-
večal tudi obisk gledalcev na 
samih stadionih. Sam vidim 
razlog v tem, da smo postali 
zasičeni s prenosi španskih, 
angleških, italijanskih, franco-
skih, ruskih, ukrajinskih in še 
drugih svetovnih lig. To nam 
je na naše veliko veselje neho-
te pomagalo, da so se ljudje, 
navijači začeli vračati tja, kjer 
se nogomet lahko gleda v živo 
– na naše stadione.«

Kako je na to vplivalo 
povečano rivalstvo med 
Olimpijo in Mariborom?

Z. Jevšovar: »Sem eden ti-
stih, ki je ves čas govoril, da 
potrebujemo ob Mariboru 
vsaj še en močan klub. Na 
srečo se je 'zgodila Olimpija' 
in za nogomet je to strašen 
napredek.«

V preteklosti ste veliko 
sodelovali z Mariborom, 
kar nekaj njihovih igral-
cev je igralo za Aluminij. 
Kako gledate na njihov se-
stop iz vrha slovenskega 
nogometa?

Z. Jevšovar: »Ne čutim se 
poklicanega, da bi ocenjeval 
poteze Maribora in še po-

Foto: NZS

Zvonko Jevšovar, predsednik NK Aluminij

Foto: Črtomir Goznik

Zvonko Jevšovar: »Dolgoletni igralec Aluminija Vindiš, tudi trener je bil v klubu, me večkrat ustavi 
in reče: 'Predsednik, moja največja želja je, da sedem na tribuno, potem pa mi je vseeno, kaj se z 
menoj zgodi'. Razumem vse te ljudi.«

Nogomet � Zvonko Jevšovar, predsednik NK Aluminij

V prvo ligo kadrovsko okrepljeni
Idealen žreb

Še pogled na žreb, ki vam je v prvih dveh krogih 
namenil oba primorska ligaša v gosteh, najprej v 1. 
krogu Gorico in nato v drugem še Koper.

Z. Jevšovar: »Žreb je za nas idealen, ni mogel biti lepši.«

Aluminij se bo v 1. krogu nove sezone v 1. ligi 
pomeril z Gorico. Tekma bo v nedeljo, 17. 7., 
ob 18.15 v Novi Gorici.

Cilj je jasen: obstanek
Kakšne cilje si glede na tisto izkušnjo postavljate 

pred novo sezono?
Z. Jevšovar: »Štiri leta nazaj smo si rekli: 'Poskusimo, 

drugače ne bomo nikoli vedeli, kaj lahko pričakujemo od 
1. lige.' Zdaj pa je cilj jasen: v 1. ligi želimo obstati.«

Kje vidite svojo priložnost?
Z. Jevšovar: »Čisto pošten odgovor bo tak, kakršnega 

imajo v mislih tudi navijači in širša nogometna javnost: 
smo med štirimi ali petimi klubi, ki se bodo borili za ob-
stanek. Med te poleg Aluminija spadajo Krško, Radomlje, 
Rudar in morda tudi Celje. Če lahko tako rečem, potem 
so naša 'tržna niša' v osnovi Krško in Radomlje.«



Prvenstvo Slovenije za 
mlajše člane / članice in sta-
rejše mladince / mladinke je 
v soboto in nedeljo v Novi 
Gorici zaznamovala izredna 
vročina. Temperatura se je 
povzpela do 34 stopinj Celzi-
ja in je nedvomno imela do-
ločen vpliv na nastope. Iz AK 
Ptuj je na Primorsko odpoto-
vala kar številčna ekipa, ki je 
tokrat pri starejših mladincih 
pobrala štiri medalje. 

Zlato so si na stezi prite-
kli člani štafete 4-krat 100 
metrov Jan Bezjak, Žan Vi-
her, Miha Kovač in Grega 
Pavlovič, ki so tekli 42,67 
sekunde, kar predstavlja 
klubski mladinski rekord. Po 
pričakovanjih sta zlati meda-
lji osvojila Kristjan Čeh in 
Jurček Korpič Lesjak, ki 
ju ob Žanu Viherju in Maji 
Bedrač od četrtka naprej 
čaka nastop na evropskem 
prvenstvu za mlajše mladin-

ce v Gruziji. V Novi Gorici sta 
oba metalca solidno opravi-
la svoja nastopa, saj je Čeh v 
metu diska zmagal z znamko 
53,23 metra, Korpič Lesjak 
pa je zmagal v metu kladiva 
z rezultatom 59,02 metra. 
Četrto medaljo je za ptujski 
klub osvojil Boštjan Nah-
berger, saj je v metu kopja 
orodje poletelo 47,89 metra, 
kar je bilo skorajda dva metra 
več od njegovega osebnega 
rekorda in je hkrati pomeni-
lo tretjo dolžino tekmovanja. 

Ob osvojenih medaljah so 
atleti AK Ptuj dosegli še nekaj 
dobrih izidov, najbližje meda-
lji je bil Nahberger v teku na 
400 metrov z ovirami, ko je 
bil četrti z izidom 1.01.68. V 
sprintu na 100 metrov je bil 
Jan Bezjak sedmi s časom 
11,46 sekunde (v predtekmo-
vanju je dosegel osebni re-
kord 11,35 sekunde, op. a.), 
Žan Viher pa osmi s časom 

11,56. Na enkrat daljši sprin-
terski preizkušnji je bil po-
novno sedmi Bezjak z rezul-
tatom 23,37, Marko Džan-
kič je bil petnajsti s časom 
24,03, medtem ko je Grega 
Pavlovič kmalu po startu od-
stopil zaradi poškodbe.

V konkurenci mlajših čla-
nov je AK Ptuj zastopal Aljaž 
Brlek, ki je prvi dan pr-
venstva padel v teku na 110 
metrov z ovirami, drugi dan 
pa je odstopil v teku na 200 
metrov. Ko potegnejo v ptuj-
skem klubu črto pod Prven-
stvom Slovenije za mlajše čla-
ne / članice in starejše mla-
dince / mladinke, so lahko s 
tremi naslovi državnih prva-
kov zadovoljni. Če bi nastopi-
li še njihovi najboljši atletinji 
– Veronika Domjan in Maja 
Bedrač – bi iz Nove Gorice 
zagotovo odnesli še kakšno 
medaljo ali naslov več.

David Breznik
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Uživala v naravnih plezališčih
Mina se že od lani ne ukvarja več z disciplino balvani ter 

se je v celoti posvetila težavnosti: »Po koncu minule sezone 
sem preplezala nekaj dobrih smeri v naravnih plezališčih, 
uspelo mi je uskladiti priprave in plezanje v skali, ki je na 
nek način tudi del priprav na tekmovanja.«

Osmo odličje za Slovenijo na EP
22-letni slovenski rekorder Robert Renner iz celjskega 

Kladivarja je v petek v skoku s palico osvojil tretje mesto 
in na sobotni slovesnosti prejel bronasto medaljo, osmo 
slovensko odličje na prvenstvih Stare celine in prvo po de-
setih letih.

Luka Janežič je bil peti na 400 m, Martina Ratej šesta v 
metu kopja, Maruša Černjul je delila deveto mesto v skoku 
v višino, vsi omenjeni so člani celjskega Kladivarja, deseta 
pa je bila Veronika Domjan (Ptuj) v metu diska. V finalu 
skoka s palico je brez izida ostala Tina Šutej (Mass), ki ni 
preskočila začetne višine.

Najboljša slovenska atletinja lanskega leta Maja Miha-
linec je v polfinalu teka na 100 m s 15. izidom (11,55) 
končala z nastopi na tem EP, na katerem je bila na 200 
m deseta (23,17) ter je za tri stotinke zgrešila finalni na-
stop. Slovenski rekorder Žan Rudolf je v polfinalu na 800 
m dosegel 16., zadnji izid (1:54,49). V polfinalu sta tekli 
tudi Marina Tomič, ki je bila na 100 m ovire 20., (13,32), 
in Sabina Veit na 200 m, kjer je zabeležila 24. izid (23,72).

V Chamonixu se 11. in 12. 
julija začenja nova sezona 
svetovnega pokala v težavno-
stnem plezanju. Na uvodni 
tekmi v kraju zgodovinskega 
dosežka za slovensko špor-
tno plezanje bo med svetov-
no elito nastopilo šest članov 
slovenske reprezentance. 
Lani sta bili na tekmi pod 
masivom Mont Blanca na pr-
vih dveh mestih Mina Mar-
kovič in Janja Garnbret. 
Razveseljivo je, da bo kljub 
drugačnim napovedim tudi 
letos zraven Ptujčanka Mina 
Markovič, trikratna zmago-
valka svetovnega pokala. 

»Zelo se veselim novega za-
četka sezone. Moje priprave 
so potekale precej drugače 
kot prejšnja leta, tekmova-
njem oziroma pripravam na 
tekmovanja sem se v celoti 
posvetila šele aprila. Kljub 
poznemu začetku priprav 
sem prepričana, da sem na-

redila marsikaj in da sama 
forma ni slaba. Osebno že-
lim uživati na tekmah, saj jih 
jemljem kot nagrado, ki sem 
si jo poklonila sama sebi, 
potem ko sem bila v zadnjih 
osmih letih ves čas v vrhu v 
skupnem seštevku svetovne-
ga pokala, povsem na vrhu 
ali na stopničkah, prva ali 
druga, tako da ne čutim več 
tistega pritiska, da bi si mora-
la nekaj dokazovati z rezulta-
ti,« je po sobotnem treningu 
dejala najuspešnejša sloven-
ska športna plezalka Mina 
Markovič, trikratna skupna 
zmagovalka svetovnega po-
kala v disciplini težavnost v 
letih 2011, 2012 in 2015.

28-letna Markovičeva je 
naskok na še tretjo skupno 
zmago začela lani prav v Cha-
monixu s prepričljivo dvojno 
zmago, zmago v svetovnem 
pokalu in naslovom evrop-
ske prvakinje, zgodovinskim 

prvim slovenskim v težavno-
sti. Družbo na zmagovalnem 
odru ji je delala 17-letna Ko-
rošica Janja Garnbret, ki je 
na svoji prvi tekmi v članski 
konkurenci osvojila drugo 
mesto za dvojno slovensko 
zmagoslavje.

Vrhunec sezone bo 
svetovno prvenstvo 
v Parizu

Prvi vrhunec sezone bo 
septembrsko svetovno pr-
venstvo v Parizu: »Do Pariza 
je še nekaj časa, do takrat pa 
tekme v Villarsu, Brianconu, 
Imstu in Arcu, ki bo gene-
ralka pred svetovnim prven-
stvom.« Interna konkurenca 
znotraj reprezentance je zelo 
močna: »Sem zelo vesela, da 
prihajajo mlajši, boljši, to je 
res dobra perspektiva za na-
prej,« pravi Markovičeva.

Vse poti najboljših špor-
tnih plezalcev trenutno 
vodijo v Chamonix, kjer je 
na sporedu prvo dejanje le-
tošnjega svetovnega pokala 
v težavnostnem plezanju. 
Slovenske barve bo zastopa-
lo šest članov slovenske re-
prezentance: Mina Markovič 
(ŠPK Plus), Janja Garnbret 
(Šaleški AO), Rebeka Kamin 
(AO PD Domžale),  Domen 
Škofic (ŠPO PD Radovljica), 
Urban Primožič (PK Škofja 
Loka) in Martin Bergant (PK 
Škofja Loka).

»Vsi že nestrpno pričaku-
jemo prvo tekmo svetovne-
ga pokala v težavnosti. Pred 
prvo tekmo je zelo težko 
oceniti, kje smo v primerjavi 
s konkurenco, verjamem pa, 
da smo dobro pripravljeni. Iz-
bral sem šest tekmovalcev, tri 
dekleta in tri fante, za katere 
mislim, da lahko posežejo po 
visokih uvrstitvah. Zelo sem 
vesel, da z nami ostaja zma-
govalka lanske sezone Mina 
Markovič, in verjamem, da 

bosta skupaj z našo najmlaj-
šo Janjo Garnbret ponovno 
nizali odlične rezultate. Tre-
tje dekle je Rebeka Kamin, 
ki je najmanj izkušena, a si je 
mesto v 'prvi postavi' pribo-
rila z dobrim plezanjem na 
reprezentančnih treningih. 
Domen Škofic, Urban Primo-
žič in Martin Bergant so naši 
najboljši fantje, med kateri-
mi najbolj izstopa Domen, 
ki je že lani dokazal, da sodi 
v sam vrh svetovnega poka-
la. Tudi Urban in Martin sta 
zelo sposobna tekmovalca 
in upam, da jima bo uspelo 
svoje znanje pokazati tudi na 
tekmah,« je pred odhodom 
v Francijo povedal novi se-
lektor slovenske reprezen-

tance v športnem plezanju 
Gorazd Hren. Ta je nasledil 
najuspešnejšega slovenskega 
trenerja Romana Krajnika, 
spremljal je tako uspehe letos 
tekmovalno upokojene Maje 
Vidmar kot kasneje Mine 
Markovič. Krajnik si je zaželel 
reprezentančnega oddiha in 
se ni potegoval za nov man-
dat, s športnim plezanjem pa 
še ostaja povezan kot trener.

Po SP v Parizu bosta še tek-
ma v kitajskem Xiamenu (22. 
in 23. oktobra) ter tradicio-
nalno sklepno dejanje sezone 
v Kranju (26. in 27. novem-
bra). Vmes, 12. in 13. 8., bo v 
Münchnu finalna tekma sve-
tovnega pokala v balvanih.
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Športno plezanje � Svetovni pokal

Mina v novo sezono brez 
pritiska rezultatov

Atletika � Državni prvenstvi v Novi Gorici

Do državnih naslovov dva 
metalca in štafeta

Atletika � EP 2016

Bronasta medalja za Rennerja

Foto: Črtomir Goznik

Ptujčanka Mina Markovič bo kljub drugačnim napovedim tudi v novi sezoni nastopila na tekmah 
svetovnega pokala, vrhunec sezone bo svetovno prvenstvo v Parizu. 

Člani AK Ptuj, ki so nastopili v Novi Gorici.

Na preglednici medalj na 
23. evropskem prvenstvu, ki 
je med 6. in 10. julijem pote-
klo v Amsterdamu, je Sloveni-
ja z bronom Roberta Ren-
nerja v skoku s palico delila 
27. mesto med dobitnicami 
medalj, najboljša pa je bila 
Poljska, ki je osvojila po štiri 
zlate in srebrne ter eno bro-
nasto medaljo.

Poljaki so bili pred Nem-
čijo (dve zlati in tri bronaste 
medalje) in Veliko Britanijo 
(tri zlate, srebrna in pet bro-
nastih). Po uvrstitvah na pr-
vih osem mest v posameznih 
disciplinah pa je bila na čelu 
Velika Britanija (172 točk) 
pred Nemčijo (163) in Polj-
sko (149); Slovenija je bila 
28. (13). Naslednje EP bo leta 
2018 gostil Berlin.

»Takih uspehov pred EP ni-
smo pričakovali in so nas pre-
senetili. Zavedali smo se sicer, 
da naš uspeh prihaja in mo-
ramo sedaj veliko vložiti, da 
bomo nadaljevali to pot. Tega 
se zaveda tako naša zveza kot 
trenerji in atletinje ter atleti. 
Slednji so ustvarili zelo dobro 
ekipno vzdušje na EP, čeprav 
je atletika posamični šport,« 
je prvenstvo strnil predse-

dnik Atletske zveze Slovenije 
Roman Dobnikar.

Prvo atletsko EP na pro-
stem v kraljevini Nizozemski 
je potekalo na prenovljenem 
Olimpijskem stadionu, kjer 
so bile leta 1928 OI. Nekaj 
kvalifikacijskih tekmovanj, 
tista v metu kopja in diska, so 
pripravili v središču Amster-
dama, mestu, ki leži pretežno 
pod gladino morja in na pe-

ščeni podlagi, zato je podpr-
to s stebri. Ima več vodnih ka-
nalov kot Benetke in več kot 
1200 mostov, več kot jih ima 
Pariz. Tudi najdaljša tekaška 
preizkušnja je bila tam, zara-
di olimpijskih iger čez mesec 
dni v Riu pa so tokrat prvič 
v zgodovini EP namesto v 
maratonu tekli na pol krajši 
razdalji.
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ta niso manjkala, kar je še 
en dokaz, da nogomet ni 
rezerviran samo za fante. 
Trenerji ONŠ so med ude-
leženci vneto iskali mlade 
nogometaše, ki bi se lahko 
v avgustu in septembru 
vpisali v programe šole, 
starši pa so uživali v spro-
ščenem druženju.

»Tudi letošnja sezona je 
bila za ONŠ Golgeter Hajdi-
na zagotovo uspešna. Ekipa 
U-15 si je v 1. SNL U-15-vzhod 
zagotovila mesto tudi v pri-
hodnji sezoni, kadetska eki-
pa je bila prvak lige MNZ 
Ptuj, skupaj z mladinci pa 
so se oboji pomerili v kvali-

fikacijah za 2. SML / 2. SKL. 
Tudi ostale mlajše ekipe so 
pridno nabirale predvsem iz-
kušnje, saj rezultati pri mlaj-
ših kategorijah zagotovo niso 
prioritetnega značaja,« je na 
kratko sezono ocenil vodja 
ONŠ Golgeter Sandi Mer-
telj ter dodal: »Na tem mestu 
še enkrat izrekam zahvalo 
Občini Hajdina za podporo 
športa mladih, prav tako pa 
tudi vsem staršem, otrokom, 
trenerjem, ekonomom, klu-
bom, sponzorjem in drugim, 
ki podpirajo projekt ONŠ 
Golgeter Hajdina, projekt z 
dušo in prihodnostjo.«

UR

Vliegen. Isti dan sta igrala 
tudi polfinalni obračun, po 
izjemno dramatičnem dvo-
boju pa sta proti italijanski 
dvojici Alessandro Giannes-
si-Salvatore Caruso klonila v 
skrajšanem tretjem setu – na 

razliko 10:12 …
Ta teden bo Blaž kot 4. 

nosilec igral na še enem po-
dobnem turnirju na vzhodni 
italijanski obali – v San Bene-
dettu. 

JM

Športna zveza Občine 
Hajdina in Otroška nogome-
tna šola Golgeter Hajdina v 
prvem tednu poletnih poči-
tnic tradicionalno organi-
zirata športne aktivnosti za 
otroke od 4. do 13. leta sta-
rosti. Letos je bila med 27. 
6. in 1. 7. v Športnem parku 
ŠD Hajdina organizirana že 
17. Poletna šola nogometa, 
ki v Občini Hajdina praktič-
no predstavlja vsakoletni za-
ključek tekmovalne sezone 
mladih nogometašev.

Vključenih je bilo več kot 
120 otrok, ki so se pred-
vsem zabavali. Najmlajši so 
se prvič seznanili z orga-
niziranim igranjem nogo-
meta, malce starejši so se 
zabavali ob »nogometnem 

tenisu«, najstarejši pa z igro 

na velike gole. Tudi dekle-

Blaž Rola (181. na ATP) je 
pretekli teden nadaljeval na-
stope na seriji challenger tur-
nirjev v Italiji, tokrat je igral 
v kraju Todi, ki je severno od 
Rima, v bližini Perugie. Na-
gradni sklad turnirja je znašal 
42.000 dolarjev (+ H – vklju-
čuje nastanitev), igralo pa se 
je na peščeni podlagi. 

Med posamezniki je Blaž v 
prvem krogu ugnal 23-letne-
ga domačina Salvatora Caru-
sa (244.), v drugem pa izgubil 
proti precej slabše rangirane-
mu povabljencu Stefanu Na-
politanu (363.). Povsem mu 
je zatajil prvi servis (56 %), 
pa še izkoristek le-tega je bil 
pod mejo 50 % … Napolitano 
se je v nadaljevanju prebil vse 
do finala. 

Med dvojicami je Blaž igral 
skupaj s 27-letnim Srbom 
Miljanom Zekićem. Bila sta 
dokaj uspešna, saj sta že v 1. 

krogu pripravila lepo prese-
nečenje ter ugnala 3. nosil-
ca, Urugvajca Ariela Beharja 
in Španca Enriqueja Lopez-
Pereza. Tudi v četrtfinalu sta 
slavila, tokrat proti belgijski 
dvojici Sander Gille-Joran 

Nogomet je igra, ki s sabo 
na velikih tekmovanjih (in 
tudi sicer) vedno prinaša 
močna čustva. Ko gre za od-
ločilne tekme in naslove, se 
to samo potencira. Tako je 
bilo tudi v nedeljo zvečer v 
Parizu, ko sta se v velikem 
finalu merili Francija in Por-
tugalska. V vlogi favorita so 
bili domačini, tudi statistika 
in zgodovina sta bili na njeni 
strani. Galski petelini so tek-
mece s Pirenejskega poloto-
ka doslej premagali 18-krat v 
24 poizkusih. V polfinalu je 
Francija premagala svetovne 
prvake Nemce. Portugalska 
je lovila sploh prvo lovoriko, 
leta 2004 je bila na domačih 
tleh druga, Francija pa tretjo, 
prvo po letu 2000, pred tem 
je bila najboljša v Evropi še 
leta 1984, prav tako doma. 
Portugalci so do odločilne 
tekme prišli po uspehu v pol-
finalu proti Walesu. Raženj je 
bil že pripravljen, zajec pa še 
v gozdu …

In je tam tudi ostal, čeprav 
se je po odhodu Ronalda 
(poškodba po startu Payeta) 
z igrišča v 28. minuti zdelo, 
da je plen že na dosegu roke 
… A motiviranih Portugalcev 
poškodba prvega zvezdnika 
moštva ni zmedla, krepko so 
se postavili po robu doma-
činom. Že po tradiciji obra-
čunov na tem prvenstvu so 
varovanci selektorja Fernan-
da Santosa tekmo uspeli pri-
peljati v podaljške (Gignac 
je za Francijo v sodnikovem 
podaljšku zadel vratnico), 
kjer pa so bili za razred boljši 
od tekmecev. Plod tega je bil 
zadetek v 109. minuti, ki ga je 
dosegel rezervist Eder. Vese-
lje na eni in žalost na drugi 
strani …

Po čem si bomo zapomnili 
letošnje evropsko prven-
stvo v Franciji?

Prva asociacija je reprezen-
tanca Islandije, ki je sploh pr-
vič nastopila na EP in pustila 
močan pečat z dobrimi pred-
stavami in s posebnim na-
činom navijanja (hu, hu …). 
Če k temu prištejemo še to, 
da so v osmini finala izločili 

Angleže, potem so na otoku 
tam zgoraj zasluženo postali 
junaki naroda.

Portugalci so do naslova 
prišli – reci in piši – zgolj 
z eno zmago. Naj se sliši 
še tako čudno, po rednem 
delu tekem so bili boljši od 
tekmecev samo v polfina-
lu (Wales, 2:0), vse druge 
tekme so remizirali! Trikrat 
v skupinskem delu, proti 
Hrvatom in Francozom so 
napredovali z zmagama po 
podaljških, proti Poljski pa 
po streljanju 11-metrovk. 
Dovolj za naslov …

Močan pečat na prvenstvu 
je pustil tudi Wales. Ekipa, 
katere edini zvezdnik je Bale 
(morda še Ramsey), je ponu-
dila kompaktno igro s srcem 
in prišla vse do polfinala. 
Precej dlje kot veliki bratje 
Angleži, ki si bodo rane po iz-
padu v osmini finala celili še 
nekaj časa. 

Trije veliki – Nemčija, Itali-
ja, Španija – imamo različne 
zgodbe. Italijani so v osmi-
ni finala zasluženo izločili 
Špance, Nemci pa nato (spet 
zasluženo) Italijane v četr-
tfinalu. Nemcem je za novi 
naslov zmanjkalo le malo (te-
žave s poškodbami, ki so jih 
npr. na SP v Braziliji obšle v 
velikem loku), Italijani tokrat 
niso imeli kvalitete, Španci 
pa motiva. 

Po krajšem pogledu na-
zaj in opravljenih analizah 
se bodo ekipe podale v nov 
kvalifikacijski ciklus – za SP 
2018. Nekateri bodo vanj 
startali v le malo spremenje-
nih postavah, druge čaka 
popoln remont. In spet bo 
zanimivo …

JM

Župan občine Zavrč ter alfa 

in omega Nogometnega klu-

ba Zavrč Miran Vuk je pred 

dnevi doživel srčni zastoj. Po 

hitri zdravniški pomoči je bil 

prepeljan v bolnišnico, kjer 

se zdravniki borijo za njegovo 

življenje.                             (UR)

Nogomet � EP 2016

Tanka meja med solzami 
sreče in žalosti

Miran Vuk doživel 
srčni zastoj

Polfinale:
Wales – Portugalska 

0:2 (0:0);
Nemčija – Francija 0:2 

(0:1).

Finale: 
Portugalska – Francija 

1:0 (0:0, 0:0) - po podalj-
ških.

Challenger turnir v 
Todiju (Italija), 42.000 
dolarjev + H:

posamezniki: 
1. krog: Rola – Salva-

tore Caruso (Italija) 6:3, 
6:4;

2. krog: Rola – Stefano 
Napolitano (Italija) 3:6, 
3:6.

Dvojice:
1. krog: Rola/Zekić 

– Behar/Lopez Perez 
(Urugvaj/Španija, 3.) 7:5, 
6:3;

četrtfinale: Rola/Zekić 
– Gille/Vliegen (Belgija) 
6:4, 7:6(5);

polfinale: Rola/Zekić – 
Giannessi/Caruso (Italija) 
3:6, 7:6(4), 10:12. 

Nogomet � ONŠ Golgeter Hajdina

Poletna šola nogometa – 
uspešen zaključek še ene odlične sezone 

Tenis � Blaž Rola

V Todiju do polfinala dvojic

Blaž Rola

torek � 12. julija 201614 Šport, šport mladih



Poletni meseci so tudi čas 
priprav za večino ekip iz raz-
ličnih evropskih nogometnih 
lig. Izjemno razveseljivo je, 
da se jih vedno več odloča za 
priprave v Sloveniji … To pa 
s sabo prinaša lep zaslužek 
hotelirjev in drugih ponu-
dnikov različnih storitev. Ja, 
šport lahko prinaša dober 
zaslužek!

Že v prejšnjih letih se je 
na Ptuju (prenočevanje) 
in Kidričevem (treniranje) 
zvrstilo veliko ekip, najbolj 
znana med njimi je bila za-
gotovo španska Valencija z 
znanim trenerjem Unaijem 
Emeryjem. Še posebej je raz-
veseljivo, da se mnoge med 
njimi vračajo že leta (Zorya, 
Astra …), kar je za gostitelje 

izjemno pomemben poda-
tek – gostje so bili zadovolj-
ni s ponujenim. Ob tem ni 
zanemarljivo, da so športniki 
»dobri gostje«, ki uporabljajo 
tudi bazene, masaže, fitnes 
… Letos je bila najbolj zna-
na tuja ekipa v naših krajih 
Steaua iz Bukarešte. Gre za 
nekdanjo evropsko klubsko 
prvakinjo (1986), še vedno 
je romunski velikan spošto-
vanja vredna ekipa. Glede 
na videno na treningih pa je 
tudi izjemno organizirana, 
s številnim spremljevalnim 
osebjem, ki poskrbi za vsako 
malenkost.

Ob Ptuju in Kidričevem si 
ekipe na Štajerskem najpogo-
steje izberejo za priprave še 
Maribor in Roglo. Mariborski 

hoteli pod Pohorjem in tam-
kajšnjimi zelenimi površina-
mi so zelo mamljivi, ekipe si 
na Pohorju pljuča resnično 
napolnijo s svežim zrakom, 
podobno velja tudi za Roglo. 

S povečanim številom pri-
hodov ekip v Slovenijo tukaj 
raste tudi število odigranih 
pripravljalnih tekem. Moštva 
si lahko izbirajo močne in 
enakovredne tekmece, kar 
je za vse velikega pomena. 
Tako je bilo (bo) samo na 
Mestnem stadionu v zadnjem 
tednu odigranih pet tekem, 
vse so (bodo) zaprtega tipa. 
Igrale (so) bodo ekipe Zorya 
Lugansk, Dinamo Bukarešta, 
Cluj, Voždovac, Zalaegerszeg, 
Worksla Poltava, morda še ka-
tera druga. 

Tudi v Kidričevem so šte-
vilne ekipe izkoristile odlič-
ne pogoje za igranje tekem, 
prejšnji teden sta se tako 
med drugim merila Maribor 
in romunska Astra. Doma-
či Aluminij je zadnjo v nizu 

pripravljalnih tekem pred 
novo sezono v 1. ligi v soboto 
odigral z ukrajinsko Aleksan-
drijo.

Ob tem se samo po sebi 
postavljajo vprašanja, ali so 
povratni vložki v športni 

turizem ekvivalentni za-
služkom, ali bi bilo mogoče 
na tem področju narediti 
dodatne korake, je možno 
vključiti še kakšno dodatno 
ponudbo …

JM

Če se ob popoldnevih 
sprehajaš mimo mariborskih 
športnih površin, boš slej ko 
prej opazili bele leteče kro-
žnike, zraven pa množico 
mladih, ki vztrajno tekajo, 
se borijo in vzpodbujajo kot 
pravi prijatelj. Res je, to je 
Ultimate frizbi – atraktiven 
šport, ki je osvojil že marsika-
tero mlado športno srce. 

V Sloveniji je pognal kore-
nine leta 2003. S potovanja 
po Ameriki ga je s seboj pri-
nesel Damjan Marin, bivši 
slovenski reprezentant. Dve 
leti kasneje je v Ljubljani na-

stal prvi slovenski Ultimate 
klub, imenovan Frizmi. Šport 
se je hitro širil in danes ga v 
petih društvih igra skoraj 200 
igralcev. S sezono 2014/15 je 
potekla otvoritvena Sloven-
ska Ultimate liga, ki je bila 
velik uspeh in je privabila šte-
vilne nove igralce. Prav tako 
se ga že vključuje v osnovno-
šolske in srednješolske špor-
tne programe.

Ptujski začetki
Na Ptuju se je vse skupaj 

pričelo, ko se je skupina sre-

dnješolcev vrnila s svetovne-
ga srečanja mladih v Assisi-
ju, kjer so spoznali Ultimate 
frizbi in kaj hitro ugotovili 
pozitivne strani, ki jih ta šport 
prinaša. Diski, ki so jih v Itali-
ji dobili kot del presenečenja, 
so bili povod, da so fantje tudi 
doma začeli trenirati.

Skupina, ki je bila pripra-
vljena trenirati, je bila na za-
četku precej skromna, a se je s 
sodelovanjem Športnega dru-
štva Maribor Ultimate v samo 
enem šolskem letu povečala 
na kar 25 redno trenirajočih 
in zagretih mladih. Na trenin-

gih je pomagal Matic Kuselj, 
član prej omenjenega društva. 
Kar smo dosegli, je vsekakor 
odraz več kot odlične organi-
ziranosti in dobrega športnega 
koncepta, ki ga šport in ekipa 
nudita. Skupino mladih ob 
športu povezujejo tudi močne 
in dobre prijateljske vezi, kar 
se vidi ob sami igri in zunaj 
igrišča. Ultimate po eni strani 
predstavlja druženje in zaba-
vo, po drugi strani pa za osvo-
jitev posameznih veščin zah-
teva trdo delo in veliko volje.

V tem športu je medsebojno 
spoštovanje veliko pomemb-
nejše in bolj cenjeno od tek-
movalnosti. Gradi se tako na 
individualnih kot tudi ekipni 
poštenosti in vdanosti. Vse 
napake, prekrški in nevšečno-
sti, ki se zgodijo na igrišču, se 
rešujejo med samimi igralci, 
posamezniki se tako učijo is-
krenosti in odkritosti.

Ultimate je torej šport, s 
katerim igralec raste, vzgaja 
samega sebe in se nauči po-
membnih življenjskih vre-
dnot. Če torej tvoje oko uja-
me leteči krožnik v zraku in 
te zamika, da bi se pridružil … 
zakaj pa ne, morda boš spo-
znal najboljši šport in sklenil 
vezi, ki bodo ostale za vse ži-
vljenje.

Želja vseh je širjenje prepo-
znavnosti športa. Zato vsako-
gar, ki ga zanima ta šport, va-
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Srednješolska liga
Letos je bila že drugič organizirana Srednješolska ulti-

mate liga, v katero je bilo včlanjenih 10 srednjih šol iz vse 
Slovenije. Sodelovale so: II. Gimnazija Maribor, Prva gimna-
zija Maribor, 3. Gimnazija Maribor, Gimnazija Ptuj, Srednja 
šola Slovenska Bistrica, Gimnazija Črnomelj, Gimnazija Or-
mož, Šolski center Krško in Srednja tehnična šola Koper. V 
novem šolskem letu je načrt vključitev vsaj 15 ekip. 

Članski državni prvaki med šestimi društvi so člani ŠD 
Ultimate frizbee Maribor, ki so tudi aktualni prvaki sloven-
ske ulitmate lige. 

Mariborčani so v preteklem šolskem letu uspešno izve-
dli tudi program za osnovne šole, ki je vključeval izobra-
ževanje športnih pedagogov, dve ultimate prvenstvi za OŠ 
(zimsko in poletno) ter številne delavnice. Želja je, da se 
začne ta šport in metodologija aktivno uporabljati pri urah 
športne vzgoje.

Nogomet � Priprave tujih klubov

Športni turizem v razcvetu

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek s tekme Dinamo Bukarešta (Romunija) – Zoria Lugansk (Ukrajina), ki je bila odigrana na 
ptujskem Mestnem stadionu.

Ultimate frizbi � Ptujska legija

Najboljši šport, za katerega morda še niste slišali

bijo, da se jim pridruži na tre-
ningih. Trenirajo na igrišču z 
umetno travo Zavoda za šport 

Ptuj, vsako sredo in petek med 
19.00 in 21.00. 

UR

Ultimate frizbi

Mladinska reprezentanca Slovenije

Klubi se na priprave zvečine odpravijo s svojimi avtobusi; na srečo jih v zadnjem času precej sreču-
jemo tudi na Ptuju in v Kidričevem. 

Foto: Črtomir Goznik

Udobje hotela Primus na Ptuju in razkošje odlično pripravljenih zelenic na Kidričevem (na fotografiji) 
koristijo številni tuji klubi. 
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V hudomušnih igrah se je 

pomerilo okoli sto tekmoval-

cev v devetih ekipah, tudi iz 

drugih občin. Tekmovali so 

v pokanju balonov, pobre-

škem triatlonu, vasovanju po 

pobreško, nenavadni vožnji 

z letečo preprogo, pobiranju 

krompirja, zalivanju, pota-

pljanju, »balonojabkolovu« 

in še čem … Prvo mesto je 

zasedlo Športno društvo AS, 

drugo Bager tim, tretje sku-

pina Sama žlahta, nagrado za 

najbolj izvirnega Jolia pa je 

prejelo Prostovoljno gasilsko 

društvo Videm. Predsednik 

pobreškega športnega dru-

štva Igor Peter pojasnjuje: 

»Trudimo se, da vsako leto 

ponudimo kaj novega, zato 

pripravimo nove igre ali pa 

stare vsaj nekoliko spreme-

nimo. Namen prireditve pa 

ostajata predvsem druženje 

in zabava.«
Eva Milošič

Foto: EM

Igro, pri kateri so tekmovalci jabolka in vodne balone iz bazena smeli pobirati le z usti, so poime-
novali kar »balonojabkolov«.

Na ocenjevanju sokov, bre-

zalkoholnih pijač in embalira-

nih vod je sodelovalo 21 pod-

jetij s 95 izdelki (sadni sokovi, 

sadni nektarji, sadni sirupi, 

zelenjavni sokovi, embalirane 

vode in druge brezalkoholne 

pijače). Dvajset proizvajalcev 

iz Slovenije je nastopilo z 88 iz-

delki, Hrvaška s petimi, Avstrija 

in Češka pa s po enim. Znova 

se je izkazala družba Radenska, 

saj je za svoje pijače prejela tri 

srebrne medalje, dve veliki zla-

ti in dve zlati medalji.

Ocenjevanja mesa in mesnih 

izdelkov se je udeležilo osem 

podjetij – sedem iz Slovenije in 

eno iz Hrvaške – z 32 izdelki. 

V kategoriji maloprodajni kosi 

pakiranega mesa in drobovine 

je bila z zlato medaljo nagra-

jena kolekcija natur premium 

Perutnine Ptuj, ptujsko podje-

tje pa je zlato medaljo prejelo 

še za piščančje čevapčiče, pi-

ščančji kebab, fit nabodalca in 

piščančjo pleskavico. Perutni-

ni Ptuj je pripadel tudi naziv 

šampion kakovosti za pečena 

piščančja krilca, mini pašteto 

pepe in poli.

Na ocenjevanju mleka in 

mlečnih izdelkov je sodelovalo 

28 proizvajalcev iz Slovenije, 

Hrvaške, Avstrije, BiH in Nem-

čije s 155 izdelki. Posebno pri-

znanje za doseženo izjemno 

kakovost je komisija podelila 

Pomurskim mlekarnam za nji-

hov odlični program masla: za 

slovensko surovo maslo, ljuto-

mersko maslo in slovensko čaj-

no maslo. Velika zlata medalja 

je pripadla izdelku ljutomer-

sko maslo.

NŠ

Prlekija � Ocenjevanje izdelkov pod okriljem sejma AGRA

Uspešna predstavitev proizvajalcev 
Podravja in Pomurja
Družba Pomurski sejem iz Gornje Radgone je pod okriljem letošnjega mednarodnega kmetij-
sko-živilskega sejma AGRA opravila vsakoletno ocenjevanje mesa in mesnih izdelkov, mleka 
in mlečnih izdelkov ter sokov, brezalkoholnih pijač in embaliranih vod.

Videm � Igre brez meja in ribji piknik

Razigrano Pobrežje
Športno društvo Pobrežje je v pobreškem športnem parku že šestnajstič pripravilo Igre 
brez meja. Dogodek so letos združili z ribjim piknikom, ki ga je organiziralo Turistično dru-
štvo Koranti Pobrežje.

Župan občine Juršinci Alojz 

Kaučič je ob koncu šolskega 

leta povabil na sprejem učen-

ca 9. razreda OŠ Juršinci, ki sta 

vsa leta izobraževanja dosegla 

odličen uspeh, to sta: Lea Maj-

cen in Marko Roškar. Zlatima 

odličnjakoma je čestital in ob 

tem izrazil željo, da znanje in 

izkušnje, ki jih bosta pridobila 

na svoji življenjski poti, prine-

seta nazaj v lokalno okolje, v 

svojo občino. V znak zahvale 

za odličen uspeh v vseh razre-

dih jima je podaril cvet in Pu-

hovo monografijo.

Na ta dan pa je bil pri župa-

nu organiziran tudi prvi leto-

šnji sprejem za novorojenčke. 

Sprejema se je udeležilo se-

dem mamic skupaj z malčki. 

V občini Juršinci se je v tem 

letu do sredine junija rodilo 

12 otrok – devet dečkov in tri 

deklice. Na sprejem sta bili va-

bljeni tudi dve mamici iz pre-

teklega leta, ki sta rodili proti 

koncu leta. Župan je tako ma-

micam kot njihovim malčkom 

zaželel vse najboljše na njihovi 

življenjski poti, posebno jim je 

zaželel zdravja in poudaril, da 

je vodstvo občine vedno pod-

piralo projekte in programe, 

vezane na predšolsko vzgojo 

otrok.

Foto: Arhiv občine

Najboljša devetošolca, ki sta vsa leta izobraževanja na OŠ Juršinci opravila z odliko, skupaj z 
ravnateljico Jelko Svenšek, razredničarko Andrejo Klarič in sorazredničarko Lidijo Ljubec na spre-
jemu pri županu Alojzu Kaučiču.

Prireditev, ki ima iz leta v 

leto večji krog simpatizerjev, 

vsako leto ob bazenih združi 

različne generacije. Nogomet 

na milnici, odbojka na mivki, 

sumoborba, ameriški gladia-

tor, skoki s petke, vleka vrvi, 

velikanski špricar pong, mini 

olimpijske igre in še in še, vse 

to se je dogajalo minuli petek 

ob največjem ptujskem bazen-

skem kompleksu. „Čeprav le-

tos nismo podrli lanskoletnega 

rekorda, smo zelo zadovoljni 

tako z obiskom kot organiza-

cijo in dejstvom, da je to še 

vedno, kljub temu da gre za 

največjo zabavo ob bazenih, 

varna prireditev, saj še nikoli 

ni bilo nikakršnih tragičnih do-

godkov. Nekoliko manj je sicer 

bil letos obiskan večerni del, 

koncert, a kljub temu lahko z 

gotovostjo zatrdimo, da je do-

godek uspel in da se prihodnje 

leto vračamo. Klub ptujskih 

študentov s projektom Bazeni 

energije stremi k temu, da se 

ta dogodek še poveča in izbolj-

ša, saj podobnega v Sloveniji 

ni, želimo pa si, da bi nam še 

kak korak naproti stopile tudi 

ptujske Terme,“ je o letošnjih 

Bazenih energije povedal Alen 

Hliš, predsednik KPŠ. Skupaj 

s kavarno Bodi pripravljajo za 

letos še en povsem nov, svež 

dogodek Pir'n'gril, ki bo v me-

stnem jedru združil festival ku-

linarike, koncerte in stand up 

nastope. 
Dženana Kmetec

Podravje, Ptuj � Bazeni energije

Največja slovenska poletna 
zabava ob bazenih
Klub ptujskih študentov v sodelovanju s ptujskimi Termami Bazene energije neprekinjeno 
organizira od leta 2000 naprej. Tradicionalna poletna zabava tako že polnih 16 let ponuja 
celodnevne aktivnosti z glasbo. Letos so prešteli okrog 5.000 obiskovalcev iz vseh koncev 
Slovenije. 

Foto: arhiv KPŠ

Vreme je letos bilo organizatorjem več kot naklonjeno, Bazenov energije pa se je udeležilo 5.000 
mladih in mladih po srcu. 

Juršinci � Sprejem odličnjakov in novorojenčkov

Župan Alojz Kaučič sprejel dva 
zlata odličnjaka
V prostorih juršinske občinske stavbe je bilo zadnji petek v preteklem mesecu nadvse 
veselo. Župan Alojz Kaučič je namreč najprej sprejel osnovnošolca, ki sta vseh devet let 
dosegla odličen uspeh, nato pa še novorojenčke skupaj z mamicami.

ML



V DŠI Most Ptuju so prvotno 

želeli kupiti športni invalidski 

voziček za igro košarke na vo-

zičkih, ki bi ga društvo upora-

bljalo pri predstavitvah špor-

tov invalidov, saj je osnovno 

poslanstvo društva, da širši jav-

nosti, predvsem pa mladim po-

kažejo, da se s športom lahko 

ukvarjajo tudi osebe, ki jim je 

bilo življenje malo manj naklo-

njeno in so invalidi. Voziček so 

želeli posoditi enemu mladih 

perspektivnih košarkarjev, od-

ločili so se za paraplegika Dani-

jela Milošiča iz Gradišč pri Cir-

kulanah. Danijela pa so v ekipi 

košarkarjev na vozičkih potre-

bovali prej, preden bi mu lahko 

zagotovili ustrezen športni vo-

ziček, zato so se v DŠI Most Ptuj 

odločili, ponovno na pobudo 

Borisa Klepa iz Društva para-

plegikov Podravja, da bodo za-

čeli akcijo zbiranja sredstev za 

nakup prilagojenega osebnega 

avtomobila. Ponovno so se, 

kot že pri nakupu invalidskega 

vozička, odzvali v Lions klubu 

Ptuj. Avgusta lani pa so se tri 

organizacije, DŠI Most Ptuj, 

Društvo paraplegikov Podravja 

in Univerzitetni rehabilitacijski 

center Soča RS, podpisale pod 

skupno vlogo za donatorje za 

nakup prilagojenega osebnega 

vozila za Danijela. Te so prejeli 

številni potencialni donatorji 

v Sloveniji. Prva se je odzvala 

Občina Cirkulane, ki je za na-

kup osebnega avtomobila do-

nirala 2.000 evrov. Po objavi 

Danijelove življenjske zgodbe 

v Štajerskem tedniku je dobro-

delna akcija dobila nov zagon, 

družba Radio-Tednik Ptuj je v 

sodelovanju z restavracijo Ga-

stro tudi začela z dobrodelnimi 

kosili starih jedi. V tej izjemni 

dobrodelni akciji so svoje me-

sto v projektu kmalu pripozna-

li še drugi, Rotary klub Ptuj, 

Odvetniška zbornica Slovenije, 

parabasket, Zavarovalnica Ma-

ribor, že ob pripravi predraču-

na za Danijelov avtomobil sta 

se za donacijo odločila Toyota 

Adria in AH Furman; tudi sicer 

se je družina Furman izjemno 

angažirala pri pripravi avtomo-

bila za Danijelove potrebe; po-

magali pa so še nekateri drugi. 

Z najboljšimi željami na začet-

ku nove Danijelove življenjske 

poti so se ob predaji avtomobi-

la oglasili direktor družbe Ra-

dio-Tednik Ptuj Drago Slamer-

šak, lastnik restavracije Gastro 

Ptuj Marjan Skok, predstavnik 

Toyote Adria Gregor Picelj, 

predstavnik Lions kluba Ptuj 

Marko Klemenčič, predsednik 

Rotary kluba Ptuj Mitja Nagode 

in Petra Furman.

Sedmi julij je bil težko pri-

čakovan Danijelov dan, ko so 

se mu uresničile dolgoletne 

želje, in dan, ko je izrekel eno 

največjih zahval doslej v svo-

jem življenju. Odkar je prvič 

Ljudje in dogodki   17torek � 12. julija 2016

Foto: Črtomir Goznik

Danijel bo vozil toyoto yaris 1,5 (hibrid) luno s petimi vrati. Na fotografiji s tremi „vražjimi ženskami“, ki so se še posebej trudile, da bi 
projekt uspel: Majda Goznik, mama Marija Pintarič in Silva Razlag.

Ptuj � Uspešen zaključek projekta Avto za Danijela

»Skupaj naredili 1000 korakov, 
1001. pa čaka Danijela«
V prostorih AH Furman, d. o. o., Ptuj, servisu in prodaji Toyotinih avtomobilov, je bilo 7. julija nadvse svečano. 
Uspešno je bila končana dobrodelna akcija zbiranja sredstev za nakup prilagojenega vozila za Danijela Milo-
šiča. Srečo in veselje so z njim ta dan delili pobudniki akcije in njeni donatorji. Veliko jih je bilo, veliko pa je 
bilo tudi aktivnosti, ki so vodile do uspešnega zaključka te humanitarne akcije. V imenu Društva za šport in-
validov Ptuj, ki je vse skupaj začelo, jih je povzela predsednica Silva Razlag, ki se je izjemno trudila, da je pro-
jekt Avto za Danijela uspel. „Skupaj smo naredili 1000 korakov, 1001. pa čaka Danijela,“ je posebej poudarila.

Pomagali so mnogi ...
V dobrodelni akciji za nakup prilagojenega avtomobila 

za Danijela Milošiča so sodelovali mnogi. Danijel se je za-
hvalil vsem, prav tako tisti, ki so akcijo vodili in se trudili, 
da bi jo čim prej uspešno končali. Večji donatorji so bili: 
Toyota Adria in AH Furman, d. o. o., Ptuj, servis in proda-
ja Toyotinih avtomobilov 3.680 evrov, restavracija Gastro 
in družba Radio-Tednik Ptuj z dobrodelnimi kosili 2.505 
evrov (porabljeni za plačilo zavarovanja avtomobila v višini 
408 evrov, registracije in nakup bonov za bencin v vredno-
sti 1.964 evrov), Lions klub Ptuj 2.500 evrov (sredstva, 
zbrana na Obarjadi 2016), občina Cirkulane 2.000 evrov, 
Rotary klub Ptuj 2.000 evrov, Odvetniška zbornica Slove-
nije 2.000 evrov in parabasket 800 evrov. Restavracija 
Gastro je donirala tudi ves material in delo za pripravo 
dobrodelnih kosil, ocenjen prispevek znaša 1.200 evrov. 
Nekaj sto evrov je donirala tudi Zavarovalnica Maribor, ki 
je v sodelovanju z agencijo Garant omogočila kasko zava-
rovanje avtomobila pod najugodnejšimi pogoji. Pri nakupu 
avtomobila je pomagalo še 19 manjših donatorjev. 

Sredstva za preureditev avtomobila je zagotovilo Mini-
strstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možno-
sti RS. Stroški preureditve so znašali 1.500 evrov, stroški 
avtomatskega menjalnika 1.200 evrov. Ob predaji avto-
mobila, 7. julija, so bile pri družbi AH Furman, d. o. o., Ptuj, 
poravnane vse obveznosti za nakup Danijelovega vozila.

videl svoj sanjski avtomobil v 

Furmanovem salonu na Roga-

ški cesti na Ptuju, si je želel, da 

bi ta dan prišel čim prej. Želi si 

tudi zaposlitev, nekoč pa tudi 

lastno stanovanje in družino. 

Še vedno pa bo tudi igral na 

harmoniko in igral košarko na 

vozičkih. 

Zahvalila se je tudi Danijelo-

va mama Marija Pintarič, ki je 

dejala, da je ponosna na vse, ki 

so mu pomagali do avtomobi-

la. To je za njegovo samostoj-

nost izjemnega pomena, da se 

bo lahko sam vozil, še posebej 

pa, če se bo zaposlil. Zdaj pa jo 

je malo strah, kako se bo znašel 

na cesti. Nekaj ur vožnje, ki jih 

je te dni opravil z inštruktor-

jem, je pokazalo, da se dobro 

znajde na cesti.

Projekt Avto za Danijela ni 

pomemben samo po svoji do-

brodelnosti, spodbudil je tudi 

nove povezave, partnerstva in 

prijateljstva za nove pozitiv-

ne zgodbe, ker je pomembno 

predvsem, da srečo delimo.
MG

Foto: Črtomir Goznik

Gašper Picelj, predstavnik Toyote Adria: „Ponosni smo, da smo lahko skupaj z AH Furman dodali 
kamenček v mozaik te uspešne zgodbe. Vesel sem, da jo je sestavilo toliko različnih ljudi.“

Foto: Črtomir Goznik

Drago Slameršak, direktor družbe Radio-Tednik Ptuj, in Marjan Skok, lastnik restavracije Gastro, sta 
Danijelu predala donacijo, ki je bila zbrana z dobrodelnimi kosili starih jedil v restavraciji Gastro ter 
mu zaželela varno in srečno vožnjo.

Foto: Črtomir Goznik

Danijel: „Hvala vsem in vsakemu posebej, ki so mi pomagali ure-
sničiti moje sanje. Ta dan sem čakal, občutki so neverjetni, težko 
jih je opisati. Najprej pa se želim odpeljati domov v Gradišče; če 
mi bo to uspelo, potem mi bo povsod ...“



bistvu organsko maso kom-
postiramo kar na vrtu. S tem 
ostane v tleh veliko humusa. 
Iz sokov zelenih rastlin, če 
uporabljamo le te, pa so na 
razpolago tudi hranila za vr-
tnine, okoli katerih smo nalo-
žili zeleno maso.

Šele čisto na zadnjem mestu 
pa je seveda tudi to, da pleve-
li na zastrtih tleh ne uspevajo 
tako, jih je manj ali pa skoraj 
nič. Vendar je treba za boj 
proti plevelom imeti tla zastr-
ta zelo na debelo (vsaj 30, 40 
cm slame ali pa umetna, pla-
stična folija), drugače ta korist 
zastirke ni tako učinkovita. 

Še eno vlogo imajo narav-
ne zastirke. Posebej tisti, ki 
gnojite samo s kupljenimi 
organskimi gnojili, t. i. brike-
ti, jih morate še bolj pogosto 
uporabljati. Ta gnojila so sicer 
nadomestilo domačim gnoji-
lom, kot sta gnoj in kompost, 
vendar v zemlji ne puščata ve-
liko trajnega humusa. Samo 
ta pa je odgovoren za zadr-
ževanje hranil, vode, pa tudi 
zračenje tal. Naravne zastirke 
pa potem ta trajni humus v 
tleh zagotovijo tudi na tako 
gnojenih vrtovih.

Zastiramo tako 
s svežimi kakor 
suhimi rastlinami

Mnogi se sprašujejo, s čim 
torej lahko prekrivamo tla. V 
ta namen lahko uporabljamo 
naravne zastirke iz različnih 
rastlin, lahko pa seveda tudi 
plastične, umetne materiale, 
folije. 

Sama menim, da na vrt 

na prostem folije ne sodijo. 
Saj je na vsakem vrtu veliko 
naravnih materialov, ki jih 
lahko v ta namen uporabimo. 
Spomladi tla najbolje ogreje 
slama. Ta čez dan sprejema 
sončne žarke in potem ponoči 
greje rastline in zemljo. Sama 
imam izredno dobro izku-
šnjo, ko smo v mrzli spomladi 
presadili sadike buč, bučk in 
tudi lubenic in melon. Cel te-
den so bile vedno manjše, ne 
vedno večje. Nato pa smo jih 
zastrli s slamo. V treh dneh 
so oživele, začele rasti in se 
hitro razvijati. Slama je zago-
tovo pripomogla k temu, saj 
se temperature niso povečale. 
Na okrasnih gredicah, pred-
vsem v jeseni, pa uporabimo 
tudi suho listje. Tudi za pre-
krivanje golih gred pred zimo 
je povsem primerno. Izogiba-
mo se le listju hrasta in oreha, 
saj vsebuje veliko tanina, ki 
vpliva negativno na mikroor-
ganizme v tleh. Nekateri me-
nijo, da je slama neprimerna 
za prekrivanje tal, saj v začetni 
fazi razkrajanja potrebuje kar 
nekaj dušika. Če ga v tleh ni 
dovolj, ga lahko jemlje tudi 
rastlinam. To je povsem res. 
Vendar je v zemlji na vrtovih 
veliko humusa, ta pa se, ko 
so tla vlažnejša in hladnejša 
(ali toplejša), ker so prekrita, 
hitro razkraja in daje dovolj 
dušika tako za mlade rastline 
kakor za mikroorganizme, ki 
razkrajajo slamo. 

V poletni vročini pa so pri-
mernejše kar zelene zastirke, 
uporabljamo pokošene, sveže 
rastline. Najpogosteje je to 

Mnogi ne vedo, zakaj bi bilo 
zastiranje tal koristno. Vendar 
je veliko razlogov za to, ne 
samo, da bi gredice ohranili 
čiste, brez plevelov.

Poletne nevihte, veter, vro-
čina uničujejo strukturo ze-
mlje, zastrta tla so zavarovana 
pred tem.

Želeno je, da je zemlja se-
stavljena iz 50 % mineralnih 
delcev, od tega naj bi bilo za 
vrtnine vsaj 3 % in največ 6 % 
organske snovi. Vendar mora 
biti poleg mineralnih, trdnih 
delcev v mešanici na naši dlani 
tudi 25 % vode in 25 % zraka. 
Le v taki zemlji se bodo kore-
nine naših rastlin dobro po-
čutile, rastline pa bodo zdrave 
in odporne. Takšno sestavo 
zemlje zagotavljajo organski 
delci, ki majhne delce minera-
lov lepijo med seboj v obroče. 
Znotraj teh obročev tudi v 
zelo mokri zemlji ostane nekaj 
zraka, na njih pa se zelo dolgo 
v suhi zemlji držijo molekule 
hranil in predvsem vode. Vsa-
ka hoja in obdelava mokre ze-
mlje, pa tudi poletna globoka 
obdelava presuhe zemlje, te 
obroče polomi. Enako se zgo-
di, ko dež v poletnih nevihtah 
močno tolče po tleh, tudi po 
goli zemlji, ki je je na naših 
vrtovih veliko. Po nevihtah 
običajno spet sledi pripekanje 
sonca, ki potem še zabetonira 
našo zemljo. V takšnih tleh pa 
se korenine ne razraščajo, ra-
stline ne dobijo toliko hranil, 
kolikor bi jih z dobro založene 
zemlje na naših vrtovih lahko, 
težave so hitro na vidiku. Če 
pa potem zemljo s tako poru-
šeno strukturo še namoči dež, 
voda ne more dobro odtekati 
v globino. Včasih odteče po 

zbiti površini in s sabo odnese 
rodovitno plast, včasih pa kar 
stoji in tam seveda korenine 
rastlin propadejo. 

Prva in poglavitna vloga za-
stirke je, da preprečuje takšno 
uničevanje, sesedanje zemlje. 
V poletnem času obdrži ze-
mljo rahlo, nezbito in s tem v 
njej najboljše pogoje za rast in 
razvoj korenine naših rastlin.

Zakaj vse še je zasti-
ranje tal koristno

Z zastiranjem tal ohranimo 
dobro strukturo zemlje, pa ne 
samo to. Zastirka preprečuje 
tudi izhlapevanje vode v ozra-
čje. Tla tako dalj časa ostanejo 
vlažna.

V lanski poletni vročini je 
bilo kar veliko težav s številni-
mi vrtninami, celo na skladi-
ščenju čebule in česna kasneje 
se je poznalo, da je bila zemlja 
preprosto prevroča. Zastiranje 
tal poleg zadrževanja vlage v 
tleh seveda zemljo tudi senči, 
zemlja je hladnejša, korenine 
vrtnin imajo boljše pogoje za 
rast in sprejem hranil. Ja, tudi 
hranil rastlina pri previsokih 
temperaturah ne sprejema 
pravilno. V hladnejši in vla-
žnejši zemlji se ohranja tudi 
veliko več mikroorganizmov, 
ti pa so pomembni pri tem, da 
imajo rastline ves čas na razpo-
lago dovolj hranil. Spomladi 
pa so tla, prekrita npr. s slamo 
ali senom, tudi veliko toplejša, 
korenine se razvijajo hitreje.

Nekatere zastirke lahko pre-
prečujejo škodljivcem dostop 
do naših vrtnin, tega vpliva 
seveda tudi ne gre zanemariti.

Naravne zastirke so seveda 
obenem tudi gnojilo za tla, 
zelene pa tudi za rastline. V 
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Zastiranje tal, zakaj in s čim
Letošnje poletje je muhasto kakor aprilsko vreme. Tudi pred nami je, vsaj po današnji napovedi, takšen teden. Začelo se bo zelo vroče, končalo pa zelo hladno. Rastline in zemlja se pred 
takim vremenom ne morejo skriti. Mi se oblečemo, zakaj ne bi vsaj malo poskusili zavarovati tudi zemlje in jo prekriti z zastirko.

kar trava z domače zelenice. 
Paziti je treba le, da ta zelena 
masa ne gnije, ampak prepe-
reva. Pokošena trava naj se 
nekaj časa, kakšen dan suši, 
da ovene. Še bolje pa je, da 
jo damo na vrt kar takoj, saj 
je v soku, ki izteka in razre-
zanih listov, tudi nekaj hranil. 
Vedno zastremo tla zelo na 
tanko, toliko, da so pokrita. 
Potem ne bo dodatne zaščite 
za polže. 

Poleg pokošene trave lah-
ko uporabljamo tudi druge 
pokošene rastline, tudi zele-
ne ostanke stročnic, deteljo, 
celo cikorij (endivija, radič). 
Nekatere rastline vsebujejo še 
več posameznih hranil; s tem 
ko jih uporabimo kot zeleno 
zastirko ali zadelamo v tla, s 
temi hranili pognojimo naše 
vrtnine.

Nekatere zastirke 
odganjajo škodljivce 
od naših vrtnin

Najuporabnejša je zastirka 
iz listov bezga, gozdne pra-
proti ali bele gorjušice. Seveda 
mora biti sveža, zelena. Preko 
nje rdeči polži zelo neradi le-

zejo in navadno ne napadajo 
naših vrtnin. 

Manj znano je tudi, da listi 
paradižnika preganjajo ško-
dljive gosenice, metulje, pa 
tudi bolhače od naših kapu-
snic. Zato vse odstranjene za-
listnike, pa tudi odslužene li-
ste paradižnika, naložite okoli 
njih. Ker pa tega verjetno ni 
dovolj, pustite na kompostni-
ku rasti samosevce, ali pa celo 
sami poskrbite, da bodo tam 
in uporabljajte njihovo listno 
maso. Ker bolhači ne mara-
jo mokrih, zastrtih tal, bo že 
sama zastirka tudi iz zelenih 
rastlin zmanjševala njihovo 
število in s tem tudi škodo na 
kapusnicah.

Zelena zastirka bele gorju-
šice, pa tudi kapucink, celo 
zmanjšuje število strun v tleh. 
Seveda to ni rešitev, če je strun 
že veliko, vendar je dobra po-
moč, da se ne bodo razmnoži-
le tudi na vašem vrtu.

Seveda pa je treba v namen 
boja proti škodljivcem zeleno 
zastirko vedno znova obna-
vljati, saj deluje s svojim ne-
prijetnim vonjem in sokovi. 
Suha ne deluje več. 

Setev ajde
Vključevanje ajde v njivski kolobar predstavlja številne prednosti, 

preprečuje razrast plevelov in zmanjšuje populacijo talnih škodljivcev. 
Ajda je hitro rastoča poljščina, ki lahko predstavlja drugi pridelek na isti 
površini, na primer po ječmenu ali zgodnjem krompirju. Posevek ajde 
je zelo koristna pozna paša za čebele. Prisotnost čebel zaradi opra-
ševanja tudi zviša pridelek ajde. Optimalna temperatura za rast je od 
13–26 °C. Na temperaturi nad 30 °C se rast upočasni, prav tako pod 
temperaturo 12 °C. Najboljše uspeva na plodnih in dobro strukturnih 
tleh. Zgodnejša setev je za ajdo primernejša, ker je pri poznih setvah 
pridelek vprašljiv, predvsem zaradi nižjih temperatur v septembru in 
začetku oktobra.

Gnojenje
Pri gnojenju z dušikom je treba biti pazljiv, ker ta podaljša čas rasti in 

posledično pride do poznega cvetenja in pregnojena ajda rada poleže. 
Ajdi zelo dobro koristi fosfor. Optimalno razmerje NPK hranil v tleh je 
1:0,8–1,2:0,8. Z organskimi gnojili praviloma ne gnojimo. Ajdo gnojimo 
z mineralnimi gnojili in to 40–70 kg/ha N, 40–90 kg/ha P2O5 in 40–60 
kg/ha K2O. Gnojimo pred setvijo, če nimamo dovolj založenih tal. Ve-
čina njiv za pridelavo ajde ima dovolj založenosti s hranili in praktično 
dodatno ne gnojimo. Zaradi skromnih potreb po gnojenju je primerna 
za pridelovalce, ki se želijo izogniti pretirani uporabi mineralnih gnojil.

Pred setvijo ajde je lahko v kolobarju katerakoli poljščina, ki smo 
jo zmerno gnojili. Dovolj gost posevek ajde bo njivo pustil čisto tudi 
po žetvi. Setev je treba opraviti čimprej po spravilu ječmena oziroma 
zgodnjega krompirja.

Sejemo lahko gosto na medvrstno razdaljo 15 cm. Pri gosti setvi 
sejemo 60–90 kg semena/ha, pri širši medvrstni razdalji pa 40–60 kg/
ha. Seme sejemo na globino 2–6 cm, odvisno od talnih in klimatskih 
razmer v času setve. V sušnih razmerah se priporoča valjanje posevka 
takoj po setvi, da vzpostavimo boljše pogoje kaljenja. Če se takoj po 
setvi naredi skorja, jo prečno prebranamo.

Izbor sort ajde
V sortni listi imamo sorte darja, bamby, čebelica in črna gorenjska. 

V izboru je tudi siva. V KOPOP je lahko ajda vključena tudi kot ukrep 
POZ_NEP, POZ_POD ter GEN_SOR. V ukrepu Pridelave tradicional-
nih sort (ukrep GEN_SOR) se lahko prideluje sorti: darja in čebelica.

OSKRBA POSEVKOV AJDE DO ŽETVE
Če dognojujemo, moramo to opraviti pred cvetenjem. Ajda slabo 

prenaša sušna obdobja, zato koristi namakanje, kar poveča pridelek. 
Od škodljivcev še največ škode naredijo ptiči in divjad: ptiči pobirajo 
posejano seme in kljuvajo voščeno zrela zrna, divjad pa objeda so-
cvetja. Na njivah, kjer so prisotni širokolistni pleveli, je pridelovanje 
vprašljivo. Lažje je tam, kjer so prisotni ozkolistni pleveli, ki jih lahko 
tretiramo s herbicidi za ozkolistne plevele. V večini pri nas ni potrebno 
kemično zatiranje plevelov, saj ajda zaradi goste setve deluje čistilno 
na tla, praktično zasenči tla.

Peter Pribožič, univ. dipl. ing. zoot. 
Kmetijska svetovalna služba Ptuj

KGZS – Zavod Ptuj svetuje

Foto: Miša Pušenjak

Listna masa bele gorjušice (kapucink, bezga, gozdne praproti in 
vratiča) bo odgnala polže stran od vaših rastlin.

Foto: Miša Pušenjak

Najlažje uporabimo kot zastirko pokošeno travo z domače zeleni-
ce; zdaj je čas, ko vam bo zemlja hvaležna zanjo.

Vir: KZ Ptuj
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Popularna slovenska pev-
ka Ditka, ki je Slovenijo 
osvojila z uspešnico Ne bodi 
kot drugi, je pred dnevi 
predstavila novo skladbo z 
naslovom Drugi breg že-
lja. Tudi tokrat je uglasbila 
pesem Ferija Lainščka, za 
priredbo pa je poskrbel Go-
razd Čepin. Vedra skladba za 
poletno razpoloženje, ki je 
nastala v GogoMusic studiu, 
napoveduje Ditkino novo 
zgoščenko, ki bo izšla sep-
tembra letos. Za zgoščenko z 
naslovom Ne spreminjaj me 
uglašena avtorska ekipa na-
mreč pripravlja deset uglas-
bitev Lainščkove poezije. 
Ditkino sodelovanje s pesni-
kom sicer sega v leto 2013, 
ko je na zgoščenki z naslo-
vom Ne bodi kot drugi ob 
svojih avtorskih skladbah ter 
uglasbenih pesmih Toneta in 
Marka Pavčka zapela še nekaj 
njegovih. Prav naslovna že 
omenjena skladba se je tedaj 
poslušalcem zelo priljubila in 
je z leti postala prava himna 
mnogih mladoporočencev, 
saj jo pevka še danes pogo-
sto izvaja tudi na porokah. 
Ditka in Feri Lainšček pa 
sicer skupaj nastopata tudi s 
svojevrstnih in zmeraj dobro 
obiskanih pesniško-glasbe-
nih dogodkih, kakršni so pri 
nas sicer redkost. Ob Ditkini 

Ditka
Foto: Nika Hölcl

11. RL –RS G RL –THHIS GIR  KUNGS VS. COOKIN' ON 3 BURNERSBBURURNNERS
22. OP THE FELLING – N'T STOCACAN'N'T S FEL JUSTIN TIMBERLAKEBERERRLAKAKEUST
3. ONE DANCE –ANDA – DRAKE FT WIZKID & KYLAA DRAKE FT WIZKID
4. THIS ONE'S FOR YOU –EONE YOU  DAVID GUETTA ft. ZARA ft. ZGU
LARSSONN
5. SEND MY LOVE –MY LOM  ADELEAD
6. TOO GOOOD –OOD DRAKE FT. RIHANNA D AKE FT. RIHANN
7. CAKE BY THE OCEAN –BY HE OY TH  DNCE
8. JUST LIKE FIRE –IKE FIRE E FIR  PINK
9. CHEAP THRILSS –P TH LSSHRILS  SIA/SEAN PAUULL
10. WHEREVER I GO –REV I GVER I  ONE REPUBLLICC
11. HAIRR – LE MIXL LITLL

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak
Vsako nedeljo na Radiu Ptuj

S slovenskih glasbenih odrov

Priporočamo v branje ...

Andreja Pšeničny in 
prof. Tomaž Sova:
Na visokih petah
Pa imamo tudi Slovenci »babje« 
romane (ki jih z veseljem berejo 
tudi moški). Na visokih petah je 
kot nalašč za sproščeno bralno 
poležavanje.

Vsebina: Vsebina: Sophie je dekletce v sirotišnici, ki 
ponoči ne more spati, zato s svetilko v roki pod odejo 
navdušeno bere knjige. Toda neke noči skozi okno v 
mestu opazi veliko senco. Velikana. Ko slednji opazi, 
da ga je Sophie videla, jo zgrabi in odnese s seboj v 
svojo deželo Velikanijo, kjer pa se izkaže, da tam prav 
on velja za pritlikavca, saj so drugi velikani še večji. 
Poleg tega so tudi zlobni in jedo človečke. Prijazni 
velikan, ki sicer rad nabira sanje in jih nato ponoči 
raznaša po človeških mestih, mora zaščiti malo 
Sophie ...
Če pogledamo vse elemente fi lma, takoj vidimo, da so prav 
vsi enostavno perfektni. Popolni. Spielberg je tako dober 
star maček režije, da je zanj vse skupaj že prav zabavna 
igra. Nekateri prizori so naravnost čarobni, čudoviti, 
humorni, drugi so vizualno boleče popolni in še bi lahko 
naštevali. Glasba Johna Williamsa je znova popolna, 
prav tako otroško čarobna. Lepše računalniške grafi ke na 
velikem platnu najbrž še nismo videli. Zgodba je simpatična 
kot le kaj. In glavna igralka je gotovo najbolj karizmatičen 
otrok na svetu. Skratka, vse štima.
Toda seveda zdaj sledi tisti večni ‘toda’, ki vse uniči. Kljub 
tehnični in vsebinski dovršenosti se elementi fi lma ne 
zlijejo v pričakovano fi lmsko magijo, zlasti ne tisto staro 
spielbergovsko, ki jo je avtor tako zlahka obvladal pred 30 
leti in več. Zato fi lma ne gre gledati kot celoto, temveč le kot 
zaporedje kratkih trenutkov, ki pa so vsi po vrsti presežki.
Pri iskanju vzroka, kje se je zataknilo, lahko izpostavimo 
dvoje. Ker je Spielberg preveč sledil knjižni predlogi Roalda 
Dahla, fi lm utrpi škodo zaradi porušene ritmike, zlasti v 
zadnji tretjini fi lma, ko obisk pri kraljici popolnoma ustavi 
naraven tok fi lma, čeprav je segment sam po sebi sila 
zabaven. Drugi rahlo moteč element je animacija glavnega 
junaka, zlasti njegovih izraznih potez, ki so za leto 2016 
odločno preveč lesene in neizrazite. Posebni učinki so 
namreč že leta 2001 omogočali računalniške like, ki so 
v celoti znali izvrstno izraziti vso paleto človeških čustev. 
To je v fi lmu VDV toliko bolj nerazumljivo, ker so vsi drugi 
računalniški liki, predvsem zlobneži, animirani odlično. 
Morda je to razlog, da fi lm potrebuje resnično veliko ljubezni 
vašega notranjega otroka, če ga še premorete. Šele takrat 
boste namreč resnično začutili njegovo toplino otroštva. 
Če notranjega otroka ne premorete več, pa boste imeli 
občutek, da fi lm gledate od zunaj, skozi nekakšno debelo 
steklo, skozi katerega ne morete vstopiti v njegov svet.
Film bo zaradi tega žal ostal spregledan in bo v nekaj tednih 
padel v nezasluženo večno pozabo, kajti kljub svojima 
dvema napakama je vseeno vreden ogleda. Tudi kadar 
Spielberg ni (več) v svoji stari formi, je še vedno svetlobne 
korake pred drugimi.

Matej Frece

Filmoljub

VDV, veliki 
dobrodušni velikan

Cineplexx in Kolosej  Maribor

The BFG
Igrajo: Mark Rylance, Ruby Barnhill, Penelope Wilton, Jemaine 
Clement, Rebecca Hall, Rafe Spall, Bill Hader, Ólafur Darri 
Ólafsson
Režija: Steven Spielberg
Scenarij: Melissa Mathison po knjigi Roalda Dahla
Žanr: pravljična risanka
Dolžina: 115 minut
Leto: 2016
Država: ZDA

Foto: splet

���
Sara Briški Cirman, ki 

ustvarja pod umetniškim 
imenom Raiven, po sklad-
bah Jadra, Bežim in Črno bel 
zdaj predstavlja pesem Nov 
planet. Po pesmi Črno bel, s 
katero se je odlično odrezala 
v superfi nalu letošnje EME, 
kjer ji je za uvrstitev na Eu-
rosong zmanjkalo le 127 gla-
sov, se Raiven podaja na Nov 
planet. Po zaključku EME se 
je za mlado glasbenico odpr-

lo kar nekaj novih priložnosti 
in na celoten glasbeni svet je 
pridobila nov pogled. Pesem 
pripoveduje o planetu, ki ga 
zanjo na eni strani predstavlja 
glasba, na drugi pa gre lah-
ko tudi za odnos dveh oseb. 
Skladba je žanrsko usmerjena 
v pop, v njej lahko slišimo 
tako elemente klasične kot 
tudi elektronske glasbe. Za 
pristno zvočno sliko je bilo 
treba posneti kar nekaj pra-
vih klasičnih instrumentov: 
violino, klavir in seveda har-
fo, ki je njen zaščitni znak. 
Besedilo je tudi tokrat napi-
sala sama, glasba pa je delo 
Jerneja Kržiča in Tadeja Ko-
širja. Raiven je svoj glasbeni 
izraz ponovno podkrepila z 
videzom. Celotna vizualna 
podoba, ki je zopet dih je-
majoča, je plod ustaljenega 
sodelovanja z Leo Behek. 

���
Rok Terkaj – Trkaj, Erik 

Felicijan in Boštjan Nipič – 
Nipke so se povabilu Gora-
na Dragiča in njegove ekipe 
na poletni košarkarski kamp 
za mlade, ki ga prireja vsako 
leto, z veseljem odzvali. V 
ta namen so tudi pripravili 
pesem, ki govori o njihovem 
ljubem športu, košarki. In-
spiracijo za pesem so našli 
v Gogijevi knjigi – Podajte 
Gogiju žogo. Skladbo Ena 
Pika Druga Pika je pro-
duciral Damjan Jovič, pod 
videospot pa se je podpisal 
Tamir Gostiša. V videospo-
tu najdemo tudi skupino 
DunkingDevils in plesno 
skupino Th eArtifex ter se-
veda mlade člane Gogijevega 
košarkarskega kampa. Kot 
Goran ponudi nekaj mest na 
kampu košarkarjem, ki ne 
izhajajo iz bogatih družin, so 
se glasbeniki odločili polovi-
co svojih avtorskih pravic na-
meniti mladim košarkarjem, 
ki niso rojeni z zlato žlico, da 
bodo svoj talent kljub temu 
lahko razvijali in se igrali in 
zrasli v dobre košarkarje.

Janko Bezjak

zgoščenki prihaja septembra 
letos med bralce tudi dolgo 
pričakovana nova pesniška 
zbirka Ferija Lainščka z na-
slovom Demon ljubezni. 
Skupaj z likovno opremo in 
ilustracijami Zore Stančič jo 
bo natisnila Cankarjeva za-
ložba. Za to priložnost mla-
da glasbenica in pesnik že 
načrtujeta pesniško-glasbeno 
popotovanje v mnoge kraje v 
Sloveniji, kjer jima želijo pri-
sluhniti.

S slovenskih glasbenih odrov

Ko smo dobili v roke roman 
Na visokih petah (dva dela: 1. V 
vsakem raju je kača; 2. Na koncu 
vedno pride natakar in prinese 
račun), smo bili prepričani, da se 
pod avtoričinim imenom nekdo 
skriva. Pa Andreja Pšeničny res 
obstaja, celo doktorica znanosti je. 
In če mislite, kako dolgočasni so 
doktorji, vas bo knjiga prepričala, 
da (nekateri) sploh niso. Kot vas 
bo avtorica prepričala, da tretje 
življenjsko obdobje, h kateremu 
sodi večina oseb iz romana, ni čas 
za tarnanje in čakanje na večni mir, 
pač pa so lahko nekateri upokojenci 
in upokojenke prav mladostno 
živahni, nepremišljeni, poskočni 
(tudi v »tistem« smislu poskočni!), 
strastni in podjetni. Humorno branje, 
nekaj romantike, nekaj kriminalke, 
ljubezen, umor ... Kaj hočete še 
več v domu upokojencev! Sicer pa 
(str. 134/I.): »Včasih je biti mlad 
sedemdeset let bolj veselo, kot biti 
star štirideset let.«

Ocena: 4.
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 350 g piščančjih prsi, 2 papriki, 2 stroka česna, 100 g paradižnikove mezge, sol, poper, origano, 
300 g testenin (širokih rezancev, špagetov), 100 g mocarele.
Piščančje meso narežemo na kocke, papriko na rezance, česen sesekljamo. V ponvi segrejemo olivno olje 
in na njem popečemo piščančje meso in česen. Dodamo papriko in prilijemo paradižnikovo mezgo. Solimo, 
popramo in dodamo origano. Dušimo 10 minut. Medtem v slani vodi skuhamo testenine in jih dobro odce-
dimo. Testenine vmešamo v omako in potresemo s koščki mocarele.

Sestavine: 6 do 8 jabolk, žlička ruma, 125 ml mleka, 3 žlice kisle smetane, 2 jajci, 1 žlica sladkorja, moka, 
ščepec soli.
Jabolka olupimo in narežemo na tanke lis�če. Poškropimo z rumom in pus�mo sta� nekaj minut. V lončku 
pomešamo mleko, smetano, rumenjaka, sladkor, sol in toliko moke, da dobiš testo, ki je nekoliko gostejše 
kot za palačinke. Dodamo sneg iz obeh beljakov. V pekač, namazan z maslom, podevamo jabolka ter jih 
polijemo s testom. Pečemo pri srednji temperaturi eno uro. Pečen kolač posujemo s sladkorjem v prahu.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

široki rezanci s 
piščancem, solata, 
jabolčni kolač

polnjena paprika 
v paradižnikovi 
omaki, pire krompir, 
sladoledna kupa

zelenjavna kremna 
juha, mesni zavitek 
iz listnatega testa, 
jogurt, princeske

postrv po tržaško, 
krompir v kosih, 
blitva, lubenica

pečen puranji 
zrezek v česnovi 
omaki, njoki, solata, 
pudingovo pecivo

juha, svinjska rebra 
na žaru, pečen krom-
pir, bučke z žara v so-
lati, pečene breskve

korenčkova kremna 
juha, gratinirane te-
stenine s feto, solata, 
orehove palačinke

Jabolčni kolač Testenine s piščancem

ZPS �  Kaj jesti?

Lokalno in sezonsko poleti
Pomladi in poleti, ko se narava prebudi, vzcveti in obrodi, lahko na tržišču kupimo največ lokal-
no pridelanega sadja in zelenjave. Če kupujemo lokalno, ker želimo prispevati k ekonomskemu 
razvoju svojega okolja, potem kupujemo pridelke, ki so pridelani v Sloveniji. Na vsakem pridelku 
mora biti zapisano njegovo poreklo, zato to ni težka naloga.

tam. Manjši listi so blagega okusa, 
večji pa so bolj pikantni.

Kumare, jajčevci in 
bučke

Tipične za poletni čas so tudi ku-
mare. Ker vsebujejo veliko vode, so 
zelo osvežilne in primerne za vroče 
poletne mesece. Njihova lupina je 
zelo dober vir vlaknin, kalija in ma-
gnezija.

Jajčevci so odlična popestritev 
jedi. Poznamo mnogo vrst jajčevcev, 
so različnih barv, od črnih, škrlatnih 
do belih. Vsebujejo veliko vlaknin 
in fitohranil z antioksidantnimi la-
stnostmi. Najboljši so jajčevci, ki so 
gladki, čvrsti in relativno težki. Jaj-
čevcev ni treba lupiti, čeprav lahko 
postane lupina pri starejših in večjih 
plodovih grenka.

V bučkah je zelo veliko vitamina 
C, mangana, vlaknin, magnezija, vi-
tamina A, kalija, bakra, folata, fosfor-
ja, maščobnih kislin omega-3, belja-
kovin in številnih drugih vitaminov 
B. Po hranilni vrednosti (vitamini C, 
A, K, B9 ter minerali kalij, kalcij, fos-
for in magnezij) prav nič ne zaostaja 
druga poletna zelenjava.

Pisano ni samo lepo
Sadje in zelenjava sta poleti zelo 

pisanih barv. Barve so odraz ra-
stlinskih hranil, ki jih je v sadju in 
zelenjavi veliko. Ugotovljeno je, da 
veliko fitohranil zdravilno učinku-
je tudi na ljudi. Fitohranila so sicer 
v prodaji tudi v obliki prehranskih 
dodatkov, vendar pa je pomembno 
vedeti, da imajo fitohranila zaradi 
medsebojnega delovanja največji 
učinek, če jih zaužijemo skupaj s ce-
lim sadežem, torej v obliki svežega 
in nepredelanega sadja ali zelenjave. 

Do lokalno pridelane 
hrane tudi prek spleta

Slovenske pridelke najlažje dobi-

mo na tržnicah, ponujajo jih tudi 

večji trgovski centri, žal pa je izbira 

relativno omejena. Zanimiva mo-

žnost je nakup zabojčkov slovenskih 

pridelkov na spletu. Potrošnik se 

lahko odloči bodisi za nakup samo 

zabojčka s sadjem ali samo z zele-

njavo, zabojčka, katerega vsebino 

sestavi sam, bodisi zabojčka sadja in 

zelenjave, ki ga sestavi ponudnik kar 

sam. 

Novost: partnersko 
kmetovanje

V Sloveniji so že vidni zametki t. i. 

partnerskega kmetovanja. To je obli-

ka kmetovanja, pri katerem kmet in 

potrošnik skleneta partnerstvo, ki 

obema ponuja koristi. Kmet ima v 

partnerstvu zagotovljen odkup pri-

delka, potrošnik pa dobi sveže, ra-

znovrstne in cenejše pridelke, kot bi 

jih sicer plačal na tržnici. Prav tako 

je za potrošnika koristno, da pozna, 

kje in na kakšen način je pridelana 

hrana, ki jo uživa. Partnersko kmeto-

vanje je zelo popularno v nekaterih 

evropskih državah, predvsem pa je 

razširjeno v ZDA.

Večina partnerskih kmetovalcev 

je ekološko usmerjenih, zato je to 

tudi eden pomembnih načinov 

ohranjanja trajnostnega razvoja oko-

lja, v katerem živimo. Pri partner-

skem kmetovanju potujejo pridelki 

do odjemalcev le na kratke razda-

lje in zato le malo obremenjujejo 

okolje. Partnersko kmetovanje ni 

primerno za kmete in potrošnike, 

katerih glavna skrb je zaslužek ali 

nerealna pričakovanja glede doblje-

nega pridelka.

Z izbiro lokalnega, ekološko pri-

delanega sadja in zelenjave spod-

bujamo tudi razvoj trajnostnega 

kmetijstva in s tem pozitivno prispe-

vamo k ohranjanju okolja, v katerem 

živimo.

Ne le solata in paradižnik
Poleti je v primerjavi z zimskim 

časom na voljo znatno več raznovr-
stne, sočne in energijsko manj bogate 
hrane. Ko gre za zelenjavo, Slovenci v 
povprečju še vedno največ kupujemo 
solatnice in paradižnik, čeprav je več 
kot dovolj možnosti, da bi jedilnik po-
pestrili še z drugimi vrstami zelenja-
ve. Poglejmo nekatere malo pobližje.

Ko iz zemlje pokukajo 
beluši

Beluši so med prvimi predstav-

niki zgodnje poletne zelenjave, so 

nizkokalorični, vsebujejo veliko vi-

taminov K (več kot 100 % dnevno 

priporočene količine za odraslo 

osebo), A, C, E ter večino vitami-

nov iz kompleksa B (več kot 60 % 

dnevne potrebe po folatu). Vsebu-

jejo tudi veliko vlaknin ter vrsto 

mineralov, med katerimi prednjači 

železo.

Med zgodnjo poletno zelenjavo 

poleg belušev sodi tudi rukola. V 

100 gramih rukole je kar 47 % dnev-

ne potrebne količine vitamina A, 

25 % vitamina C, 16 % kalcija in 8 % 

železa ... Je odličen dodatek k sola-
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Foto: Mojca Vtič
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Torek, 12. julij

09:00 Ormož, Grajska pristava in grad, Igrivi in ustvarjalni poletni 
počitniški torki v muzeju

10:00 Ptuj, dominikanski samostan, 14. festival sodobne umetno-
sti Art Stays, delavnica za otroke – Zastava

11:00 Ptuj, Mestna hiša, sprejem naj dijakov srednješolskega in 
poklicnega izobraževanja

18:00 Veliki Okič 1, Kmetija Pintarjevi, Zg. Leskovec, delavnica Od 
orglic do ustne harmonike, gost, virtuoz na ustni harmoniki 
Marjan Urbanija iz Mengša

18:00 Kidričevo, Strnišče, Galerija GO.VI, 14. festival sodobne 
umetnosti Art Stays, odprtje razstave American presidents 
and sea of blue, White and red

20:00 Ptuj, Mestni kino, 14. festival sodobne umetnosti Art Stays, 
Art Stays kino, The Irish tapes, dokumentarec

21:30 Ptuj, Slovenski trg, 14. festival sodobne umetnosti Art Stays, 
video večer Iz Ludwiga from Ludwig, politični umetniški fi lm 
iz Ludwig muzeja Budimpešta

Sreda, ¸13. julij

09:00 Ptuj, pred Turističnoinformacijskim centrom, odprtje prvega 
sistema za izposojo koles na Ptuju

10:00 Ptuj, dominikanski samostan, 14. festival sodobne umetno-
sti Art Stays, delavnica za otroke, na temo odgovornost

18:00 Ptuj, Mestni trg, 14. festival sodobne umetnosti Art Stays, 
odprtje javne plastike Hiša politike

19:00 Ptuj, Slovenski trg, 14. festival sodobne umetnosti Art Stays, 
pogovor z umetniki The area of fustle, Italija, Francija, 

20:00 Ptuj, Mestni kino, 14. festival sodobne umetnosti Art Stays, 
Art stays kino, Guadalcanal requiem in Marx: the video, 
umetniška fi lma

21:00 Ptuj, Mestni trg, 14. festival sodobne umetnosti Art Stays, Art 
stays zabava Screen and DJ, House of Politic(s)

Četrtek, 14. julij

07:30 Gorišnica, 21. praznik občine Gorišnica, kegljaško tekmo-
vanje za pokal občine

08:00 Ormož, Središče ob Dravi, Dravski dan
10:00 Ptuj, dominikanski samostan, 14. festival sodobne umetno-

sti Art Stays, Delavnica za otroke, Energija
17:00 Ormož, Knjižnica Franca Ksaverja Meška, četrtkovi zeliščar-

ski popoldnevi
18:00 Ptuj, Miheličeva galerija, 14. festival sodobne umetnosti 

Art Stays, odprtje razstave Politični odtis + pacifi st library, 
grafi ke iz zbirk in muzejev

19:00 Gorišnica, center, Gorišnica teče in hodi, športno-rekreativ-
na prireditev, po lokalnih cestah skozi Zagojiče

20:00 Ptuj, Mestni kino, 14. festival sodobne umetnosti Art Stays, 
Art stays kino, dokumentarec Get rid of yourself, Bernadette 
Corporation

20:30 Slovenska Bistrica, grad, Starobistriški večeri kulture: Jeans 
in visoke petke, večer Avsenikovih napevov v acapella 
izvedbi

21:30 Ptuj, dominikanski samostan, 14. festival sodobne umetno-
sti Art Stays, multimedijski set (No) Return

Mestni kino Ptuj

Torek, 12. julij: 20:00 Art Stays Kino; The Irish tapes.
Sreda, 13. julij: 20:00 Art Stays Kino; Guadalcanal Requiem.
Četrtek, 14. julij: 20:00 Art Stays Kino; Get Rid of Yourself.
Petek, 15., sobota, 16., nedelja, 17. julij: 17:00 Ledena doba 5: 

Veliki trk; 19:00 Legenda o Tarzanu; 21:00 Zakon trga.

Prireditvenik 

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

odstranili. Ob tem človek 

res vidi, da naši predniki 

niso vedeli, kaj je to tržno 

gospodarstvo, saj so imeli 

en in isti leseni pod v svojih 

hišah iz generacije v gene-

racijo, pa še pomislili niso, 

da bi ga menjavali. Res pa 

je, da so vedeli, kako ga 

vzdrževati ...

… da sedaj, ko je na po-

liciji zaposlen mladi Tim, 

niso več v nevarnosti samo 

hitri vozniki, ampak tudi 

prepočasni. Gremo, gremo, 

šluteki, hitri Tim vas gleda!

... da nekatera dekleta 

zelo muči vprašanje, ali je 

nek dirkalni športnik še 

samski. Pa je neka novinar-

ka svojo radovednost zavi-

la v vprašanje, ali je kaj ro-

mantičen. Saj vemo, kako 

romantični so 19-letniki! 

Mogoče pa je pričakovala, 

da ji bo rekel: »Ja, včasih 

si v hotelsko sobo naročim 

pico, prižgem svečko, zavr-

tim Beethovnovo Moonli-

ght sonato – in sem roman-

tičen sam s sabo ...«

Vidi se ...
... da je mestni svetnik 

(nekoč tudi ptujski župan) 

na seji mestnega sveta na-

mignil, da ga sprehod po 

najlepši mestni ulici vzpod-

budi k razmišljanju, da bo 

občina tam poslej pripra-

vljala obarijado. Do tega 

sklepa je prišel ob opazo-

vanju tamkajšnje urbane 

opreme – na novo posta-

vljenih cvetličnih »kotličk-

ov«. Še dobro, da se ni ogla-

sil naš kolega, ki je ob pogle-

du na nov opremljevalski 

ptujski dosežek pomislil na 

kahlo ... (No, saj na to pomi-

sli tudi marsikak kužek, ko 

se sprehaja po Prešernovi 

– v spremstvu lastnika ali 

brez njega.)

Govori se ...
... da morajo starši, pre-

den gredo s svojo družino 

brezskrbno na morje, opra-

viti še z eno skrbjo: naro-

čiti in plačati pripomočke 

za jesensko šolanje svojih 

Foto: Tajno društvo PGC

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 12. do 18. julija 2016
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven � ☺☺ € ��

Bik �� ☺ €€ ���

Dvojcka � ☺☺☺ €€€ ��

Rak �� ☺ € ���

Lev �� ☺☺☺ €€ �

Devica ��� ☺☺ € ��

Tehtnica � ☺☺☺ €€ �

Škorpijon �� ☺☺☺ € ���

Strelec ��� ☺ € �

Kozorog �� ☺☺☺ €€ ���

Vodnar � ☺☺ €€€ �

Ribi �� ☺ €€€ ��

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po 
črtah in nato na novo sestavite kvadrat-
ke ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 18. julija. 
Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj s 
kupončkom z izpolnjenimi osebnimi 
podatki) in jo pošljete na elektronski 
naslov: tednik@radio-tednik.si

Izmed tistih, ki nam boste poslali pravilno sestavljeno fotografi jo z iz-
polnjenim kupončkom, bomo vsak teden izžrebali dobitnika lepe knjižne 
nagrade. Podarja jo Založba Feliks. Zdaj pa veselo na delo!.

Srečna izžrebanka Tednikove nagradne razrezanke je: Neli Deželak, 
Mezgovci pri Pesnici 60 a, 2252 Dornava. 

Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Foto: ČG

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

2 5 3 6

7 5

9 1 7

2 3 4

9 8

4 6 7

8 9 1

1 2

1 8 7 3

otrok. To lahko znese tudi 

do sto evrov. Si lahko misli-

te, koliko bi stalo, če šola ne 

bi bila brezplačna?!

... da se je upokojencem 

odvalil velik kamen od 

srca. V Štajerskem tedniku 

so prebrali, da lahko brez 

skrbi kosijo travo v nedeljo 

in ob prazničnih dnevih 

že zjutraj ob šestih, pa jim 

nesramni sosedi nič ne mo-

rejo, saj državna uredba 

to dovoljuje. Da bi mogoče 

hrup kosilnice prilagodili 

počitku drugih – lepo vas 

prosim, saj nimajo časa ...

... da je lesena obloga na 

terasi nekega vrtca vzdrža-

la celih pet let! Zdaj jo bodo 
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ZNIŽANO DO

 -70% 
ZNIŽANJE

Vsi modeli so samo primer, veljavnost  
akcije do odprodaje zalog.

Ženske 
hlače
14.99
namesto 29.99

Ženske 
majice
3.99
namesto 7.99

Moške 
srajce
9.99
namesto 19.99

Otroške 
majice
2.99
namesto 7.99

Otroške hlače 
in kratke hlače
5.99
namesto 12.99

Ženske  
obleke
9.99
namesto 19.99

Ženske bluze 
kratek rokav
9.99
namesto 29.99

Moške majice
3.99
namesto 7.99

Moške polo majice
9.99
namesto 19.99

www.charles-voegele.com

Podlehnik � Ogenj popolnoma uničil gospodarsko poslopje

Škoda je ogromna
V petek zvečer okoli 20. ure je požar zajel leseno gospodarsko poslopje velikosti 150 kvadratnih metrov. Ogenj je 
objekt, v katerem so bili delavnica, dve garaži, klet in kurilnica, popolnoma uničil. Zgorelo je tudi več kosov orodja, 
motorno kolo, kompresor, agregat ter kovinski zabojnik.

Gasilci PGD Podlehnik, Leskovec 

in Tržec so požar omejili in pogasili. 

Poškodovanih ni bilo, vzrok požara 

in višino gmotne škode še ugota-

vljajo.

»V požaru je nastalo za okoli 

150.000 evrov materialne škode, po-

licisti pa so na kraju požara v soboto 

skupaj s kriminalističnim tehnikom 

opravili ogled kraja pogorišča. Zaen-

krat vzrok požara še ni znan, vse pa 

nakazuje na to, da do požara ni pri-

šlo s storitvijo kaznivega dejanja, am-

pak je najverjetnejši vzrok napaka na 

električni napeljavi,« so po dogodku 

sporočili iz OKC PU Maribor.
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Kdor živi v spominu drugih,
ni mrtev, je samo oddaljen.
Mrtev je tisti, ki ga pozabijo.
  (Kant)

Sporočamo žalostno vest, da nas je 
zapustil sodelavec

Danijel Gojčič
zaposlen v TALUM IZPARILNIKI, d. o. o.

Ohranili ga bomo v trajnem spominu.

TALUM, d. d., Kidričevo

„Zemlja zaceli vse
rane,
daje in jemlje ...“

IN MEMORIAM 
– SPOMIN

profesor, dipl. ing. Egon Zorec
14. 10. 1911–1. 12. 1973

Marija Zorec, roj. Bedrač
2. 4. 1922–11. 7. 2014

TURNIŠČE, SELSKA C. 34

Bila sta moj zaklad znanja, sreče in ljubezni.
Hvala vsem, ki ju ohranjate v lepem spominu.

Vajina Rijica

Mali oglasi

UGODNO, jeklena strešna, 
stenska kritina od 5,5 € + DDV/
m2. Mail: info@lindap.si, www.
lindap.si. Tel. 041 444 397.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.
PRODAMO kakovostna drva z brez-
plačno dostavo, po želji tudi naža-
gana. Tel. 031 444 154. Semine 
– SMMS.

KUPON ZA BRALCE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA
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Odhodi: vsako soboto ob 5.00 
z avtobusne postaje Ptuj.
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�
� NESNICE, rjave, grahaste, stare 13 

tednov, prodam, 4,50 EUR, dostava 
na dom. Marčič – Starošince 39. Tel. 
02 792 35 71.

PRODAM odojke in lojtre za prevoz 
sena, dolžine 5 m, dobro očuvane. 
Tel. 02 755 31 21.

PRODAMO ajdo sorte darja, ki je 
slovenska avtohtona sorta. Tel. 041 
978 309.

PRODAM breje in nebreje plemenske 
svinje L.12, vzrejno središče Kacijan, 
041 548 115.

PRODAM vrtno samohodno kosilnico 
Iskra ter malo rabljeno spalnico – le-
seno. Tel. 041 872 075.

MOTORNA VOZILA

VOZNIKA C+E-kategorije v med-
narodnem prometu, smer EU, zapo-
slim. LAMOT, d. o. o., Ulica svobode 
13, 2204 Miklavž. Telefon 040 296 
391.

RAZNO

 PRODAM harmoniko, violino, dve 
stari stenski uri, zbirko starega de-
narja. Tel. 031 496 584.

DOM IN STANOVANJE

V NAJEM vzamemo hišo v okolici Ptu-
ja z možnostjo kasnejšega odkupa. 
Tel. 070 352 807.
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JUN. PRSA 
SAMO 2,99 €/KG

OB NAKUPU  

NAD 25 € DOBITE  

ŠE DARILCE.
��������	�
OD LETA 

1988! 

SAMO 2,99 €/KGSAMO 2,99 €/KGSAMO 2,99 €/KG 99 CENTOV / KG99 CENTOV / KG

SAMO 2,99 €/KGSAMO 2,99 €/KG

)/&/<
'5/
2/&'.'
�'(/
=(,�/
�/
),8/>*?3@



S PONOSOM 

��	���
�
DA JE NAŠA 

PRAGERSKA SALAMA 
NA LETOŠNJI AGRI 

DOBILA
 ZLATO MEDALJO! 

SSSS PPOPOPPONONONONOSOOSOSOOMMMMM

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico 
in druge kmetijske priključke. Telefon 
041 358 960. 



Dobrega pol leta je od takrat, 

ko so iz ljubljanskih pisarn 

ukazali postavitev ograje na 

slovensko-hrvaški meji. Drža-

va je postavila 177 kilometrov 

tehničnih ovir, a te doslej niso 

ustavile nobenega migranta. Je 

pa ustavila kar nekaj divjadi. Po 

podatkih lovskih organizacij 

naj bi se v tehnične ovire uje-

lo 13 živali. A število živalskih 

žrtev bi lahko še naraslo, saj je 

ograjo prerasla trava, veje in 

grmovje, kar pa predstavlja še 

večjo past, opozarja predse-

dnik Lovske družine Središče 

ob Dravi Jurij Dogša: „Doslej 

smo zabeležili tri primere po-

gina, in sicer enega jelena ter 

dve srni. Se pa bojimo parjenja 

srnjadi, kjer bi lahko bilo še 

več žrtev, saj je ograja zarašče-

na in tako predstavlja še večjo 

past za divjad.“ V zvezi s tem 

na vladi odgovarjajo, da sku-

paj z Lovsko zvezo Slovenije in 

društvi za zaščito živali načr-

tujejo in izvajajo več ukrepov: 

„Ponekod smo tudi dodatno 

izvedli prehodna mesta in po-

stavili dopolnilne varnostne 

ograje za zaščito živali v sku-

pni dolžini okrog 550 metrov. 

V sodelovanju z Lovsko zvezo 

Slovenije se nameščajo tudi 

kemična odvračalna sredstva 

in označevalni, šumeči varno-

stni trakovi, ki imajo prav tako 

funkcijo odganjanja divjadi. Na 

terenu smo dnevno prisotni, 

ga redno pregledujemo in smo 

tudi v rednem stiku z lokalnimi 

skupnostmi. Na območju Bele 

krajine smo tako v dogovoru 

z lokalno skupnostjo začasno 

prekinili zamenjavo začasnih 

tehničnih ovir s panelno ogra-

jo, tako da bodo lahko kmetje 

nemoteno opravili prvo ko-

šnjo.“ 

Najprej 
zakon, potem 
odškodnina

Preverili smo še, ali držijo 

govorice o izplačilu odškodnin 

lastnikom zemljišč, po katerih 

poteka ograja. „Posebna de-

lovna skupina vlade pripravlja 

zakonske podlage in enotno 

metodologijo, po kateri se bo 

lastnikom zemljišč, kjer so 

postavljene tehnične ovire, iz-

plačalo nadomestilo za poseg 

v njihovo lastninsko pravico 

in onemogočeno redno rabo 

zemljišč. Ministrstvo za notra-

nje zadeve pripravlja predlog 

dopolnitev zakona o nadzoru 

državne meje. Ta določa, da 

morajo lastniki zemljišč omo-

gočiti namestitev tehničnih 

sredstev, hkrati pa bi bili zaradi 

nemožnosti njihove uporabe 

upravičeni do nadomestila,« 

so še pojasnili. A kaj bolj kon-

kretnih podatkov, koliko naj bi 

te odškodnine znašale, nam ni 

uspelo dobiti.

V Grčiji več kot 
50.000 migrantov

Precej aktualno pa je tudi 

vprašanje, kdaj bodo ograje, 

ki sicer doslej niso ustavile 

niti enega samega migranta, 

odstranili. Očitno je, da o tem 

v državnih pisarnah še ne raz-

mišljajo: „Ovire se postavljajo 

glede na oceno gibanja migra-

cijskih tokov in razvoja dogod-

kov na grško-makedonski meji. 

Kot smo v preteklosti že več-

krat pojasnili, gre za nujen in 

začasni ukrep, ki je potreben 

za zaščito države, prebivalcev 

in premoženja. Vse nadaljnje 

odločitve o postavljenih zača-

snih tehničnih ovirah so od-

visne od razvoja dogodkov in 

tveganj, zaradi katerih so ovire 

postavljene. Zavedati se mora-

mo, da migranti še vedno pri-

hajajo iz Turčije na grške otoke, 

od koder potujejo s trajekti na 

celino. Grška vlada še vedno v 

celoti ne obvladuje razmer, kar 

so potrdile tudi zadnje evalva-

cije. V Grčiji je že sedaj več kot 

50.000 migrantov. Obenem 

imajo v Makedoniji politično 

krizo in je stanje precej obču-

tljivo. Ponovno se je okrepila 

tudi migrantska pot preko Me-

diteranskega morja v Italijo. 

Zato pozorno spremljamo situ-

acijo in ocenjujemo morebitna 

tveganja, da bi, če bi bilo to po-

Slovenija, Podravje � Lastnikom zemljišč se obetajo odškodnine

Kako dolgo bo bodeča ograja 
sploh še stala?
Žičnato ograjo, ki že več kot pol leta „varuje našo mejo“, prerašča rastlinje. Kako se bo država lotila te problema-
tike in kdaj bodo odstranili ograjo, smo povprašali na urad vlade RS za komuniciranje.

Foto: ML

V naslednjih tednih naj bi začeli vzdrževati začasne tehnične ovire …

Danes bo večinoma sončno, 
pihal bo južni do jugozahodni 
veter. Najnižje jutranje tempera-
ture bodo od 15 do 20, ob morju 
okoli 23, najvišje dnevne od 30 
do 35 stopinj C.

Obeti
V sredo bo spremenljivo oblač-

no. Predvsem v zahodni in sever-
ni Sloveniji se bodo pojavljale 
krajevne padavine, v glavnem 
plohe in nevihte. V noči na četr-
tek se bodo padavine in nevihte 
razširile nad vso Slovenijo. Vmes 
bodo tudi močnejši nalivi. V če-
trtek bo oblačno. Občasno bo 
deževalo, na Primorskem bodo 
sprva še tudi nevihte. Zapihal bo 
severni do severovzhodni veter, 
na Primorskem šibka do zmerna 
burja. Hladneje bo.

Napoved vremena za Slovenijo

Osebna kronika
Rojstva: Maja Zemlja-

rič, Nova vas pri Markovcih 
5 b, Markovci – deček Vito; 
Martina Murko, Mestni Vrh 
39, Ptuj – deklica Julijana; 
Klavdija Zemljarič, Dorna-
va 54 a, Dornava – deček 
Aleks; Anuša Eberl, Lešje 32 
a, Majšperk – deklica Alina; 
Tadeja Mlasko, Šomat 21, 
Zgornja Velka – deček Leo; 
Katja Kolarič, Zgornja Haj-
dina 191, Hajdina – deček 
Aljaž; Jožica Čeh, Kukava 22, 
Juršinci – deček Gal; Sanja 
Bratušek, Dornava 1 a, Dor-
nava – deček Timotej; Darja 
Gaiser, Rotman 36, Juršinci 
– deklica Valentina; Marina 
Vidovič, Trdobojci 76, Zgor-
nji Leskovec – deček Jakob; 
Lea Dobaj, Zimica 69, Zgor-
nja Korena – deček Matevž; 
Andreja Štrucl, Živkova ulica 
12, Miklavž na Dravskem 
polju – deklica Ana; Simona 
Hercog, Gromova ulica 7, 
Ptuj – deček Tim; Nevenka 
Petek, Gorišnica 17, Gorišni-
ca – deček Lovro; Simona 
Hertiš, Majšperk 100, Maj-
šperk – deček Žiga; Anama-
rija Škof Sabler, Janežovski 
Vrh 34, Destrnik – deček 
Adam; Vanessa Pavlič, Gori-
ška ulica 4, Maribor – deček 
May; Katica Petrovič, Formin 
21 f, Gorišnica – deček Rok; 
Jasmina Majerič, Ceste 41, 
Rogatec – deklica Ana; Ser-
geja Plohl, Formin 33, Go-
rišnica – deček Taj; Mateja 
Potočnik, Lešje 17 b, Maj-
šperk – deček Nejc; Andreja 
Slavinec, Bratislavci 35 a, 
Polenšak – deček Bor.

Umrli so: Terezija Selin-
šek, roj. Kovačec, Kukava 
73, roj. 1926 – umrla 27. 
junija 2016; Marjan Majar, 
Bukovci 55, roj. 1961 – umrl 
28. junija 2016; Ana Mla-
kar, roj. Vidovič, Slatina 74, 
roj. 1927 – umrla 30. juni-
ja 2016; Venčeslav Galun, 
Lešje 9 a, roj. 1951 – umrl 
2. julija 2016; Marica Flajs, 
roj. Vidovič, Pobrežje 88, roj. 
1961 – umrla 2. julija 2016; 
Stanislav Kolednik, Medrib-
nik 24, roj. 1950 – umrl 3. 
julija 2016.

Poroke – Ptuj: Mihael 
Vegelj, Slovenja vas 61 d, in 
Melanija Tement, Slovenja 
vas 17; Vito Bolšec, Rogoza, 
C. ob ribniku 31, in Tanja 
Srečkovič, Ptuj, Ul. Jožefe 
Lackove 8; Roman Kobe in 
Maja Voglar, Cirkulane 52 b.

Poroki – Ormož: Borut 
Krabonja in Tanja Plohl, 
Hajndl 41; Aleš Burjan, Slo-
venja vas 6 a, in Jasmina 
Toš, Kukava 77.
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trebno, tudi ustrezno ukrepali. 

Zato slovenska vlada vzdržuje 

ograjo na svoji južni meji. Ven-

dar pa moramo poudariti, da 

se istočasno izvajajo tudi dru-

gi ukrepi, saj ograja oziroma 

tehnične ovire vzdolž celotne 

meje prav gotovo ne bi rešile 

vseh teh težav. Slovenija ima 

namreč okoli 670 kilometrov 

kopenske državne meje s Hrva-

ško in ograja je bila postavljena 

tam, kjer to dopušča konfigu-

racija terena. Treba je vedeti, 

da ima Madžarska precej manj 

meje s Srbijo in kljub temu, da 

je zaradi konfiguracije terena 

(ravnina) lahko postavila ogra-

jo vzdolž celotne meje, mejo 

vsak dan prestopi tudi do nekaj 

100 migrantov, kar pomeni, da 

fizična prepreka ni edino zago-

tovilo za rešitev problema po-

večanega migracijskega toka. 

Situacija v prihodnje je odvisna 

od številnih dejavnikov.“
Monika Levanič

V naslednjih tednih košnja?
Zanimalo pa nas je tudi, na kak način ter predv-

sem kdaj se bodo lotili problematike zaraščenosti 
ograje. A so bili z odgovorom precej skromni: „Vzdr-
ževanje začasnih tehničnih ovir se bo začelo v na-
slednjih tednih z zunanjimi izvajalci. Postopki so še 
v teku.« Kolikšni bodo stroški načrtovane košnje, 
nam tako še niso znali povedati.
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